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TÜRK İYE BAROLAR B İ RLİĞİ X\TII. OLA ĞAN GENEL

KURUL TOPLANTISI

Toplant ı Tarihi: 18-19 Şubat 1984

Toplant ı Saati: 10.00

Toplantı Yeri: TÜRK-İŞ Konferans Salonu

TEOM.AN EVREN (Türciye Barola±' Birli ği Ba şkan Yar-

dı mcı sı )-De ğerjj. korniklatı , sayı n meslekta ş ları nı , Türk ha-

s ı nı rı k'yrrıetli menbupları ,

Ço ğunluğutnuz vardı r, toplant ı yı açıyorum.

Türkiye baroları nı rı seçkin temsilcileri; hukuk,

yargı ve savunma aç ı sı .adarı yeni uğr ş lar verecek ms1ek ör-

gütlerinıizin en üst kurulu şunun demokratik dUzene döhü ş a şa-

ması ndaki ilk top1ant ıı nı açmaktan onur duyuyorum.

Türkiye barolaranı n ve avukatlrı n, hukukun uygar

ve ş erefli ölçülerini amaçlayarak yürüttükleri çabaları ,

yargı nı n tarihi saptayacakt ı r. Sizleri ve tüm meslekta ş la-
rı 	 bu onurlu uğra şı n sahipleri o1ark saygıyla selaml ıyo-

rum.

Yurtta şa insanca ya ş ma olana ğı sa ğ layan devletin

ça ğda ş ve bilimsel niteli ği olarak tarıı nılanan. hukuk; yargı
organları nı n kendine özgü kou İ 1arı nedeniyle sizlerin ve

barları n güçlü sesinde kendini duyaracak, yenileyecek ve

ya şatacakt ı r.

Ça ğda ş demokratik devlet, hukukun üstünlüğüne

inanmış , yagı denetiminden onur ' duyan, yargı denetiminde 'n
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onur duyan, yargı denetiminden gocunmayan, bunu zorunlu ve

do ğal sayan bir devlettir. Yasaları n sürekli olarak olmas ı

lazı m gelen hukuk do ğrultu sundaki geli şmesini, yenilemesi-

ni amaç edinmi ştir. Böyle bir denetirnde yarg ı nı n say , savun-

ma ve karar ögeleritıden sesini duyurmak olana ğı na sahip

baxoları u önemi yats ı narnaz. Yönetimin hukuka, yarg ıya ver-

di ği de ğer uygarlık düze3rinitı göstergesidir6

Anayasal demokratik hukuk düzeni.içinde, demokra-

tik düzenine saygı yla ba ğ lı , Atatürk ilkelerinin özde savu-

ıucusu Türk avukatları , ko şullar hangi ölçüde olursa dlsun

kendilerini adadıkları hukukun üstünlü ğü yolundayı lmadah

yürüyecekler, Anayasaya giren bu yüce kavram ı n verece ği mut-

luluğu görerek yapt ıkları güvencin k ıvancı n: yürüklerinde

gururla ta şı yacaklardı r.

Yargı erki devletin, Anayasan ı n, insan onurunun ko-

ruyucı sudur. Yargı nı n bütün denetim alanları nda görevini

eksiksiz yeri ıe getirebilmesi, ba ğı ms ı zlığı güç ve zorunlu

olan; yarg ı nı n ba ğı ms ı zlığı ve özgürlü ğü yargı ç güvencesi

ile sa ğ la'nı r. Yargı ç güvencesi bir şahsa tanı nmış imtiyaz

olmayıp, vatanda şı n imtiyazı dı r, teminat ı dı r. Yargı nı n

ba ğı m ı zlığı ve' yargı cı n güvencsi bizzat yargıı n şahsı n-

dan doğan iç etkenlere kar şı ' da korunmal ı dı r.. Ancak, bu.

denetim kesinlikle yargı nı n içinde, adli idare yetkilile-

rince yapı lmalı dı r.
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Yargı ba ı ms1ZJ3-In1 tart ışı l ı r ve lu şkulursUZ du-

ruma getirE3n düzenlemeler deimedikçe dOyUrUCU bir adalet-

ten bahsedilernez. HukukçU olmayan kin ıaelerinin yargı ç olma

olana ğı nı n tanı nması önemli bir yanlış tı-r. Bu, pek çok yar

gı cı rahatsı z eden, ortamı hı zla	 tule ştiraı kte, yargı ç

açığı büyünıektedir. Yetkililer, ortaya ç ıkan heves kı rı cı

ortamı görmemezlikten gelmeke, maddi olanaklar sa ğ layarak

sorunu çöze bile cekleni sanmaktadirlar. Oya sorun salt

parasal cle ğildllr. Çözümün parasal düzeye inirgena ıesida

da korkunç sonuçlar verecek ilstidattadir. Bir ki şiye yapı -

lan haks ı zlık, üm toplua yönelen bir tehdittir.

'rans1Z A ğı r Ceza Mahkemesinin ermeni katilleri

yargı lamas ı sı rası nda izledi ği tutum, sonuçta verdi ği karar

bütün ulusmuZU yreken yaralami şt ı r. Fransı z adaletin1

bütün dünya kamu oyun da mahkumeti. ştir. Kamu oyu adaletsiz-

likle da İetten daha fazla ilgilenmektedir.

Hukuk Fransa'Yı yargı layacakt ı r. Ülkemizde yargı ç-

larz tarafı ndan yap ı lacak bir adaletsizligin daha derin

yaralar 8 bileCe ğini gözden uzak tutmaml ı dır. İş le nmemi ş

cinayetleri bahane ederek, cinayet i ş leyen Y ı ldı z Mahkemesi

nin adalet tarihimizde açt ığı yara hala kanacrıaktadı r. Yargı

eliyle haksı zlık yapı lmas ı nı önleyecek bUtU önlemler özen-

le alı nmalı dı r.

Devlet; yargı ya kar ş2 görevlerini yerine getirmek-

te yı llardı r süren bir tereddüt içindedir. Yarg ı organları-
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nı n görev ve yetkilerini, görevlilerin durumları , araç-ge-

reç sı kı nt ı s ı , adalet binalaratun şevk ve onur kı r ı cı duru-

mu öncelik ve ivedilikle ele alı nmalı dı r.

Bugün Ba şkent Ankarada bile yarg ı yerlerinin hiz-

metin yüceli ği ile orant ı sı z, hizmetin i ş lerliğine elveri ş-

siz-onur kı rı cı görüntüsü, ülke genelinde ciddi bir sorun-

dur. Adaletle ya şamış , adalete gönül vermi ş ulusumun insan-

ları çirkinli ği, aksili ği, adaletsizli ğ i simgelemek -için

mahkeme suratlj. adam deyimini kullanmaktad ı rlar. Bubenze-

ti ş bile yargı yerlerinin peri şanlığı nı yı llardı r yetkili-

lere gösterememi ş , anlatatnamış tı r. Mahkeme duvarları nı n

darbı mesel olmu. ş korkunçluğu, görvlere, dosyalarave so-

nuçta kararlara yansı madığı söylenemez.

Ülkemizin hu1cukçula' ı , özellikle savunma mesle ği

mensupları mahkeme suratlı adam deyimirıin yanı nda insan su-

ratlı mahkemelerin özlemi iindedir.1r,

1982 Anayasas ı kamu kurumundaki meslek kurulu ş la-

rı nı n çalışma ve etkinliklerini k ı sı tlaeıış ve kı s ı tlamalar

getirmi ştir. Ancak, demokratik ya şamda baroları n ve Türkiye

Barolar Birli ğinin görevlerihinsona erdi ği dü şünUlmez.

Anayasamı z-in "Cumhuriyetin nitelikleri" ba ş lı klı 2 nci

maddesi; Türkiye Cumhuriyetinin adalet anlayışı içinde in-

san hakları-na saygı lı , deaı ckratik, ' scsyalbir hukuk devleti

oldu ğunu özellikle vurgulamaktad ı r.

CI
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Böyle bir hukuk ve devlet düze ninde, ça ğda ş demok-

rasinin çoğulcu niteli ğinin yans ı aıası , fertlerin ve kurum-

ları n yönetime kat ı lmas ı 2,orunludur. Meslek örgütle rimize

yönelik kı s ı tlamalar, tUna üyleri hukukçu olan barolar ı rı
ve Türkiye Barolar Birli ğinin toplum hayat ı ndaki etkinli-

ğinin ve yönetime kat ı lmas ı nı n tamamıyla ortadan kaiktığı
şeklinde yorumlanamaz. Devletle birey aras ı nda kurum ve

kurulu ş lar toplumsal - bir potansiyel olu ş turmaktadı rlar. -

MiiJi irade adı na tüm yetkilerin bir organda top-

lanması halinde rejime demokrasi dense bile, var ı lan sonuç

mutlakiyetli bir rejimdir. Böylece s ı nı rsı z bir parlamento
üstünlüğü yerine, hukukla s ı nı rlandı rı lmış , yargı ile deri-
gelenmi ş bir demokratik devlet sözkonuaudur. Meslek örgüt-

lerinin, baroları n ve Barolar Birli ğinin hukuk, meslek ve

yurt sorunlar ı ile ilgilenmeyc-cekierinin bilinçsiz veya ön

yargı lı olarak ileri sürüldüğünü görmekteyiz. Demokrasiler-

de miiJi irade adı na bütün yetkilerin bir merkezde topfar ı-
ruas ı nı n yarataca ğı tehlikeler anla şı lmış , e ş itli anayasal
organları n iktidara kat ı lması sa ğ lanmış t ı r.

Ça ğda ş demokrasi aniayışı nda, yasal kurum ve kuru-
lu ş ları n siyasi örgütler dışı nda milli- iradeye dolaylı ola-
rak kat ı lmaları gerekli bulunmaktadı r. Ça ğda ş demokrasinin
eri büyük özelli ği bu niteli ğindediir. Demokratik yönetim,

fertlerin ve milletin senine, gerekainmelerine böyle bir

ileti ş ifn içinde kar şı lı k verebil€cektire
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Kuvvtin bir parlamentonun elinde toplanmas ı ha-

linde hile bu i ş lerlik ve etkil' e ş im gerçekle ş medikçe, bir

diktaürlüğUn kurulabilece ğini milletimiz yak ı n tarihinde

ya ş arıış t ı r. Bir yerde temerküz eden, degelemeyen, rumu şa-

t ı lamayari bir kuvvet, haklar ı n ve bzgürlük.lerin en. büyük

dü ş rrıanı dı r.

Hc-pinii büyük ulusumuzun duyarl ı i ş lerliğitıden

ve izleyi şindn güç alarak en iyi dilek ve saygı ları mla

selaml ı yor, ba şarı lar diliyorum. (Alkış lar)

De ğerli arkada ş ları m, ş imdi gündem gere ğince Ba ş-

kanl ı k Divanı nı n oluşması gerekiyor. 1 Ba şkan, 1 Ba şkanve-

kili ve 2 üyedeiı o-lu şan Ba şkanlı k Divanı nı n seçimine geçi-

yoruz.

Bir ünerge var. Ba şka üne.rge varsa bekliyorum.

Ba şka ünerge yoktur, bnergeyi okuyorum.

"Ttrkiye Barolar Birli ği XVII. Genel Kurulu Ba ş-

kahlığı tıa
ANKARA

Genel Kurul Ba şkanlı k Divanı na a şa ğı daki isimleri

yaz ı lı delegeleri arz ve taklit ediyoruz.

Saygı ları mı zla.

Selahattin Yüksel
U şak Barosu Ba şkanı

Divan Ba şkanlığı na Ankara Barosu Ba şkanı Önder

Say,
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Divan Ba şkanvekilli.klerine Bursa Barosu Ba şkanı

Avukat Doktor Oğuz

Divan.Üyeliklerine Konya Delegesi Avukat Raci

Yı lmaz, Erzurum Delegesi Osman Nuri Özmert,

Sayı n Osman Nuri Özmert Bey gelmemi ş lerdir,

Bu eksikli ği Sayı n Divan Ba şkanı giderir.ler.

Ba şka aday var mı efendim?.. Yok.

Avukat Önder Sav ı n Divan Ba şkanlığı hususunu. oy-

ları nı za sunuyorum: Kabul eden1e.0.Etmeyen1er.0, i ttifak-

la kabul edilmi ştir, (Alkış lar)

Sayı n Önder Sa y , buyurun.

DİVAN BA ŞKANI AVUKAT ÖNDER SAV- De ğerli delege ar-

kada şlarım; gösterdi ğiniz ilgi ve güven için te şekkLi.r ede-

rim.

Gündem uyarı nca Ba şkanlık Divanı nı n olu şması bakı -
mından Ba şkanlık Divanı nı n di ğer üyelerini seçmemiz gereki-

yor. Benim ismimle birlikte önerilmi ş delege arkada şları m
var. Divan Ba şkanvekilli ği için Avukat Doktor . Oğuz Öğün
arkada şı mı z önerilmektedir.

Ba şka öneri var mı ?..

Divan üyeli ğine Konya Delegesi Sayı n Avukat Raci

Yı lmaz 6neriliyor.

Erzurum De legesi arkada şı mı z Sayı n Osman Nuri.

Beyin gelmedi ğini görüyoruz, Ba şkanlık Divanı nı n olu. şabil-
mesi açı sı ndan bir ba şka arkada şımı z önerilebilir,
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Adana Delegesi Say ı n Şenol Savcı akada şı mı z öneri-
liyor. Ba şka aday da olmadığı na gdr her üçUn birlikte oy-
lamaaıı zda bir sakı nca gra'ıüyorum.

DivanBa şkanvekil ı j ğ jne Burda Baro Ba şkanı Sayı n
Avukat Oğuz Öğün, Divan Üyeliklerine Konya Delegesi Avukat

Sayı n Raci Yı lmaz, Adana Delegc-si Avukat Say ı n Şenol Savcı
önerilmektedir. Oylar ı nı za sunuyorum: Kabul edenler, Et-

meyenler... Kabul edilmi ştir.
TeekkUr ederim.

De ğerli arkada ş ları m, bylece Ba şkanlı k Divanı
te ş ekkül etmi ş bulunmaktadı r,

Ş imdi Büyük Atatürk, yitirdi ği ıiz üstatları mı z,
hukukçuları mı z ve şehitlerirniz için Yüce Kurulunuzu bir
dakikalı k saygı duru şuna davet ediyo ıum.

(Sayg ı. duru şu yapı ldı )

BA ŞKAN- Te ş ekkür ederim, ruhları şadolsun.
Şimdi gündemi bilgilerinize arz ediyorum:

Türkiye Barolar Birliği XVII. Ola ğan Ge (le l	 -

Kurul Gündemi

1 Yoklama,

2. Birlik Ba şkanvekilinin toplant ı yı açış konu şmas ı ,

3, Bir Ba şkan, Bir Ba şkanvekili ve İki Üyeden olu-
şan Genel Kurul Ba şkanlı k Divanı seçimi,

4. Saygı duru şu,

. Ankara Barosu Ba şkanı nı n sonu ş mas ı ,
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E Meslekte 40 yı l çalışanlara ve Birlik orgonla-

mnda görev yapanlara plaket verilmesi töreni,

7. Ba şkanl ık Raporu ve Birlik Yönetim Kurulunun

1983 yı lı çalış?no raporu, bilanço, gelir-gider ve giderle-

rin bütçe ile mukayesetablolorı nı n ve Denetleme Kurulu

Raporunun okunmas ı vG göru şülmesi','

8.- Geçmi ş dönem çalışmaları ndan dolayı Birlik Yöne-

tim Kurulunun aklanmas ı ,

9 Ankara dışı ndaki illerden seçilen üyelere Avukat

lık. Yasası nı n 112/20 maddesi uyarı nca ödenecek yolluk, ikm t

ve diğer zorunlu giderlerinin tepiti.

10 -Gelecek Dönem Bütçesi ile Bütçe Yönetmeli ğinin

gbrü şülrnesi ve kabulü,

11. Barolardan al ı nacak Türkiye Barolar Birli ği

kes eneklerinin saptanmas ı ,

12. Seçimler,

a)ürkiye Barolar Birli ği Ba şkanı 'seçimi,

b) Türkiye Barolar Birli ği Yönetim Kurulü için,

10 asıl, 10 yedek üyenin sçimi, 	 -

c) TiirkiyÉ Barolar Birli ği Disiplin Kurulu için. -

7 ası l, 7 yedek üyenin seçimi,

ç) Türkiye Barolar Birli ği Denetleme Kurulu için

3 as ı l, 3 yedek üyenin seçimi,

13. Yerli vö Yahan'c ı Kongre lere gidecek olan dele-

gelerin seçilmesi veya bu konuda Yönetim Kuruluna yetki
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verilmesi,

14. Gelecek Ola ğan Genel Kurul toplant ı s ı nı n zaman

ve yerinin saptanmas ı ,

15 .. Bilekler,

16. Br]i.k T aknn veki.Uni n kapanış konu şması .

Böylelikle gündemin 5 nci maddesine gelmi ş bulunu-

yoruz. Gündemirı 5 nci maddesi; Ankara Barosu Ba şkan ı nı n

konu şması oluyor.

Bir gelenek gere ğince. de ğil de, vrilmi ş olan bir

önerge uyarı nca Ankara Barosu Ba şkan.ı nı Yüce Kurulunuz Divan

Bs şkanlığğı na seçmi ş bulunuyor. Ben ev sahibi Baro Ba şkanı

sı fat ıyla gündemde yer alan bu konu şmayı yap ı k durumundyi

Genel Kurulumuza onur veren de ğeli konukları , Tür-

kiye Barolar Birli ğinin sy ı n delegelerini sevgi ve sayg ı la-

rı mla selaml ıyorum.

Antalya'da 1983 yı lı Mayı s ayı nda toplanan Türkiye

Barolar Birli ği Genel Kuru lundon sonraki ilk genel kurul

toplant ı mı zı yapmaktyı z. Bu genel kurulumuzun Türkiye Ba-

rolar Birli ğinin trihinde ilk. kez krarname hükümlerine

göre yap ı la genel kurul olma niteli ğini gelecekte de koru-

yacakt ı r,	 .	 .

Kutscl savunma görevini yürüten ovukatla ı n, üst
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meslek kurulu şu olan Türkiye Barolar Birli ği, kurulduğundan

bugüne kadar hukukun üstünlü ğü ilkc-sinin toplumda benimseni

yer etmesirı de çok önemli hizmetler vermi ş ti. Barolar ve

Türkiye Barolar Birli ği, mc-slek onurui-ıun korunmasanda ve

ba ğı ms ı zlığan sa ğ lanmas ı nda az ı msanmayacak yol almıştı r.

Gelin grün ki, 54 ve 78 say ı lı Kanun Hükmündeki Kararname-

lerle baro.ları n, TUrlciye Barolar Birli ğinin gcldikleri çiz-

gisirıin gerisirıe dü şürme e ğilimlc-ri de •yo ğunluk kazanmışt ı r.

Savunma sorunları nı n her gün yeni boyutlar kazandı
günümüzde, Türk hukuku temel hak ve özgürlükler yeni bir

olu şum a şamas ı ndodı r. Bu alanda önemli ölçüde geriye dönü ş

e ğilinlerini kaygı ile. ilemekteyiz Türk hukukunun günde-

minde dü şünce ve inanç özgürlüğü, ölüm cezac ı , genel af, in

faz sisteminin ilkellikten kurtar ı lı p, insan t ıaysiyetine

yara şı r biçimde uygulanmas ı sorunlar ı bütün a ğı rlığı ile
yer tutmaktadı r.

S ı kı yönetim mahkemelerinde savunma görevi üstlenen

meslekta ş ları rııı zı n polis tarafindan üstlrinin aranmas ı , sa

vunrrıa görevi tistlenen meslekta ş la ı mı z ı güç durumlara sol-ç-

maktadı r.Hele hele son zamanlarda bununla da yetinilmeyip,

duru ş ma solonuno. girerken, hatta duru şma salonundan ç ı kar-

tı larak avukat arkada ş ları mı zı n üstleri aranmaktadı r.

Avukatlı k tnesle ğinin\ onurü ile ba ğda şmayan bu tutumun tanı

sı ra, duru ş malarda savunma hakk ı nı n özgürce kullanı lmas ı nda.

ortaya çıkan güçlUk ve engeller, cezaevi yönetimlerinin	
1
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bir kı sım sanı klara uyguladığı haks ı z i şlemler, savunma mes-

leginı n çözüml nememi ş sorunları olarak gfindemde yerini ko-

rumaktadı r.

Suçlomarıı n ba ş ladığı anda savunma da ba ş lainal ı dı r.

Savunma g5revini yapan avukat hazı rlık safhas ı nda devreye

girmeli, zab ı ta soru şturmas ı sıras ı nda ilgili ki şi avukat ı

ile gbrU şebilmc-lidir. Avukat ı n haz ı r olmadığı sorgulamada

sanığı n ikrarı geçerli say ı lmamal ı dı r. Bir yandan avukata

hazı rlık aru şturrnas ı sı ras ı nda verilen tutuklama kararı na

itiraz hakkı tanı nmakta, öte yandan itiraz.ycluna gidildi ği

zaman avukattan belgelei' esirgenmektedir. Öyle ise avukat ı n

tutuklama kararı na itiraz hakkı kağıt üzerinde kalan,kanun

maddesinde kalan bo ş bir hüküm olmaktan öteye gi.dememekte-

di r.

Zaman zaman ve yer yer karakolda baskı ve i şkence

tehditi alt ı nda alı nmış iLadelere itibar edilmesi, savunma

hakkı nı n ve mesle ğimizin önüne çıkan' en hnmli sorunlardan

birisidir. Savunma görevini yürüten avukatı n mahkemc-ce ço-

ğunlukla Yargıtayda savunmas ı nı kı sa bir süreye s ığdı rması -

nı n istenmc-ai, savunmanı n özü ile de, adalet duygusu ile

de bağda ş t ı rı lamaz. Özellikle sı kıyönetim ahkemelerinde

savunma yapan avukatlar ı n bugörevleri nedeniyle ve suç i ş-

ledikleri iddias ı ile tutuklanmalar ı , üzülerek söylemek

gerekir ki, hukukumuzda ve uygulamada hala i şleyen, kanayan



- 13 -

bir yaradı r.

samunrno ve yargı üçgeninde savunman ı n kar şı -

la ştığı saydı gı mı z engeller sonuç itibar ıyla adaletin ger-

çekle ş me sinde s ı k ı ntı ya ratcnaktadı r. Avukatlı k mesle ğinin

aksat ı ldığı , zarar ğördüğti her yerde adalet de aksar, ada-.

let dÈ zarargörür inaucı ndayı z. Hukuka dinamizmi avukatl ı k

mesle ği sa ğ lamaktadı r. So y ve yargı yasaları uygulacnakta,

savunma ise yasaları n nas ı l olmas ı g.erc-Icti ği konusunda

dü şünce ge li ştirmekte uygulamaya konma s ı nıda yardı mcı olmak-

tadı r. Bu i ş levi ile de hukukun toplumun gerisinde kal ı p,

etkisizle ş mesinıi önlemektedir. Hukuk, toplumun gerisinde

kaldığı zaman yürütmenin emrinde tehlikeli bir-silah olur,

tutucula şı r,ilerleyemez, geli ş emez. 0 zaman da en büyük

yarayı. adalet al ı r. Körükbrüne yürütme e.rkinin emrinıdeki

adalet, art ı k gerçek adalet de ğildir. Ortada adaletsiz kuv-

vet vardı r. Yı llarca dice kuvvetsiz adalet zayı f, odoletsiz

kuvvet zalim olur diyen dü şünür de höklı ç ıkar maalesef.

Adaletin gecikmesinıde ba ş lı ca neden ölarok göste-
rilen Hukuk Usulü Muhakemeleri Kanunu ve Ceza Muhakc- ıııeleri

Usulü Kanunları şimdiye kadar izlenmi ş olan yöntemlerlc

de ği ştirildi ği sürece adalet gecikecek, geciken adalet de

maalesef zayı f olacakt ı r.

Uygulamayı ve uygulamacı ları yakı ndan ilgilendiren

bu önemli usul. yosaları ndaki de ği şiklikler, Adalet Bakan-

lığı nı n dar ve , kat ı bürokras.isi içinde dü şünülüp de ğerlen-
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dirild.ikçe aksamalar bnlenemez. Bu temel yasaldrdaki de ği-

ş iklikler, uygulayı cı yorgı çla, biz avukatlar, berısubu ol-

duğumuz barolar, üst kurulu şumuz Türkiye Barolar Birli ğinin

grü şlcri alı nmadan yap ı ldığı sürece aksamalar olacak, ada-

let gecike cektir. Yı llardı r tartış mas ı nı yopageldi ğ imiz ay-

kat ı n i ş ten yasaklantnas ı na ili şkin Avukatlı k Yasasinı n

154 ncü maddesi 54 sayı lı Kanun Hükmi3ndeki Kararnome ile de

daha a ğı r bir ş ekle sokulmu ştur

Maddc-yedevletin şahsiy€tine kar şı cürümler ibare-

i eklenmi ştir, 1136 sayı lı Yasadaki madde metni i)e bile

adalete ve hukuka yara getirdi ği., ş imdi eklenen devletin

şahsiyetine kar şı cürUmlr, elastiki, her çe ş it hukuki yo-

ruma açı k ibarelc-rdir. Bunlar Türk Ceza Kanununun 125 nci

tnaddesinden balay ı p 173 ncü maddesinde tamamlanan cürüm

saycnalar ı dı r. Bunlardan bir lçı smı 10 ila 15 gün, bir k ı smı
2 ila 3 ay hapis cc-zas ı n gerektiren suçlardı r. 143 ncü

madcledeki ceza 15 gün, 144 ncü maddedeki ceza 7 gün, 155

ve 156. nca maddelerdeki ceza 2 ay hapis, hatta 143 ncü mad-

denin üçüncü berıdindeki ceza ise a ğı r para cc-zas ı dı r. Bu

suçlardan mahkı m olan avukat ı n, Avukatl ı k Yasas ı nı n 5 nci

maddesini (a) bEndine göre avuka.tlığı na engel bir hal

bulunmamakta olmas ı na kar şı n, busuçlarla ilgili olarak

son soru ş turmanı n aç ı lması gerekç6si ile kesin hü1nıe

kadar avukat ı n meslekten yasaklanmas ı mümkündür. i ş ten
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yasaklanma ister 153 ncü cnaddedeki gibi ihtiyari, ister

154 ucU aıaddedeki gibi menburi olsun netcede bir tedbir

mahiyetindedir. Bu nedenle de • daima kald ı r ı lması mümkündüre

As ı lsiz bir ihbar ve şikayet ile hakkı nda dava aç ı lan bir

çokmeslekta şı mı z uzun yorgı lamalordan sonra beraat etmi ş-

lerdir. Cumhuriye savcı lorı nı n genellikle ih-bar ve şik-

yetleri biz sevkedeUm, mahkeme karar versin mapt ığı ile

hareket etmeleri son soruturma aç ı lması nedeni ile i şten

avuka

yasaklama karar ı verilmesi ve uzun yarg ı 1mo sonunda-

t ı n beraat etmesi halinde avukat ı n i şten yasaklandığı süre-

deki mahkı miyeti kim telafi edcektir?

Bir Ağı r Ceza Mahkemesi kararı nda belirtildi ği gi-

bi, aynen aktar ıyorum;Çalış nıas ı ndou ba şka bir güvencesi

bulunmayan avukat ı n aç ı lan davada i şten el çektirildikten

sonra beraata kadar geçecek süre içindeki iktisadi kaybı ,

bu i ş çevresi ve müvekkilleri naza ı nda kaybetti ği şerefi

ve onuru nas ı l , telafi edilecektir?	 Bunlar benim sbzlerim

de ğil, a ğı r ceza mahkemesinin 1çararndan aktarmadı r0 Yine

aynı karardan;

StDavanJ n ba şı nda s ı rf tedbir olsun diye i şten ya-

saklanacak avukat ı n beraati halinde u,ğrayaca ğı zararları

bnlemek ve gidermek hususunda Avukatl ı k Kanunundo ve di ğer

kanularda herhangi bir hüküm mevcut de ğildir. Avukatl ık

Kanununun 154 ncü maddesi bu haliyle kolmomal ı , demogiesin

kı lı cı avukatları n	 sinden inmelidir0 Madde bu haliyle,

kalacak ise, yarg ı lama sonunda beraat eden avukat için



- 16 -

ayrıc n haks ı z tutuklacnadki tazaıi not hiikürnic ri uygulanmalı

vea akot ı n i şten yasaklandığı sürede mahrum kaldığı ge-

lirirı devletçe kendisine bdenmesi ilkesi aıaddeye mutlaka

ekle nme lidir.
- Kanun Hükmünde Kararriame ilé getirilen de ği şiklik-

•

	

	 ler ileriye dbrıük de ğil, üzülerek sbylemek gerekir ki geri-

ye clörıüktür. Bunlar Adalet Bakanlığı nı n vesayitini perçin-

lemek, barolar ı n ha ğı ms ı zliğı için yı llardı r sürdürüJei

çabaları bo şa ç ıkatnıak niteli ği ta şı maktadı r. Avukatları n

meslek kuu.lu şu olan boroları , ülkenin hukuk clüzeninden,

•

	

	 hukukun üstünlü ğü ilke-sinden, temel hLk ve özgürlüklerden

soyutlayı p, dar ve kat ı kalıplar içinde tutmak, günlük kalen

i ş leri yapan kurulu ş lar haline getirmek anlyışı , c1ıesle ğin

onuru ile de, barolar ı n ba ğı ms ı zlığı ilkesiyle de ba ğda ş-

t ı rı lamaz. Ne barolar Adalt Bakanl ığı nı n daire]eridir,

ne akatiar bu dairelerin emrindeki memurlordı r.

•Barolnrı n bamsı zl ı kları nı sa ğ layacak, nlar ı

idarenin vesayetinden kurtaracak yasa de ği ş ikli ği yap ı lma-

lı dı r.Bu sözleri t ı rnak içine almışı nı , bu sözler bana

ait deildi.r. Bunlar uzun süre Yrg ı tcy Ba şkanlığı yapmış

•

	

	 bir h-ukukgun-un sözleridir, ama ne yaz ık ki bu güel sözle-

rin sahibi 54 sayı lı Kanun Hükmündc-ki Kaornameyi Adalet

Bakanı sifati ieimzalayabi1mi ştir. Uzülerek kaydetmek

isteriz.
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İ ngiliz Baro Genel Konseyinin daha 1946 y
ı lı nda

koyduğu boronun gerefini g itibarı nı bilhassa ba ğı msı zlığı nı

sağlamak, adli mokmlarla ve httküm€t ile olan ili
şkilerde

baroyu savunak i1eleini 40 y ı l so ı ro Ankara ? dO bu kUrs-

den Ankara Barosu Ba şkanı sı fat ı mla imrenerek ezikli ği, ü-

züntüsü içindeyim. Bu tür üzüntü ve eziki-ik duyguları nı hep

beraber a şaca ğı mı Z günlere ka şma ümit ve inancıyla hepi-

nizi ela1ıyorUm, sevgiler, sayg ı lar sunuyorum aziz arka-

da şlarım. (Alkışlar)

BA ŞKAN- De ğerli delege arkada şları m, bir önerge

var okuyorum:

Türkiye Barolar Birli ği Genel Kur:1 Ba şkanlığı na

1136 say ı lı Kanunda 54 ve 59 say ı lı Kanun Hükmünde

Kararnome ile yopı lbn de ği şiklik ve ek 3 ncü maddeye göre

görü şme le rin cumartesi, bugün ak şam bitirilmesi ni ve seçim-

lerin yar ı n Pazar günü saat 9.00 ila 17.0 0 oros ı nd yap ı l-

ması zorunludur.

Bu nedenle gündshıin 12 nci maddesindeki seçimlerin

sonundaki s ı ras ında olan gündemin 13, 14 ve 15 nci madde-

leinin seçimlerden önce görü şülmesi için gündem s ı rası nda

de ği şiklik yap ı lması nı n genel kurulo arz edilmesini teklif

ederiz.

Sakarya Baro Delegesi Tekin Yaman ve DemirCan Dile1

arkada şları mı zı n önerileri, yani 13 ncü madciedeki Yerli ve
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Yabancı Kongrelcre gidecek de1ege1€ri ı seçilmesi veya bu

konuda Ybne.tim Kuruluna yetki verilmesi" maddesi.

14 ncü sı rada; "Gelecek Ola ğan Genel Ku. ru1tOP1an-

t ı sı nı n zaman ve yerinin saptanmas ı ,

15 nci s ı radaki; Dilekler" maddelerinin, yani

13,14 ve 15 nci maddelerin seçimlerden onccye a1 ı nmsı

öneri1mektedir.

Aynı mahiyette bir brıerg daha verilmi ştir,

Ankara Delegeleri Vedat Karadeli, Avukat Zeki Saatç ı o ğ lU,,

Akat Turan Aslan, Avukat Özb€y İ mamo ğ lu arkada ş ları mı z

taraf ı ndan da veri1mi bulunmaktadı r.	 -

Dian olarak da bu önere1erin geçerlili ği var,

çünkü yarı n sabahtan saat 9.00 1 dan 17.00' yE adar seçim

olacak. Seçimlerden brı ceye bu Mdcieler için zaman ay ı rma-

mazda yaar var. Ancak Genel Kurulun gündem de ği ş ikl ği

olmas ı nedeniyle oylar ı aı za sunaca ğı m.

Gündemifl 13, 14 ve 15 nci maddeeriflin il nci

maddeden sonra, 11 nci madde ile 12 nci madde aras ı na a1ı -

ması na ili şkin bnergeyi oyları nı za sunuyorum: KnEul eden-

ler.. Kabul etmeyenler. İ ttifakla kabul edilmi ştir,

te ş ekkür ederim.

Bdy1ece gündemde de ğ i ş iklik yapmış bulunuyoruz.

Ba şkanlık. Divanı na Seçim Kurulundari bir duyuru

geldi, onu da bilgilerin i z e sumakta yarar gbrUyorUm

"Türkiye Barolar Er1i ği Ba şkanlığı na
-
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12-14 Şubat 1984 tarihlerios ı nda ilan edilen

Baronuza ait delege listelerine itiraz edilnediginden kesin-

le ş mi ş bulunmaktadı r.

Zorunlu organlara aday olmak isteyenler, ba şvuru-

ları nı doğ rudan Divon Ba şkanlığı na yapacak, Divan Bo şkonlı-

ğı orğanlaro göe liste haline getirerek, seçimlerden bir

giin önce Ba şkonhi ğı miZo getirilmi ş olacakt ı r. Bu listeler-

den 50 adet çoğolt ı lacakt ı r. Seçim malzemelerini en k ı sa

zamanda Ba şkahlığı rnı zo getirmenizi rica ederim."

çbnkaya Bâr Nuorol ı İ lçe Seçim Kurulu Ba şkonlı-

ğı nı n bir resmi yaz ı s ı idi bu.

Bunun ere ğini yap ı lmak üzere Yönetim Kuruluna

havale ediyorum, geçi Divanı n yapaca ğı göreer, aa Yö-

netim Kurulunun da ilgilendlesi gereken hususlar var orada.

Gündem Maddesi 6: D.Ic-slekté 40 Y ı l çajışarıloro ve

Birlik organlar ı nda görev yapanlara plaket verilmesi töreni;

BA ŞKAN Gündemin 6 tı cı maddesine gelmi ş bulı nuyo-

ruz.
Bu arada Genel KurulumuZU nur1and ı rrnıŞ bulunan

de ğerli konukları mı Z var, bana iletildi ğ i biçimde ve benim

de tanı yabildi ğ im kadarı yla konuklorimı zi genel kurulun

bilgisine sunaca ğı m.	 -

Yargı tay Ba şkanı Sayı n Dervi ş Turhan, Adalet Boan

sayı n Necat Eldem,.Uyugrnozlik Mohk€mesi Ba şkanı Sayı n Serve

Tüzün, Anayasa Mahkemesi üyesi ve y ı llarir Baromuzun Ba şka -

lığı nı yapmış , kendisiyle onur duydu ğumuZ arkodo ş1 ı Z
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Avukat Yekta Güngör, Adalet Boknnl:L ği Müste şarı Sayin Sabe

hattIn Okuton, Adalet Bakanl ığı Hukuk İşleri Müdürü Sayı n

Cahit Nalbanto ğlu, Noterler Birli ği Ba şkatıı SayJ.fl Osman

Rasim Eyübo ğlu (Alkış lar)

Te şekkür ederim.

Gündemin 6 nıcı maddesine- gelmi ş, bulunuyoruz.

Türkiye Barolar Birli ği Yönetim Kurulumuzun, bir-

likte görev almı blan avukatlardan ba şlanmış düznlenen

liste .

Avukat Sayı n Atilla Sav (Alkış lar)

AVUKAT ATİLLA SAV - Sayı n Ba şkan, say ı n konuklar:,

de ğerli mesiekta ş larirn bu plaket bana ya şamı nda yöneltil-

nııi ş en byük onurdur.

4 yı ]: önce Türkiye Barolar Birli ği Ba şkanlığı gö

revine getirildi ğim gün, arkada ş ları na bir söz vermi ştim.

Savunma mesle ğine bütün u ğra şları n üstünde tutan bir insan

olarak ve ya şamı nı savunmaya adamış bir ki şi olarak, mes-

le ğimizin bütün gereklerini yerine getireye çal
ışaca ğı mı z

ve yurdun en uzak kö şesindeki meslekta şımin dahi görevini

yaparken ka şı la şt1ğ1 güçluklc-rde, eslek kurulu şunu ya-

nı nda duyaca ğı na ili şkin idi bu .sözüm.

Sanıyorum ki, içinden geçt İğimiz do ğan üstü döne -

de bu sözümüzü tutmaya çal ışt ık. Ki şiler, kurumlar, mes-

lekler ve onları n yöneticileri en güç s ı navları ola ğan

üstü dönemlerde verirler
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Türkiye Bar6lar Birli ği geçti ğimiz olağan üstü

dönemde s ı navda en yüksek notu almış kurumlardan biris:idi.r.j

Bunu sanı yorı m ki bütün meslekta şları m kabul ederler ve bu-1

nunla övünürler0 Çünkü, bunun övüncü ki şiselde ğil, mesle-

ğe ait bir övünçtür0

türkiye. Barolar Birliği ve barolr Türkiye'de de-

mokrosinin yerle şmesi, bütün kurum ve kurallar ı ile i şler-

liği için çaba gösterm Ğ ktedir kuruld.u ğu günden bu yana,

Çünkü, inancı. m ı z.odur ki; savurma mesle ği ancak bir hukuk

devleti içc-risiade eksiksiz olarak uygulanabilir. Hukuk

devletitin olmadığı , insan hakları nı n tam i şlemedi ği bir

toplumda savunma mesle ği gerçek i şlevini yerine getiremez.

Bu nedenledir ki, Türkiye Boolar irli ği ve baro-

lar her dönemde olduğu gibi, geçti ğimiz dönemde de bu yol-

daki görevlerini ve i şlevlerini yapmaya çalış mi. şlardı r.

Yakı n çalışma arkada şları m ve bütün meslekta şları mla bu

yolda, biz i şimizi, görevimizi ve yüce i şlevimizi eksiksiz

yapmaya çalış tığı mı z inancı ndayz0 Hiç kimse Türkiye 'de

bütün güç ve ola ğan dışı ko şullar alt ı nda bile bir tek

kimsenin savunmas y.z 1aldığ2nı iddiaedemz0 Bu, yalnı z

Barolar Birli ğinin de ğil, baroları n de ğil, en a ğı r ko şul-

lar alt ı nda bile büyük özveriler göstererek i şini yapmaya,

görevini ya pmaya çalışa.n arkada şlarımı zı n bir ba şarı s ı dı r.

Bununla tek tek ki şiler olarak de ğil, meslek olarak övünmek

zorundayı z ve yine inancı mı z odur ki, demokrasi kurumlar
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üzerinde ki şiliğini, varlığı nı , i ş levini bilen kurumlar

üzerinde oturdu' zaman gerçek bir demokrasi olabilir

Biz içi nde ı geçtiğimiz güç dönemde mesl6 ğiize

ve meslek kurulu şları nı za yöneltilen ele ştirileri biliyo-

ruz, bunları n haklı olanları nı kabul ederiz, ama bunları n

çoğunda hakli.lı k payı bulunmadığı nı da biliyoruz. Yine

inancı mı z odur ki,- haks ı zlıklar, hakka inananları n, dale-

te ba ğlı olanları n, savunma mesle ği erlerinin inançları
VE güçleri devam etti ği i3Urece yenilir, a şı lı r.

Türkiye baro.lar ı ,. cumhuri.yetle beraber kurulmu ş-

tur. Cumhuriyetin geli ştirdi ğ i en önemli meslc-k kurulu şla-

rı dı r ve bu yolda. görevlerini, i ş levlerini yapacaklar ı r

ve ba şka kurulu ş lara örnk. olmu şlardar Bir 5ncü kuu•lu ş-

tur, onun için hiçbir güçlük kar şı sı nda gerilemeyece ğimi.zi

biliyoruz ve buna söz veriyoruz..

Şununla övünüyorum; 4 yı l önce beni sçerken, bu

a ğı r sorumlulu ğu- bana verirken, size ver'di ğim'sözU yerine

getirmi ş olmanı nvicdan huzuru ile bu ödülü, manevi de ğeri

çok yüksek olan bu ödülü ya şamı mı n sonuna kadar , tam bir

övünçle ta şı y000 ğı m.

Hepinize te ş ekkür ederim, bütün arkada şları ma

ba şarı lı ve uzun. ömürle.r temenni ederim .. (Alkış lar)

BA ŞKAN-. Avukat Say ı n GUlQin Çayl ı gil...

Sanıyorum glenıĞ-diler.
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Avukat Sayı n Güne ş Atabay (Alkış lar)

Avukat Sayı n Necat Oğuz. (Alkış lar)

AVUKAT NFCAT O ĞUZ- Muhterem ark ş ları m, fazla

rahatsı z etmeden te şekkürümü size de arz etmek isterim.

Ayrı ca Yönetim Kurulun,,) bildirmek isterim te şekkürümü0

Bu benim ikinci ödülüm oluyor göre yim itibarı ile.

Ben Yönetim Kurulunda birinci günden sonuncu güne kadar

sayman üye olarak görevlendirildim Koskoca Türkiye Baro-

lar Birli ğini senelerce be ş parası z, parasal aç ı dan zaru-

retl.er içerisinde, ama şerefle görevini sürdürdü ğünü görmek

tecrübesi, benim için birinci ödül olau ştu, bu ikinci ödülü

bu sebeple böylece vas ı flandı rıyorum ve huzurunuzda Yönetim

Kuruluna te şekkür ediyorum.

Saygı ları mla. (Alkış lar)

BA ŞKAN- Avukat Sayı n Hilmi Boztepe, (Alk ış lar)

Şimdi 40 y ı l ı nı doldurmu ş olan üstotlar ı maza geçi-

y o ru z.

İ stanbul Barosundan Avukat Sayı n Fehmi Atanç. (AL-

kışlr)

Avukat Sayı n Beyhan Mil Tipi

Avukat nSayin Ru şen Pelins.en, (Alkış lar).	 -

Avukat Sayı n Alaattin Güzeloğlu,

AvukatSoyı n Burhanettin Gültepe. (Alk ış lar)

AVUKAT BURHANFTTİN GÜLTFPF- Sayı n Meslektalar ı m,

çok çok güzel bir günü ya şıyorum ya şı mı n son devrelerinde,
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Bu sizlerin arası nda bdyle güzel bir eser almak, bugünü

idrak etmek benim için çok büyUkbohtiyarl ıkt1r.

Hepinizea ğ lıklar, sıhhatler dilerim. (AJk ış lar)

BA ŞKAN- Akat Sayn Yap Çukurova.

Kendileri ğelememi şler, bir 'telgraf lar ı var, arz

ediyorum.	 -

Türkiye Baroar Birli ği Ba şkanlı mna

Avukatlık meleinde 40 yı lı dcldurmam dolDyısy-

la verilecek plaketi almak için davetinize çok te şekkürler.

Özel sebc-plegelemeyeceimi üzülerek bildiririm.

.Mersin De legesi Avukat Say ı n Şengün Frdoan

eliyle ploketimin gönderi l ı€ sini beklerim.

Genel Kurul çalışmalar ı nda ba şarı l	 dilerim. Bi!-

tün meslektoglorima sayg ı lar sunar, gözlerinizderı öperim.

Avukat Yakup Çukurova

Böylece gündemimizin 6 ncı maddesini de a şmış

bulunuyoruz.

Gündemimizin 7 nci maddesine geldik;

Ba şkanlık rooru ve Birlik Yönetim Kurtlunun

1983 yı lı çalışma raporu, bilanço, gelir-gider ve gidene-

nin bütçe ile nıukayese tabloları nı n ve Denaetle Kurulu Ra-

porunun oku nmas ve görü şulmesL

Bu madde ile ilgili bir önerge var, okuyorum
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Tür'kiye Barolar Birli ği Divarı Ba şkanlığı na

Gündemin 7 nci maddesinde yer àlan Birlik Yöuetim

Kurulu 1983 yı lı faaliyet, bilanço, gelirgider raporlor ı

biz delegelere basılı olarak dağıı lmış bulunmaktadı r.

Bu nedenle, okunmadan müzokeresirıe geçilmesi, müm-

kün de ğilse özet veya ba ş lıklar halinde okunmas ı tn arz ve

teklif eder'iz.

BA ŞKAN- Bir çok delge arkada şı mı z ı n bu öncrgetıin

alt ı nda imzası var.

Rapor hepimize gönderildi, haberimiz var deniyor.

Zaman yitirmeyelim, sürc-miz s ı nı rlı diye bu önergeyi vermi ş

arkada ş ları mı z.

Önerge üzerinde konu şacak arkada şa.ı z var mı ?..

Okunmadan müzakeresine geçilmesi ya da özetler ı aıesi

deniliyor.

Efendim	 zaten sesli olarak önergeyi oylad ı rıı z

ama ben yine usulüne göre önergeyi oylar ı nı za sunaca ğı m.

Faaliyet raporu daha evvel üyelere ula ş mış oldu-

ğundan, okunmaan müzake re s ne geçilmesini oylar ı nı za sunu-

yorum: Kabul edenler... Kabul etmeyenler... Kabul edilmi ş-

tir. Tc g ckltcür ederim.

Yönetim Kurulu, hesap raporlar ı nı da içerdiğini

hot ı rlat ıyor, uygulama genellikle böyle yap ı lıyor zaten,

hesap raporunun da okunmadon müzakeresinç geçilmesi gereki-



- 26 -

yor.

Ş imdi rapor okunmu ş sayı larak raporun görü şülmesi

kasmı na geçiyoruz. Ancak saat 12.00ye kadar s ı nı rlıyı z,

saat 12,00 1 de Birlik Yönetim Kuru1umıızdn aldığı m bilgiye

göre dış arı da hazı rlanmış otobüsler vardı r, Anı tkabire git-

memiz gerekiyor, 12. OO'ye kadar görü ş inelerimizi sürdürece-

Iz, 12.00 de Anı tkabire gitmek üzere ara verece ğiz.

Yalnı z görü şmelere geçmeden önce Divan Ba şkanlığı-

na Genel Kurula gelmi ş mesajlar vardı r, Ba şkan yardı mcı sı
arkada şı mı z Getiel Kurulun duyurusuna sunacakt ı r,

Sayı n Avukat Teoman Ercn

Türkiye Barolar Birli ği Ba şkanvekili
ANKARA

Türkiye Barolar Birli ğinin XVİL Ola ğan Genel Ku

ru 1-u ria mazeretim nedeniyle kat ı .lamadığı m için üzgünüm.

Birli ğinize ba şarı dilelcicrimi ve Genel Kurulaka-

t ı laniara saygı ları mı sunarı m.

-	 SEMİ H ÖZME'NT

Anayasa Mahkeme. Ba şkanvekili

Sayı n Avukat Teoman Evren

Türkiye Barolar. Birli ği Ba şkanvekili
ANKARA

Türkiye Barolar Birli ğ inin XVII. Ola ğan Genel Kurul

toplant ı sina ça ğrı nı za te ş ekkür eder, mazeretim nedeniyle

Li
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gelemeyece ğimi üzüntü ile belirti.r, Türk hukuku 1ya şamı na

yeni boyutlar kazandı racak, kutlu kararlar alı naca ğı na
itaarıdığı m toplant ı nı za ba şarı lar diler, saygı ları mı suna-
rı m.

Orhan Özdc- ş
Danış tay Ba şkanı

Sayı n Teqman Evren

Türkiye BarolarBirli ği Ba şkan Yardı mc ı sı
ANKARA

Davetinizi aldı m, bunu vefa duyguunun simgesi.

olarak sakl ıyorum, te ş ekkür ederim..

Birli ğinizin çok güç ko şullar alt ı nda varlığı nı
sürdiirebilrnes, ybneticilerin tenkinli ve kararl ı tuumla-
rı nı n aç ık bir delilidir.

Hukukun üstünlü ğü kavramı nı , Türk LIukukuno sokan

Birligimizin çal ışmas ı vUnmeye de ğ r.0

umhurba şkanam ı z ı nve milletvekillerinin yeminin-

de Anayasada yer alan bu kavram geni ş yank ı lar yaratt ı . Po-

zitif hukuka giren hukukun üstfinlü ğlinün geli ş mesini sa ğ la-

mak, tüm avukatları n görevi haline geldi. Anayasaya uygun,

fakat hukukun üstünlü ğüne ayk ı r ı yasalar ı n kaldı rı lmas ı ve

i ş lemlerin düzeltilmesi gereklidir.

Bu inançla Genci Kurulunuzun de ğerli üyelerine

ba şarı dilekic-rimin duyurulmas ı nı arz eder, saygı ları mı
sunarı m.

Avukat Faruk Eren

Il



BA ŞKAN- De ğerli delege arkada şlarım, bir delege

orkada şı mı zdan hakl ı bir yakı nma var, gönderdi ği önerge-

nin Lizerirıe de usul hakk ı nda diye özel bir not dü şmü ş .

Ankara Delagc-si Sayı n Muammer Aksdyun bu dile ğini genel

kurula ilc-tmek is.tiyorum

TUm uygar ülkelerde 10 ki şiden. fazla şahsı n ka-

t ı ldıği uzun toplant ı larda herkesin salonda kalabilmesi

için sigara içilmesi önlenmc-ktedir.Kald ı . ki, toplant ı mı z

salonunun duvararı nda da sigara içilmez diye yaz ı lı dı r0

Tüm resmi toplant ı salonlar ı nda da aynı sı nı 'lamalar yer

almı tı r.

Bu nedenle e ğer hepimizin gözü ve ci ğeri yanmadan,

kalbi s ı kışmadn salonda kalmas ı na öaem ve: Uyarsa, siga-

ra içilmc-mesin±n karara ba ğlanmas ı nı saygı ları mla dileri..q.îl

diyolar. (Alk ş lar).

Gerçekten salon bas ık e küçük, ilerleyen dakika-

larda Sayı n Aksoy v unbelirtti ği s ıkı nt ı ları yaratabilir.

Ben de genel kurul dclegc-si arkada şlarımı n bu hassasiyeti

koruyocakların inanıyorum Bir genel kurul 1arar ı na bo ğ-

lanmas ı na gerek görmeden, bunu tcmc-nniolarak ileti.yorun ı

genel kurul,, .	 -

Bir ba şka önergeyi arz e diyorum.

Seimle r için ndy olacaklar ın, toplantı ka panma-

don önce duyurulds ı ndo yarar gördü ğümüzü belirtiriz' diyor-

lar Antalya Delegesi Say ı n Şemsettin Tuğ ve Selahattin
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Sözer ork•ada şları mı z0

Şimdi rapor üzerit- ıd.eki g ü şmeic-re geçiyoruz..

Bu arada Divana ula şmış örcrgc-leri genel kurulun

bilgisine sunaca ğı m.

Söz istc-yen arkada şları mı z?..

Bu zamana kadar Divana gelmi ş olan görüş me istek-

lerini Genci Kurulun duyurusuna sunuyorum, e ğer eksi ğimiz

varsa lütfen arkada şları aı z taraamias ı n.

Sayı n Tekin Yaman Sakrya Delegesi Say ı n Mehdi

Keskin Kastamonu Delegesi, Say ı n Selahttin Sulhi Tc-kinay

İstarbulDelegesi, Say ı n Güven Kurtul İ stanbul Dc-Ieg€si,

Sayı n Nabi mal Hatay Delegesi, Sayın Selahattin Aydı n Kah-

raara ş Delcgesi, Say ı n Mahir Ççen Siva Delegesi.

Bu s ı rıı riarımış de ğildir,' söz aima: isteyen arkada ş

laramı za aç ı kt ı r.	 .

Şimdi Sayı n Tekin Yaman arkada şımı zı davet ediyo-

rum, buyurun Sayı n Yaman.

TEKIN YAMAN (Sakarya Delegesi)- Genel Kurulumuzun

sayı n delegeleri, Sayı n Genel'Ba şkan Yrdı mcı mı z ve Yönetim

Kurulu üyelerimiz; gçcn bir y ı llık dönem: içine Türkiye

Barolar Birli ğinde Yöne tim Kurulu olarak 'e di ğe.r organla-

rı nda görev yapan arkada şları rna te şekkür eder, kc-ndilerini

bu görevi-rirıden' dolayı, kutlarım.

Çalışma raporu hakkı nda ele ştirilere geçmeden ön-

çe gündem hakk ı nda konu şmak istiyorum. Yönetim Kurulu
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gündemi hazı rlar, ortada ç ıkmış 54 ve 79 sayı lı Kanun Hük-

münde Kararnameler var. Buna ra ğ en bu kararnameler yokrnu ş

gibi h zJ. rio nma sJ. çok dikka t e şaya n bulunuyor arka da ş lar.

Demek ki bir yı l öncc-ki gündemi Barolar Birli ğinin Sayı n

Müdtirüne gündemi yapma görevini vermi şler, yapı n demi ş ler.

Nas ı l yapı lı r böyle bir gündem? Ancak bir takrirle düzel-

tilmi ş bulunuyor.

Bunun dışı nda gündemde Ankara Baro Ba şkanı na bir

gündem maddesi haz ı rlanarak söz hakkı tanı nmış . Türkiye

Barolar' Birli ğinin bir yerle şmi ş gelene ği var. Bu gelene ğ e

göre. evve iki genel kuru ilora kat ı lan üyelerimiz hat ı rlaria4,

bir genel, kurul toplant ı sı nı n Ankara'da, diğerinin de Tür-

kiye 'nin bir ba şka ilihde toplanmas ı kararla şt ı rı lmışt ı r ve

bu bir gelenek halnc- gelmi ştir.' Gidilen ilin baro ba şkanı -

nı n dao.toplant ı larda özel bir gUndemmadesi ile evsahibi

olarak konu şması yolunda yine bir gelenek teessüs etmi ştir,

ama bu Ankara Barosunun bir defa kullanaca ğı bir hak. İki

yı lda bir genel kurul toplant ı s. Ankara'da oldu ğuna göe,

her Ankara'da toplanan genel kurul toplant ı sı nda Ankara

Baro Ba şkanı nı n .'konu şrnas ı tom manas ıyla bir ayr ı calıkt ı r.

•	 Böyle bir hak Ankara Barosuna tan ı namaz.

Anyasanı n 10 ncu maddesine göre bu ayk ıri bir

durumdur. Kaldı ki, Ankara Baro Ba şkanları nı n' bu gündemdeki

uygulamayı yerinde kullandı kları da söylenemez. Bu salonda
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bundan önce-ki bir ola ğan üstü toplant ı da sanki genc-1 kurul

ba şkanlığı na seçilmc-si nıub.akkakmış gibi, o zmmanin Baro

Ba şkanı , burada aramı zda olduğu için isim .verilmesinde sa-

kı nca görmüyorum, Say ı n Muamcne-r Aksoy, 39 sayfal ık teksir

edilmi ş beyarıat ı nı burada Ankara Baro Ba şkanı olduğu için

bizlere Divatı Ba şkanlığı na da önceden kendisini seçilmi ş
telakki ederek uzun zaman olmakta ve oyr ı calı k hakkı nı kul-

lanmakta ve ayrı Calığı yoratmakt ı da sak ı nca görmemi ştir.
Binac-rıolyh, Ankara Baro Ba şkanı nı n J\nkorada ya-

pı lan toplant ı larda muhakkak konu ş mas ı yolundaki bu gündem

maddesinin art ı k terkedilmc-sini, gelene ğ in böyle olmadığı nı
sadece misafir gidilen ilin, o da t şc-kkUr etmek için kulla-

nı lması nı ve bbyle yorumlonmas ı tu öncelikle istirham ediyo-

rum.

Di ğer taraftan bugün Sayı n Bakan Yardı mcı mı z açış
konu ş mas ı yapt ı lar. Bizimbildiğimiz usule göre evvela Diva

tc- ş eikül eder, ondan sonra açış konu ş mas ı veya raporu okur-

lar. Bu yanlış lığa evvelce de i şaret ettik. Binaenaleyh,

Divan te şkil etmeden aadece toplant ı ye-ter sayı mı z vardı r,

toplant ı yı açıyorum deyip, Divanı n te ş e-kkülilnden.sorıra söz

alması ve konu şması nı yapmas ı gexc-kmektcdir.

Bu usullere riayet edilmeyecekse i ş leri usuliJne

göre yürütmü ş soyı lamayı z.

Sayı n Önder Sav ı n konuş maları na zevkle izle dik,
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1	 -

ama kc-ndileide burada s ı rası gelince herhangi bir de le

gibi konu şmaları gerekirken, bize bir ayr ı cal ı klı şekilde

hitabetmi ş bulunuyorlar. Buna haklar ı yoktur.

Yine misafiricri takdim ederken tarafs ı zlığa uyul-

ması gerekirken, bir Anayasa Mahkemesi fiyei arkada şı mı z

için ba şka sözler söylemesir ıi de yerinde bulmuyorum. Bütün

misa.firle rimi z için ayr ı calıklı cümleler kulla nmas ı nı Diva

Ba şkonlığı nı n tarafs ı zlığı ile kabili telif görmüyorum.

Sayı n delegeler, 130 sayfal ık ça1 ı 'şma raporunu

dikkatle inceledik.Gcrçektc-n çok can al ı cı noktalara i şa-

ret edilmi ş bulunuyor. Ama bu 130 sayfal ık raporun büyük

bir k ı smı muhtelif mercilerce yap ı lmış yazışmalara aittir.

Faaliyet raporunda hangi k ı sım ba şta, hangi k ı sı m sonda be

faalire t raporunun yaz ı şmalarla ilgili k ı sı mları nı yı rt ıp,

kalan faaliyeti acaba ne kadar tutuyor diye bakmak iatcdin ı ,

a ınb bu, raporda yaz ış alar ç ı kı ncı çok de ğil, az metin kal-

dığı için orıdah da yaz geçtim. Muhtelif yerlerde muhtelif

çalışmalardan bahsediyor.

Raporun yalnı z 12 sayfalık kı smı izmirde cereya

eden bir olay ile ilgili. Bu olay ı n önemi gerçekten var,

ama bu yazışma lar çalışma' raporunun dışı nda ayrı bir metind

toplansa idi, faaliyet raporunun nerede ba şladığı nı , nerede

bitti ğini daha iyi görebilirdik.

Birli ğiaıizin genel kurulları Zonguldak 9 ta, Antal-

ya'da, ola ğan üstü toplant ı bu salonda yap ı ldı , fakat bu
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genel kurul toplant ı ları nı n görü ş meleri yayı rılarımadı . Yine

Birlik Bülteni çı korı lmakta idi, bu bülten de üç y ı dan be

ri yayı nılanamıyor.

Bu Yönetim Kurulu döneminde de yyı nlanamadı . Ev-

velce i şaret ettik, bundan çok ski toplant ı lorı mı z DSİ sa-

lonları nda veya resmi mc-rcilc-rde yap ı lmakta idi. Zonguldaki

ta bir sendika salonunda yap ı ldı ,Antalya ? da bir otel odas ı
nı n toplant ı salonunda yapı ldı . Buradaki bu to p lant ı da

yine TtiRK- İŞ salonunda oluyor. Acaba Yön-tim Kurul Ankara

içinde bir ba şka yere müracaat cmi ş ve daha bir ba şka sa

/	 icinda bu toplantı yapı lamaz mı ydı ? (Gürültüler)

BA ŞKAN- Hatibe müdahale Étineyclim, kendi dü şüncE-

*	 s ini ile tiyor. Birlik Yönetim Kurulu bunun edc-nlc-rini aç ı k

lar.

Devam edin Sayı n Yaman,

TEKIN YAMAN (Devamla)- Evet, Türk Hukuk Kurumunun

toplant ı sı Yargı tay Salonunda yapı ldı , orasi mümkündü ., acab

mürçı caat ettiler de Yarg ı tay Türkiye Barolar Birliğinin

Genel Kurul Toplant ı s ı için o salonu vermedi mi? Veya

Türkiye.Barolor Birli ğinin daho kurulması ndan önce Ankara

A ğır Cza Mahkemesinde toplant ı yap ı ldı , o salonu vermedi-

ler mi? Biz Sakoryoda misafir olduğumuz zaman özellikle

Ağı r Czo Salonunda yap ı lmas ı nı ve. Türkiye Barolar Birli ği-

nin sesinin oradan duyurulmas ı nı istedik,
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Bu toplant ı ları n bu kabil bina lard.a yap ı lması nı n
anlamı büyüktür arkada ş lar. Bizim bir kendiic-rine TtJRK- İŞ c-
te ş kktr ederiz bu salonu açt ığı için, ama bu yı l bu top-
lant ı nı n burada yap ı lza'sı na yine i şaret etmekten kendimi
alamıyorum. Yönetim Kurulu, çal ışma raporunun çe şitli bölüm
lerinde Birliğin akçolı durumundan söz etmekte ve barol-
rıı-ı kesenek borçları ile . ölüm yardı mları nı . ödemediklerinden
yakı nmaktad ı r. y önetim Kurulu bu yakı nmalo ı nda elbette hak
lı dı r. Birli ğin bir çok faaliyeti elindeki maddi olanokla-

la mümkündür.

Raporun 118 ve 124 tıcü sayfaları nda dile getirilen
tablo gerçekten çok ac ı dı r. Be ş yı ldan beri Biriie Hiç öde-

me yapmayan barolar vardı r. Sadece İ stanbul ve Ankara Baro-

unun borcu yakla şı k 2 milyon Türk Lirası tutmaktadı r.

Birli ğimizintoplam alaca ğı yokla şik 40 milyon liraya dün-
den bügüne ' ulo şmmış t ı r, Bu alacak yı llardön beri bilinmek-

te, genel kurul toplant ı ları mı zda borçlu baroları n borçla-
rı run bir arı önce ödenmesi için önri İ er getiri,lmekte, ancak

hiçbir sonuç alı nanomaktadı r.

Son anda ve ola ğan toplant ı sı nda genel kuruldan

sonra Birli ğimizin maddi olanaks ı zlığı daha da art ış t ı r
Dü şünülmelidir ki, tahsil edilebilmi ş olso idi 40 milyon

Türk Liras ı vadeli hesapta yı lda en az 16 milyon Türk. Li-

rası gelir getirecekti.. Yaln ı z bu gelir bile Birliğinıizin

tüm yıllı k giderler'ini yakla şı k olarak kar şı layabilecek idi,
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Di ğer taraftan, tahsil cdilemeyc-n bu kesenekler

5 yı llı k zaman a şı rnı no uğ ramaya ba ş lamıştı r. Ş mdi bu Yöne-

tim Kurulunun sekiz ay içinde bu alaca ğı tahsil etmek inik-

nı bulunmadığı söylenebilir, ama yönetim kurulu da bu biri-

ken alacakları gibi dUden bugüne geçmi de ğil, aynı orko

do ş ları mı z önceki genel kurullardan da gelmektedir. Bine

leyh, bu hesab ı bu-Yönetim }Curulundan sormak da hakl ı old

unıuz kanı s ı ndayı m.

Yönetim Kurulu, maddi sı kı nt ı yı gözler önüne ser-

nıc-kte ve sanki hiçbir çözüm yolu yokmu ş gibi ihtarı aczct-

mc-ktedir. Halbuki bunun çaresi mevcuttur arkada şlar. Size

Avukatlı k Kanununun ilgili maddesini okuyorum: Madde aynen

ş öyle diyor;

Madde 62: Türkiye Barolar Birli ğinin yahut barola-

rinorganları nda görevli olarak kendisine verilmi. ş görev ve

yetkiyi ihmal eden veya kötüye kullanan avukat, Türk Ceza

Kanununun 230 ve 24Ö ucı modd1ernce cezalandı rı lobilir. Sn

Arkoda ş lar,verilen görev ve yetkiyi ihmal eden

veya kötüye kullanari ll deniyor, bu ar1cadalar ı mı z 40 milyon

lira alac ı mı zı tahsil etmemek suretiyle acze dü ş mü ş lerdir

(Alkış lar)

Bu maddede kesin ropt ı rı m mevcut. Sayı n Hatay Dc-

lc-gesi Nabi mal arkada şı mı z ı n Zonguldak'da söyledi ği gibi;

tahsil edilemiyor, emsal olsun, Allah n şkı na bizi icra-
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ya verin,di ğer barolara da emsal gösterin. 0 Arkada şlar
yapmadılar, halbuki yapmaak clinde de ğil, tahsil etmek
mecburiyetinde.

Ben bir aralık dü şündüm, kendisine çok de ğer ver-
di ğimiz, büyük hizmetleri geçen Sayın Atilla Say hakkı nda

Türkiye Barolar Birli ğine ve Ankara 'Baro Ba şkanına müracaat
edeyim, hakkı nda disiplin takibatı isteyeyim. Hatta görevi-

•	 ni yapmıyor diye savcı l ı kta şikye.t edeyim'dedim, tahrik

'etmek için. Fakat bir y ı l daha beklemeyi uygun gbrdüm.Bu-

rada yeniden görev alacak akada İar, Barolar Birliği Ba ş-
 . kanlığı nda Ve Ybnetim Kurulunda görev alan arkada şlar bu

vazifeyi yapıp yapmayacaklor, kanunun bu görevini yerine

getirip getirmeye.ce ıçleri.ni burada aç ıklamalı dı rlar. Bu., gi-

di.e bir son vr.i1me1idir arkada şlar.

Türkiye Barolar Birli ğinin 1 milyon 200 bin Türk

Lirası Maliycy.e borcu vmr, ' biz maliyeye bir vergi bcrcun ıuzu
ödeyenıiyoru.z, 61 baromuz var, arkada şlar 30 baro ne kadar

fecidir, 30 baro geçen y ı l içinde hiçbir ödeme yapamış .

7 yıldan beri ölüm yard ı n ı öndermeyen, 5 yı ldan bari bir
.kuruş keseneködeaıc-ycn barolar var, bir tanesi de Adana

Barosu, çok şayanı. dikkat. Eğer bu gidi şe son verilmezse

hemtkinhi ğimjz, hem de sayg ı nlığı mı z artacak, ama Türkiye

Barolar Birli ği demaddi- olanaka ı zlı ktrn sayg.nl ık vÉ et-

kinlik içinde bilmiyorum nercye varacak.

rd
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Sayı n arkada şları n, Türkiye Barolar Birli ğinin
delege sayı sı takriben 170 1 dir, toplant ı nisabı 1/4'tür.
Buna gbrc 43-44 delege ile toplanabilaekteyiz. Bu toplant ı -

larda, bu Uzel bir toplant ı için kat ı lan delege arkada ş la-
rım çok, ama genel kurul toplinntilorinn kat ı lan delege sa-
yı sı evvela 120 1 lerde do şalı rken 80 1 e indi, Zonguldakta

60'a indi, Antn1y v do ondan da a ş a ğı dü ştü. Tojlant ıyn ka-
t ı lanlar ancak üçte bir oranı nda oluyor, kararlar da onun
yarı sayla 30 ki şiyle korarverir duruma geldik. Bu gidi ş e

Sakı n Yönetim Kurulu kesneklerle ilgili birçok yokinraci-
larda 	 ama Türkiye Barolar Birli ğinin genel ku-
rul T oplant ı ları na kat ı lmayan barolar ve delegeler hakkı n-

da hiçbir n-çikl g rin-do bulunmuyor. Bunu da bir noksanl ık sa-
yıyom, Sadece Türkiye Barolar Birli ğinin kesenek gönderme.
yen barolarj. ile bilgide

, de bul nmamas ı , ama bu genel kurul
toplant ı loro delegelerini göndc-rmeyc-n veya seçüdi ği hal-
de gelmeyen delegelerle ilgili açıklamalrd bulunmsı ve
bunları toplont ıy davet etmesi geekirdi. (Srlondan
"Kı sa kes l, sesi)

BA ŞKAN- Siz devam edin efndim.

TEKİN YAMAN (Devamlo)- Arkada şı n ben anlataca ğı m,

e ğer bir •takrir veriseniz Divan Bngkani sz sürem± k ı sı tlar
Ben buraya bu rpbr1arı okuyarak geldim, Türkiye Barolar
Birli ğinin nereden nereye gittini anlataca ğı z burada,.
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BA ŞKAN- Lütfen kar şı lıklı konu ş ,.-,,,yin, siz devam

buyurun efendim.

TEKIN YAMAN (Devam1a)- Tesc-kkür ederim Say ı n Bagkan.

Biz sizi zevkle dinlc-dik, biz de dilimizin döndü-

ğü kadar bu dertlerirnjzi burada anlataca ğaz.

Sayı n orkada şlorjrn; çalışma raporunda, bu Kanun

Hükmündeki Kararnarnelerle Türkiye Barolar Birli ğinin Yöne-
tim Kurulu çok de ğerli çalışmalar yap ıştır. Gerçkten am-
kotlık mesle ği vc barolar bu kabul edilen Kanun Hükmündeki

Kararnamelerle çok geri bir noktaya. itilmek istenmektedir.

Bunu bu yönde çalışmaları ndan dolayı kendilerini kutluyoruz

ve tebrik ediyoruz, ama Türkiye Barolar Birli ği bunoktoya
neden gelmi ştir, neden itilmemi ştir, niçin bir çok barolar
keseneklerini ödemenıekte ve delegeler bu toplant ı lara ka ı l

mamakta dar. Bunun sebebi üzerinde Yönetim Kurulu Raporunda

hiçbir aç ıklama görmüyoruz.

Sayı n arkada şlarım, burada eski genel kurul toplan-

tı ları nakat ı lanlarbilirler. Gönderile tebriktelgrafla-

rı ndo bile gelen telgraf ı gönderenin A ki şi, B ki şisi olma-
sina göre alkışlar tutuldu, tezohürat yap ı ldı . Hassosiye-
timiz buradan geliyor.

Yine bu toplant ı larda bir bask ı grubu teanesi
tuttu ruldu. Türkiye Barolar Birli ği baskı grubu olacakmış ,

hangi fikrin, hangite ıayülun baskı grubu olaca ğı z. Baskı
grubu, baskı grubu olaca ğı z derken, şimdi biz savcıları n,
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Adalet Bakanı nı n baskı si alt ı na itildı lç. Ş imdi bir mahalli
savcı gelip Türkiye Barolar Birli ğini denetleyecek, vali
kanunda baz ı şartlar ymz ı lmış , ona göre mahalli barolo.r ı n
bo şkanlar'ı ru'vc-yo yönetim kurullar ı nı görevden el çektire-

cek. 1136 sayı lı Kanun de ğil, ondan önceki ka.unun da tö

geri.s:ine dü ş tük bu baskı grubu teranesiyle. Çok şükür ki,
bu çalışma raporunda baskı grubu tbirini görmedim, bundan

da memnunluk duyuyorum, eski rhporlardarı farklı olduğu içi
belirtmeyi kendim için bir kadir şihasl ı k telakki ederim.

Avukatlı k Ka nunuyla ilgili çal ışmalar yapı lmakta-
dı r, öğrerı diğirnize göre bu çal ışmalara parlamentoda Baro-

lar Birli ğ inden bir üye davet edilmi ştir ve son toplant ı
zatınediyorum 12 Şubat tarihine kalmıştı r. Çalış ma raporunda
o toplant ı sonucu da bildirileccktir diye bir beyan vard ı r,
Sayı n Ba şkanı n sunu ş konu ş mas ı nda bu konuya ili ş nıediler,
kendileri aç ı klamada bulunurlarsa memnun oluruz.

Di ğer taraftan Birlik binas ı hakkı nda protokola

uymadan temel at ı lmış , bunun için bir ihtorname çekilmi ş ,

bunun sonucu da bildirilecek denmektedir. 0 konuda da bize

ctç ı lçlayı cı bilgi ve rirle rse memnun oluruz.

Arkada ş lar, diğer bir sorunçurado; y ı llık kese-

nkler evvelki rakamlara göre büyütüldü, ço ğalt ı ldı , ama

bugün için mahalli barolar ı n yıllık kese nekler, giderleri-

ni kar şı lamaz vaziyettedir. Tavan ve taban miktar ı var.

Bunu paranı n de ğer kaybı kar şı s ı nda sürotli bir şekilde
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de ğer kaybetti ği malunıdur. Yeni Avukatl ı kKanununda bu roka
tnı n yükseltilmesi gerekir. Bu yükseltilme mümkün de ğilse,,
memur katsay ı sı na. 'göre bir oran veyaasgari ücrete gdre bir!

oran koymak suretiyle her zomar y ı llı k kc-sene ğini knnıundaki -
miktarı nı de ği ş tirtmek gibi, zor bir yol aç ı lmak suretiyle
bu orarıt ı , ne şekilde bir orant ı konacaksa, mesela y ı llığı
asgari ücretin 6 kat ı , 8 kat ı veya memur katsayıı gibi bir
de ği şiklikle Avukatlık Kanununun bu maddesinin i ş lerlik ka-
zanniası yerinde olur kanoot ı ndoyı nı .

Snyin Divon Ba şkanı nı n ikoz ı no da uyarak, di ğer
arkada ş lorı ma söz imkanı bı roko'k üzere bir noktaya daha
ili ş ip söz•lerin ı i ba'ğ.laynca ğı m.

Efendim, konu çal ş ma raporunda olmayan, fakat Bn
kanlık raporunda da bulunmayan, fakat 'Say ı n 3o şkan Yardı mcı
sı nı n konu şmas ı nda geçen bir olay ile ilgili.

Fransa'da Konsolosluğumuzü bosip rehin olan ve d

sonra silahs ı z bir vatanda şı mı zı 'önderilen Paris A ğı r Ceza
Mahkemesinin kararı ile ilgili olarak Fransa'da birçok tep-

kiler oldu, Türkiye'de bir çok tepkiler oldu, üniversite re -

törü konu ş ma yaptı , atun neden son'o bir gazetenin bir

paragraf ı nda Türkiye Barolar Birli ğinin bu konuda bir yaylm-
da bulunduğu haberi. 'çı kt ı .	 .

Bizim tam konumuz olan bu konuya Türkiye Barolar

Birliğinin yeterince yer ayı r ı aması ve öncelikle bunu be-

lirtnıenı esi • çok dikkate şoyan. İ zmir'deki olaya 12 sayfa



-41-

yer vermi ş ler, bu çalışma raporunun hiç bir yerinde buko-

nud.a bir haber yok•izmirdeki olay kadar bu olay mühim de

ğilml acaba. Eğer ybnetiaı kurulu toplantı halinde de ğilse

ybnetim kurulunu bzel bir fevkalade toplant ıya ça ğı rmaları

veya o da mümkün oln ıuyorsa Ba şkan olarak bir bası n ve ya-

yı na akseden bir konu ş ma yapmaları erekirdi.

•

	

	 Radyo ve televizyonda isminde yan ı lmış olabilirim

Ça ğda ş Avukatlar Grubunun bu konudaki bir beyau ç ı kt ı .

Bir de Türk Hukuk Kurun ıunun galiba, Türkiy Bolar Birli ğ

bu konuda da geri kolinig bulunuyor.

Bendeniz bu konunun bu genelkurul toplant ı snda

gbrü şülerek genel kurul karar ı haline getirilmesini ve

Fransı zayave İ ngilizcey tercüme edilmek suretiyle Fran-

siz E'lçili ğ.ine, Paris Barosuno, varsa Fransa ? da Frans ı z Ba-

rolar Birli ğ ine ve ilgili mahkemeye gönderilmesini, haz ı r-

lanaök bir metnin oylr ı nı za sunularak ula ş t ı rı Lnas ı nı

teklif ediyorum. Bu, 60 y ı l önce olup olmadığı ' meçhul olan

bir olayı n, bugünün Frnnsa ? s ı nda sanki bir tahrikmi ş gibi

a ğı r bir tahrikmi gibi karra ba ğ lanması çok dikkate şaya.

Vedat Burcuoğ lu de ğerli arkada şı mı z ı n ermeni

lari ile ilgili önceki bir çal ışması var. TUridye Barolar

Birli ğ inde bir çaligma yapı 'dı , o ça ışmada b7,etl6mek su-

retiyle çok güzel bir kar şı lık tepki vermek gerekirken,

Fransada ,kendi bası nı n gösterdi ği tepkiyi Türkiye Barolar

Birli ğinin geç olarak e sadece burada birkaç kelime ile

Li
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geçi ştirilmesini de büyük bir noksanl ık sayı yorum.

Beni sabı rla dinledi ğiniz için, bir arkada şı m müs

tesna, hepinize saygı lar sunarım, te şekkür ederim. (Alkış'-

lar)

BA ŞKAN- Te şekkür ederiz Sayı n Yaman,

Sayı n Yaman, sizin konu şmonı zı n sonunda dile getir-

diğifliz hususla ilgili olarak ' İ zmir Bor'osu delegelerinin bir

yaz ı lı önerisi var.

TEKİN YAMAN- Berıdeniz de bir de yazı lı olarak

müsaade ederseniz vereyim.

BA ŞKAN- Gerek, yok, zaten aynı mealde, siz öner'-'

genizi sözlü olarak' verdiniz, sözlü olarak ben ald ı m.

De ğerli arkada şları mı z, söz sıras ı Kastamonu Dde-

gesi Avukat Sayı n Mehdi Keskin arkada şı rnı zda.

Sayı n Keskin, buyurunuz ecndim.

AVUKAT MEHDİ KESKIN (Katamonu Barosu)- Say ı n Ba ş-

kah, de ğerli akoda ş larım; Türkiye Barolar Birli ğinin XVII.

Genel Kurul Toplant ı sı na sunulan Ba şkanlık Raporü, Yönetim

Kurulu Çalışma ve Mali Faaliyet Raporlara, üzerindeki görü ş-

lerimi belirtmk üzere huzurunuzda.ım.

Sözlerimin ba şı nda şahsı m ve temsil etti ğim Kas-

tamorıu Barosu adına hepinizi saygıyla selaml ıyor, bu toplan-

t ı nı n ve alı 	 tinacak korarlar ı , var ı lacak sonuçların ülkemize

Türk hukukuna ve savunma mesle ğine hayı rlı clmasin.1 candan

diliyorum.
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De ğerli arkada şlrı m, faaliyet raporları nda her

zarnrı oldu ğu gibi ve olması gerekti ği gibi hareket noktası
olarak ba ş langı çta 50v, savuhma ve yargı UçlüsUnün zarurcti

esas alı nmışt ı r0 Bu konunun önemi üzerinde ben ayrı ca dura-
cak de ğilim. Ancak, savunman ı n eksiksiz, her türlü kı s ı t-

lamadan uzak şekilde ve adaletin tecellisine tam anlam ıyla

yardı mcı olacak surette var olabilmesi için pozitif hukuku

men, mevzuot ı n buna elviri ş li olmas ı gere ğiri vurgulamak i
tiyonum.

Çalış ma raporunda d isabetle belirtildi ği gibi

zaten savunma mesle ğ inin kemaliyle ortaya koyucu ve onu

kernaliyle sürdürüct5. nitelikleri tam anlam ıyla ta şı dığı söy-
lenenıezse de, oldukça ileri adı mları atmış olan 1136 sayı lı
Avukatlık Kanunu ile yoz edilenhükümlenin son defa 54 ve 7
sayı lı Kanun Hükaıündeki kararnameienie çok geriye götürül-

düğü o'tadadı r. Halbuki 1136 sayı lı Kanundan daha ileri
adı mlar at ı lmas ı , hukukun üstünlüğünden ve savunmanı n kut-
sallığı ndan söz edilebilmesi için gerekli iken, bu gere ğin
tam tersine i ş letilmesindeki yanlış lı k orta yerdedir. Sonuç

budur. Bu sonuca hangi sebep ve saiklerle gelindi ği çok

tartışı labilir.

Bugün kar şı kar şı ya olduğumuz durumun sorumlulu-

ğunu herkes birbininin üzerine atobilir. Fakat herkes için

kabul edilebilir bir sonuca ula şı lamaz. Çünkü ş konunun

tabiat ı budur. Bence bu' neticenin sebepleri ve sorumlular ı
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Uzerirıd€ durmarıı tı art ı k anlamı ve faydas ı yoktur, çünkü

olan oLuu ş tur. Bunun için k,'ybedilecc-k zaman da yoktur.

Yap ı lacak i ş , bunun düzeltilmesi, düzeltilmesine çol ışı l-

mas ı dı r.

SavUnnoa.tı kutsallığı neyi gerektiriyorsa onları n

temini için, kutsal savunmanı n süceleri olan bütün avukat-

lar, barolar ve Türkiye Boroler Birli ğ i hemen her türlü

me ş ru yollarla, kanuni imkanlarla her zeminde 'her türlü

gayreti ı ve çalışmanı n içine vakit koybetmeksizin girmeli-

dir. Mesle ğ n tabiat ı nda mevcut a ğı rliğı ila, sistemli bir

çalışma ile savunmanı n hakkı n tecellisine kemaliyle yardı m

cı olacak ş ekle getirilmesinin mü'ikün oldu ğunu dü şünüyorum,

Ancak, masle ğin tabiat ı nda mevcut n ğı rlık derken,

meslek ta şekküilerirıirı özellikle günlük aktif politika rüz-

-	 grları ndan tkilenmemesini, tam tersine varmak istedi ğ imi

sonuca ula şabilmek için her ekole bu a ğı rlı kla, ve bu konude

etkili olunması gerekti ğ ini belirtmek istiyorum. Bugünden

geriye bakı p maalesef, gerc-k' şahı sları mı z ve gerekse tüzel

ki şilikli olarak meslek te ş ekküllarimi baz ı tutum ve dav-

ranışlarıylo söz konusu etti ğim geriye gidi ş le olumsuz ve

muayyen bi" oranda etkileri olduğu,. en azı ndan bu g€rye

gidi şe fjrsat ve zemin haz ı rlandığı nı n inkrı run da mümkün

olmadığı gerçek bulunmakla birlikte, art ı k b ı rıun da tart ı -

şı lmos ı nda yarar de ğ il, meslek tesanütümüz aç ı s ı ndan zarar

görüyoum.
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Sadece bugünden sonrası için de ğerle ndirmeleimi

zin ve uygulamalar ı mı z ı n, bunlar göz önünde tutularak sami-

mi otokritiklerle yap ı lması nı dile di ğim± ifade için bclir-

tiyorum.

De ğerli orkdo ş ları riı , 54 ve 79 sayı lı Korarname-

lerle savunmaya getirilen ks ı t1amolorı n ortadan koldı rı la-

• co ğJ. muhokkakt ı r. Önemli olan bunun mümkün olan en kı sa

Urede gerçekle ştirilebilaesidir. Çal ışma röporutıda Türkiye

Büyük Millet Meclisi Adalet Komisyonunun bahsetti ğ±tn konuda

Tiirkiye Barolar Birliğ inden görü ş istediği belirtilerek, bu

görü ş lerin sunulduğu yoz ı lı dı r. Bundan son derece memnunuz.

Ancak, ek bir yaz ı . ile ve bundan sonra 1yapı lacak şifahi

ğ brü şmelerl6 a ş a ğı da önerece ğim iki noktayı daha yeni ka-

nuna konu imosi için Adalet Komisyonuna bildirilmesini v

her birimizin kendi çcvremizde bu konuda gayret gbstermemi-

zin yararl ı olaca ğı nı dü şünüyornm.

Bunlardan birincisi; itirazloro ve tart ışmalara

açı k bir konudur. De ğ erli arkada ş ları m, T-Urkiyç Barolar

Br1iğini ve barolorı haklı vco hok ı z, yerli veya yersiz

ithamiardan kumak, a ğı rlığı nı ve etkisini art ı rmak için

Türkiye Barölar Birli ği Ba şkonı ile baro ba şkanları nı n

tümünün siyasi portierin yönetim organlar ı nda görevli

olmamas ı şa't ı nıı n ko ı aı na konulms ı nı sön derece yararlı
görüyorum.

Avukatlar iyoseti en iyi yapacak olan ve yapmas ı
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gereken, ülkemizde siyaset yoluyla dahi hizmet etmeyi en

iyi bilen ki şilerdir. Siyaset dıında kaIia1arı gibi bir

dü şüncem yoktur. Ancak, 61 tane baro bn şknanı n, sadece

baro ba şkanları nı mensup oldukları siyasi partilerin yöne-

tim o .rgan1ar ı nda görev olmamaları nı n uyg ıir olaca ğı nı dü şü-

nüyorun. Bunun bize daha büyük bir a ğı rlık vercc ğini yer-

İi yersiz, hakl ı haksı z istis'marlardan kutaca ğı n, itham-

lardan ku-rtaraca ğı nı dü şünüyorum.

Tabii konu şmamı n bo şı nda bu. önex'ece ğim hususun

tartışmalara açık bir konu olduğunu pe şinen beyan etmi ştim.

• Onda amacım bunun benim dü şündüğüm şeyin yanlış da olabi-

lece ği, yanlış da denilebilece ği en azı tıdan, tartışmaya açı k,

olduğunu bel'irtmi ştim.	 .	 »

Böylece meslek kuru1u ş1arını z iyi niyetli-veya

kötü niyetli kurulu şlar veya ki şiler taraf ı ndan yıprat ı la-

rnayacak,savunmanı n yargı nı n öteki unsurları ile, yasama

ve yürütme organları nezdindeki etkisi çok daha de ği şik 've

kuvvetli olacakt ı r diye dü şünüyorum. Bu konuyu Sayın Genel

Kurulun ve gelecek yönetim kurulunun dikkatlerine sayg ı

ile sunuyorum.	 .	 • .	 -
	

L

İkinci konu şudur; çalışmb raporunda okça1 ı durm-

dan söz edilirken, kar şı kor şıya bülunulan s ı kı nt ı lar dile

gEtirilmi ştir. Hemen belirteyim k, özellikle üye adedi

bakımından küçük sayılan broları n akçalı s ı kı nt ı ları

Türkiye Barolar Birli ğitıinkinden gok daha fozlndir.

qà
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ürkiye v cIeki 61 barodon.38'inde, yani yarı dan ta

lası nda 100 1 den daha az avukat vard ı r. Maksimum kesenek li-

miti yı llık 6 bin lirod.ı r. BUğUn4 para de ğeri ekonomik

şartlar 6 bin liran ı n arttı rı lmos ı nı zaruri kı lmaktadı r.

Özellikle mevcudu az olan baoIar yönünden bunda zaruret

vardı r.

De ğerli prkoda ş 1h ı m, rnü şahhaslcış t ı rmok, somut

hale getirmek için arz etmek istiyorum ki, Kastamonu Baro-

sunda 59 avukat kay ıtlı dı r 9 içimizde 59 1 dan daha üye mev-

cudu az olan bir çok baro var. 6 bin liradan 354 bin lira

yı llı k gelirimiz var, ba şka da bir yerden gelirirniz yok.

Bunun 95 bin 'lirası kesenek olup, bize 259 bin lira kal-

maktadı r. 40 bin lira Kastamonu gibi bir yerde y ı llık kira

veriyoruz, çok cüzzi bir rakamd ır, 20 bin lira yak ı t pras

zaruri olarak verilecektir, 15 bin lira telefon paras ı ,

20 bin lira elektrik gideri, 10 bin lira seçim gideri me-

buren verilecektir, 5 bin lira da sivil-savunma pay ı ile
yı llık en. az 25 bin lira, posta masrafı ve en az 1 5 bin li-

ra da kı rtasiye masraf ı olacakt ı r, Bundon daha a şa ğı s ı nı n

dü şünüle bile ce ğini zannetmiyorum. Görüldü ğü gibi rako ı lar

çok a şa ğı dan al ı nmış oiup daha da tasarruf mümkün de ğildir.

Şimdi bu zaruri giderler toplamı 150 bin lira,

topladığı nıı zdan elimizde kalan 250 bin liradan bu 150 bin

lira zaruri masraf ı ç ıkardığı mı zda bize 109 bin lira para

artmaktadır. İşte bı 109 bin lira ile baronun sekreteryası
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ve temizl± ğirıi kar şı lamak mecburiyeti vardı r. Bunu ne. kada

az dü şünscn:iz ayda 25 biri liradan y ı lda 300 bin lira eder,

yazı i şini birisine yopt ı racaksı nı z, temizli ği birisine ya

tı racaksı nı z, eri, az ayda 25 bin lira ay ı rsatıı z 300 bin lira.

Elinizde bu i ş için kalan para 109 biti lira. Görülüyor ki

191 bin lira oç ığı mı z vardı r. Bu miktarı n resmi daire oyu-

katları ile birlikte toplam mevcudu 59 olan bir baro con ıio-

s ı nda devamlı toplama ile mümkün olaca ğı nı sanmak yanl ış
olur. Bu sadece bizim de ğil, mevcudu . lOO'den az olan bütün

broları n problemidir. Mevcudu. bizim kadar da olmayan baro-

ları n çok daha büyük problemidir..

Burada bir noktayı vurgulamak istiyorum. Bu 100

rokomı nedir, niye 100 rakarnı ni clı yorsun, n ş o ğı olan,

yukarı olan?

De ğerli arkada ş larım, İ stanbul Barosunda masraf

bizden fazla olur, Aukaro Barosunda fazla olur, Adana Baro-

sundo bizden fazla olur, ama insaf ile dü şününüz; •bu mas-

raf İ stanbul Barosundaki avukat odadi bizim avukat adedirai-

ziri katı kadar de ğildir. Masraf aynı oranda ytikselnıez, ço

cüzzi oranda masraf yükselir.. 0iun için özellikle

noksan nıevcuda sahip alan barolarda çok büyük s ı kı nt ı lar

vardı r,	 .

0 halde, 6 biri lira, olan yıllık aidot 10 bin li-

raya mı çıkart ı lacak, ilerde tekrar enfilason durumua,

Il
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parad6 ğerine, iktisadi dtruma göre nas ı l de ğ i ştirilecek.

Sayan Tekin Yaman, şahsen bana cozip gelen bu konuda asga-

ri ücret esası mı getirilcek, katsay ı 1esos •ji getirilece
bu konunun özellikle genel, kurulun dikkatine sunül ı ası nda

fayda görüyorum. Yinetim Kuruluna seçilecek genel kurulu-

muz içinden arkada ş ları mı z ı n da bu konu üzerinde mutlaka

ve hassasiyetle durm1arı rıı ve Türkiye Büyük Millet Mec-

lisinin Jomisyn gündeminde bulunan Yeni Avukatl ı k Kanunu

de ği ş ikliğ inde bu yönde	 bir çalış manı n içine girilmesini

gönülden arzu ediyorum.

De ğerli orkda ş 1arı m, konü ş maman son bölümünde
bir noktayı arz etmek isterim. Mali f ı alyet raporunda

bugünkü duruma göre herhangi bir baronun, hang borourı
Türkiye Barolar Birli ğine kaç lira borcu bulundu ğu ye.gan
egan yazı-lmışt ı r, bizim de ,borcumuz vardı r. Buna .gre

bardları n Türkiye Barolar Birli ğine toplam 39 milyon 275

bin lira borcu vardı r, bunun 106 bih liras ı da bi'ze aittir.

Henien ifade edeyim ki bu para bnkada haz ı r beklemektedir,
bir yere ıarcamadak, ama gönderaıedik de.

Ş imdi bu konuda ben Say ı n Tekin Yomah"don b şk
türlü yakla ş akistyonm konuya. Yaptam hesap ye tarama-
nı n sonucunu sunuyorum, 100 1 den az mercutlu baroları n top-

lam 3 milyon 300 bin lira brcu var. Buna. kar şı lık, mevcudu
100den fazla olan baroları n 36 milyon boru var, yani
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l00'den fazla mevcutlu baroir ın borcu, 100'den az mevcut-

lu baroları n borcunun. tom 11 icat ı dı r. Bir ba şka şekilde
hesap yaparsak şu sonuç ç ı kı yor; 3 milyon lira kadar , borcu
lan barajarı n avukat mevcudu 1839, 35 milyon lira olan

baraları n mevcudu 16.600 1 dr. GrülUyor ki, mali rapordoki
barolar borçlar ı nı bdemiyor yokı nnaas ı nı n ası l muhatab ı
bizim gibi mevcudu az olan .barolar de ğildir. 6500ye ınev-
cutlu İ stnbu1 Borosunun 15 milyon lira; :3500 mevcutlu

Ankara Barosunun. 9 milyon lira, 500 tiye mevcu.tlu Adana Ba-

rosunun da 1 milyon 700 bin lira, 1276 üye mevcutlu İ zmir
Barosunun da 1 5 5 milyon lira borcu dururken, bunlar ı n tah-

• silatı yap ı 1m ış ve tahsilat için gerekli giri ş imlerde
bulunülmamış iken, 9500 lira boçlu A ğ rı Barasundan, 28

bin lira borçlu GtmU şhane Barosundan, 39 bin lira 'borçlu
-	 Nev şehir Barosundan, 76 bin lira borçlu Giresun Barosundan

ve 106 bin lira borçlu Kastamonu Barosundan yak ı nmayı pek
insaf ile •ba ğda şı r bulmadığı mj. sa ııimiyet1e ifade etmek is-
tiyorum. (Alk ış lar)

•	 De ğerli arkada ş ları m, burada kendi baron ı bakı nün-
don aç ı k kalplilikle ifade ediyorum ki, İ stanbul Barosun-

dan 15 milyon liranı n, Ankara Barosundan9 milyon liran ı n
tahsil edildi ği tarafı mı zdan ğrenildi ği gün derhal sadece

106 bin liradan ibaret borcumuz halen bankada h ı fzettiğimiz,

ama bunun için gbndernıedi ğ inıiz borcumuz o gtin yı ldı rı m
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tel havales:iyle Birl:i ğ6 gönderilecektir. Bu taahhütUn ıüUn

samimiyetini ve gerçekli.li ğini göstermek için tttunak1ara

geçmesi bakı mı ndan, kendimi de ba ğlamak bak ı mı ndan huzu-

nuzda aç ıkça ifade ediyorum

De ğerli arkada şları m, ülke de hukukun üstünlü ğü

ilkesinin savunucusu olan ve 'kutsal savunma mesle ğinin

mensubu bulunan ki şilerin kurulu şu durumundaki Türkiye

Barolar Birli ğinin XVII. Genel Kurulunun en iyi, ve en do ğ-'

r'u kararlar alaca ğı ve en iyi sonuç1arn ula şaca ğı , etı .iyi

arkada şları göreve getirece ği inancıyla şahsi,,-ii ve Ba şka nı

bulunduğum Kastamonu Barosu ad ı na hepinize sayg ı lar sunu-

yorum', te şekkür ederim. (Alkış lar)

BA ŞKAN-  T.eg6kkUr ederi'm Sayan Keskin.

*	 Söz sıra. şimdi Sayı n Selahattin Sulhi Tekinay.

arkada şı mı zda, buyurun efendim. (Alk ışlar)

AVUKAT SELAHATTİN SULHİ TEKİNAY ( İ stanbul Barosu)-

Sayı n Ba şkan, kıymetli arkada şlarım, evvela hepinize İ stan-

bul Barosunun sevgi ve sayg ı lorı nı getirdim.

Raporu dikkatle okudum, raporda iki nokta üzerin-

de büyük bir hassasiyetle durulmokta. Birisi savunma ö-

gürlüğü, öteki de baroleı rı n vesayet alt ı na olininig olmas ı .

Arkada şlar, gerçekten bu iki nokta son derece

önemli vebir an evvel ..'çözüme bağlanması zorunlu noktalar.

Evvela savunma özgürlü ğü, avukatlık mesle ğinin ruhudur,
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manasıı r. Bu özgürlük olmadan bu mesle ğin icra edile,bilme-

sitıe inıkrı tasaur di.lemez. Bu özgürlü ğü k ı s ı tlayan bir-

takı m etıgellerin evcudiyetJıde de şüphe yok. Bunlar ı n neler

oldu ğu sayı ldı , döküldü, üzerinde duranyaca ğı m.

'İkinci nokta; ba.rçları n vesayet alt ı na al ı ndığı .

Bu da raporda etraflı bir şekilde arılotlmış , bunun da Uze-

nde dunnısyaca ğı m.

Üzerinde durmak istediğim nokta şu; raporda haklı

olrak bunlardan şikyct edilmi ş , ' bonolar ı n bu engellerden,

•	 bu yüklerden, bu s ı nı rlomalardan kurtulması lazı m geldiğıe

•	 i şaret edilmi ş , bunlara ili şkin birtak ım örnekler verilmi ş ,

•	 doğru. Yalnı z bir şey eksik raporda. 0 eksikli ğin de tRlafi

•	 edilmesini çok. isterdi. 0 da öz ele ş tinidir0 Akoda ş lar biz

bu duruma dü ş mü ş sek, acaba bizim bu durunıdki kotkı mı z nedir,

bunu da ano ş t ı nimok mecburiyetindeyiz. Bütün engellemeleri,

bütün mnhsurları , bütün kötülükleri dışı rndı orornnk doğru

de ğildir, samimiyetle ve aç ık kaiplilikle bir noktayı tes-

pit etmek ihtiyacı ndoyı z. 0 da acaba bizim avukatlar comia-

sı olarak bu neticenin elde edilmesinde böyle kötü bïr tab-

lonun ortaya ç ıkması nda hiçbir katk ı rrıı z yok mudur? Biz ta-

mamen kendirnize dü şen görevleri sonuna kadar yapt ık mı ?

• Biz siyaset yapmadı k mı ? Biz avukbtlar camias ı olarak acaba

savunma özgür'lU ğUmüzün kı s ı tlanmas ı hususunda alı nan ted-

birlere adeta te şvikci bir 'tutum deneyeyim, ama ona yakin

bazı hatalar i ş lemedik mi?
ğ
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Arkada şlar, hataları n gbrülcııesi, itiraf edilmesi,

tespit edilmesi büyük geli şmeler sa ğlar. Bu, insani fazilet-

lerin ba şı nda gelir. Buna kendimizi zorlamak mecburiyetin-

deyiz. Biz, hata i şleyen bir camiayı z, bunu açk kaiplilikle

ortaya koyl ım, koyalı m ki bundan sodra hata i şle(neyelim.

(Alkış lar)

Bizim önümüze çıkart ı lan engelleri a şabilmern±zin

zonnedriin zorunlu şart ı budur. 'Arkada şlr şu seslerden

dahi anlıyorsunuz, tenkite lcar şı ,kendi kendimizi tenkide

kar şı tahanımülsüzlüğümüz açı kt ı r, mutlaka tedavi edilmesi

lz ı nı gelen bir hastal ık halindedir bizim bu eksikli ğimiz.

Bir hatibi sonuna kadar dinlemek, %99'unuzu tenzih ediyo-

rum tabii, ama bu sab ı r ve taharnmüiü gösterm€k, e ğitimini

almak mecburiyetindeyiz ve biz bunun örne ği olmalı yı z.

hiBravo? sesleri ve alk ışlar)

Arkada şlar, avukatlı k bir mücadele sanatj.d ı r,

bütün hayat bir mücodeledir, ama avukatl ı kda bu mücadele

bir sanat haline gelir. Bu sanat ı n kuallorı vardı r, bu

kurallara acaba ne, dereceye kadar royet ediyoruz, ne dere-

ceye kadar biz bu kurallar ı n odamı yı z, bunu her an, her

gün kanıtlamak zorundayı z.

Sevgili arkada şları m, bu giri şimderı sonra zamanın

kı sı tlı olmas ını da göz önünde tutarak rapor hakk ı nda et-

ra±1ı olarak ele al ı nmakla beraber...
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BAAN- Zamanı nı z kı s ı tlı dcil., konu ş nı zn

bir b5laıUni ö1eden sonra da yapabilirsiniz, hiç zananı nı z

kı sı tlı de ğil.
AVUKAT SFLAHLTT İfN SULH! TEKİ NAY (Devamla)- Te ş ek-

kür ederim Say ı n ]3ö şkan.

Fakat elimden geldi ği kadar öğ leden evvel bu

konu ş mayı bitirmek istiyorum.

Sevgili akada ş1ar, 54 ve 79 syı lı Kararnaele-

rin tenkitlerini raporda okudunuz. Fvvela tekrar edeyim,

biz bu tenkitlere çok geni ş bölümleri itibarı ile kat ı lı-

yoruz Nelere .kat ı lı yorüz, bunları sayı p dökmenin anlamı
yok, çünkü kat ı lıyorum diyorum, fakat birkaç nokta var, ki,

teferruöt kabilindendir belki, fakat Uzerind durakta fay-

da vardı r, çünkü grü ş rrıe ler ba ş lamak üzeredir. Bunlari daha

geni ş bir iamondn duyurmak imkrıi belki bulurımayabilixt0

Basit bir nokta, öz1likle bUyük şehirlerde kış
ayları nda seçim son derece büyUk güçlüklerle yap ı lı yor. Her

sene öyle anla şı lıyor ki, art ı k h.cr devrede Aral ı k ayı nda

bu seçimler yapıİacakt ır İ stanbuUdo Aral ı k ayinda seçim

yapı lmosı n e kadar güç oldu ğ nu bütün arkda ş lar gördüler

Mümkün nıertebe seçimleri Ekim arı na almakta fyda vor. Don-

durucu so ğuklarda, karl ı ve f ı rtirıalı havalarda, özellikle

ya ş lı ve hasta meslekta ş ları mı z seçim sandığı tain ba şı na

kadar gelemiyorlar, bunu bilhassa belirtmek isterim.. Bazı
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bütçe güçlüklerinin olduğunu takdir ediyorum, fakat bu güç-

lüklerin Ekim ayı naalı ndığı takdirde seçimler, a şı lobilece-

ğ ine kaniyim.

İ kinci nokta, 54 saylı Karornamenitı 154 ncü nıad-

desiyle ilgili karardaki esas dii şüncelere ben de kat ı lıyoru

ancak belli suçlardan dolay ı .hakları nda son tahkikat aç ı 1nn

olan meslekta ş ları nı , i ş ten men edilmelerinin do ğurobilece ği

tehlikeler hakikaten büyük. Barolara, baro .yönetim kurulla-

ritıo bu hususta bir yetkinin tatunmas ı son derece isabetli-

dir, zaten raporda da bu teklif edilmi ş , buna kat ı lı yorum.

Bir alternotif olarak baro yönetim kurullar ı nı n

bu husustaki yetkileri tamamen mandut kalmak şart ı ile e ğer

çok vahim haller varsa, ğer baro yönetim kur ı Iları bu yet-

kilerini gere ği gibi zamanı nda kullarısmaz diye tereddüt edi-

liyorsa, o takdirde her halde yine bir otomatik bir uygula-

maya gidilmemesi ve mahkemeye, yani son soru ş turmayı yürüt-

mekte olan kaza organı na bu görevin, bu yetkinin tanı nmas ı
dü şünülebilir. Nas ı l mahkeme tutuklama karar ı veriyorsa,

e ğer önündeki delillere göre zorunlu görmü şse, o takdirde

i ş te men kararı nı da •o verebilir. Yoksa otomatik olarak

delilleri de ğerlendirmek imknı ndan tamamen yoksun bulunan

baro yönetim ku.ru.11arı na bu, görevin verilmesinin hiçbir

anlamı yoktur. Bu vicdanları örteleyici bir hax'ckettir.

Bizim önümüze gelen henüz göreve ba ş ladı k, önümüze gelen
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hadiselerde vicdarı ları mı z kanamadan biyie bir karar verile-

meye.ce ğini tespit ettik. Ne yapmış t ı r ki hakkı nda son soru

turma aç ı lmış? Raporda da isabetle belirtildi ği gibi son

soru ş.tur'nıanı n nası l açı ldığı , bütün uygulay ı cı lar taraf ı nda

rnalum. Binaenaleyh, e ğer mahkeme zorunlu görüyorsa., t ıünde

deliller böyle bir nıeslekta şı n mesleki görevini yapmas ı nda

kamusal bir , sakı nca olduğunu aç ıkca.ve ksinhikle tespit

etmi ş se kendisi bu kararı verire

Baro disiplin kurulları nı otomatik bir uygulayı cı
mertebesine indirmek do ğru, de ğ ildir, Bu husus.taki ele ştiri-
mizi de burada bitiriyorum.

Raporda 54 say ı lı Kararnameuin 7 nci maddesiyle

ilgili son derece de ğerli ele ş tiriler gördük' do ğrudur, ka-

t ı lı youz Kamu kesiminde çal ışan cieslektaglarimizin baro

levhası na yaz ı lmak veya yazümamak hususundaki ihtiyarları-.

nı bu derece mübala ğa etmemek lz ımdı r, bunu bir an evvel

ortadan kaldı rmak j.âzDm. Ancak, bugünkü metin içinde dahi

54 say.lı Kararnamenin 7 maddesinin birinci f ı krası ile
ikinci f ı kras ı arası ndaki miJnasebeti yorumlamakta küçük bir

zuhule uğ radı kları na, dü ştüklerine kaniyim0 İkinci f ı kradan,

ç ıkartı lrnak istenen veyahut da çı kar gibi görülen anlam

do ğru de ğildir, yani acaba diyor yönetim kurulu, ikinci

fıkraya göre, her avukat baro levhas ı na yazı lmak veya ya-

z ı lmamak hususunda bir ihtiyar hakk ı na sahip midir? 0 mana-

nı n çı kmadığı böyle bir tereddüte mahal olmadığı kanaatinde-
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yim.	 .	 .
Arkada ş lar, gene seçimlere dönece ğ im müsaade eder-

seniz,4 Seçimler yapü ı rken baro genel kurullar ı nda ve. hurad

pek tabii Cutna.rtc-si ak şamı na kadar görü şmeler bitecek, er-

tesi gün seçimler yap ı lacak kaydı var. Raporda bu tnkit

ediliyor, özellikle deniyor, say ı sı az olan barolarda uzak-,

lar'dan gelen, il merkezine gelen delegelerindururnu göz

önünde tutulmal ı dı r ve bu itibarla zarınederirn rrıevcudu 1000

ki şiyi a şmayan barolarda aynı gUt ıcIe bitirilebilmelidir.

Arkada ş lar, bunu, çok sakı ncal ı buluyoruz, bu hu-

susta' çok hassas bir baro dur İ stanbul Barosu. Esas itiba-

rı yla kararnarnedeki ç6züm tarz ı nı muhafaza etmek lUzumuna

kanayim. Gerçi İ QO ki şi de olsa., 1000 ki ş i dE olsa İ stanbul

Barosu bakı mı ndan önemli ' de ğil, ' İ stanbul Ba' rosunda 7500

avukat var Ancak, say ı sı 100ü geçen barolarda böle bir

sistemin kabul edilmesinin sak ıncalı olabilece ğine kniyiz,

belki 1000 rakamı nı 100'e indirmek suretiyle rapordaki tek-

lif kabul edilebilir, ama lOO'den fazla oldu ğu takdirde uza-

yan görümeler dolay ı s ı yla seçimlerin tehlikeye dü şmesi ih-

timali vardı r.Burun sakı ncalı oldu ğuna kaniiyim.

Raporda kat ı lrnadığııı z noktalardan biri de; mü-

hürlü zarfiarı n kullanı lması nı n fuzuli bir güçlük yaata-

ca ğı , yaratmakta oldu ğu hakkı ndaki ele ş tiridir. Buna da

kat ı l£nıyorurn, nıüh.ürlü zarfiarı d kullanılması baük bir,

-.
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güvence unsurudur ve bu sistemin muhafaza edilmesi lüzumu-

na kaniyiz

Arkada ş lar, burada ele ştir'ilecek nokta şudur, ki

onu da zarı n€derinı bir cü ıie halindeifade etmi ş ler raporda;

İ stanbul?da 46 ismin teker teker yaz ı lmas ı nda çok büyük

bir güçlük var. Bu son derece ilkel bir yöntemdir. Hücreye

giren bir arkada ş , özellikle ya ş lı arkada ş ları mı z, teker.

teker 46 ismi 20-25 dakikada yazabildilerve so ğuk havada

geriye alan, onun arkas ı ndaki arkada ş lar sab ı r ve taharnmülle

uzun süre, 1,5-2 saati buldu, bu süre beklemek zorunda kal-

dı lar. Onun için zannederim yaulacak şey, mühürlü zarf

usu1ündn, mühürlü pusulalar usulünden yaz geçme .ek şart ı

ile önceden adaylar ı n bildi.rilmes±, bu önceden tabirini

öz1likle ku11arııyoum, seçim gününden eri az bir hafta ev-

vel kurula adaylar ı n isimlerinin ildirilmesi, ki liste ha-

linde de bildirilebilir, pek tabii o listede de ği şiklikler

yapmak isteyenler bu haklar ı nı kullanabilirler. Bu suretle

seçimin icras ı zannederirn son derece pratik olacakt ı r ve

en az ı ndan 20 dakikal ı k sürenin rey vermek için bir dakika-

ya indirilmesi mümkündür. Bu yoldaki tekliflerin de komis-

yona iletilmesini özellikle rica ediyorum.

Ödentilerden her iki arkada şıi bahsetti, hakl ı

olarak raporda da bundan yak ı nı lı yor. Arkada ş lar en çok

borçlu olan baro bizim baromuzdur. Çok özür dileyerek

söylüyorum, göreve gelir gelmez bu kadar a ğı r bir borç
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alt ı nda kalmas ı , İ stanbul Barosunun beni manen aıuzdarip

kı ldı . Derhal bu borçlar ı n ödenmesi için te şebbilse geçtik,

bunun mümkün olmadığı nı gördük..

Dün Sayn Toman Evren ile görü ştük, İ stanbul

Barosunun borçlar ı 35 milyon liraya varmi ş e Ben istanbul l

-dari ayrı lmadan bir saat evvel tespit etti ğimiz mevcudu.m

zun miktarı 1 milyon 245 bin lira idi. Benden evvel bu gö-

revi yürüten say ın arkada şım da buradalar, herhalde onlar

da bu imkanı bulamadı lar ki, herhangi bir ödeme, kesinti-

ler ödenemedi, buna imkan bulunamadı .

Şimdi arkada şlar, peki acz halindeyiz diye Baro-

lar Birli ğini besleyen bir damarı t ıkayacak mıyı z? Yani

Barolar Birli ği bu ödetıtileri almazsa ya şayarnyacak hale

geliyor ise, bu paraları biz acz halindeyiz, ödeyemiyorUZ

mu diyece ğiz, elbirli ği ile bir çare bulcna1 ıyJZ. Biraz

evve] iki de ğerli aricada şı m kendileri bak ı mı ndan aç ıkca

duumu irade ettiler. San konu şan k ı ymetli arkada şım, İ s-

tanbul Barosu borçlarini ödesin, biz de , derhal y
ı ldi ı m

telgrafla görıdeeceim dedi, fakat mesele 0 de ğil. İ stan-

bul Barosunun da bu parayı ödeyecek hale getirilmesi ve

ödeyecek hale getirilaı ai igin gerekli yasal önlemlerin

alı nmasJdı r. Art ı1 yasal bir tasruf olmadıkça, bugünkü

şartlar alt ı ndabU paranı n ödenmesine imkan olmadığı nı ,

maddi imkan bulunmadığı nı hepiniz gör üyorsunuz, hepimiz
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görüyoruz. Ne yapabiliriz de ödeyebiliriz bu borçlar ı .

1 milyon 245 bin lirayı nas ı l saredece ğirnizirı hesabı nı

vermek üzere bir pusula haz ı rladı m, biraz ,evvel ki kı ymetli

arkada şı m Kastaionu Barosu bakıı ndan isabetle bunu• birer

birer tebaruz ettirdi, benim ad ı ma da konu ş mu ş oldu, te ş ek-

kür ederim. Gerek görmüyorum ayni şeyleri tekrar etmeye.

-	 Şimdi yasal önlemler nas ı l alı nır, birden bire

baro aidatlar ı nı 6 bin liradan 20 bin liraya ç ı kartamayı z

ç ıkartamayı z ama bu m ısur özellikle meslek hayatlar ı nı n

ilk yı lları ndaki avukatlar için bahis konusudur. Yeni avu-

kat olmu ş olanları n birdenbire 6 bin lira v.€rmea± dahi zor-

dur. Kademeli bir sisteme gidilmesi lüzumu var; ilk sene-

lerde genç bir avukattan belki 2 bin lira a1n ı r birkaç se-

ne, fakat ondan sonra birden bire 10 bin liraya, 10 y ılı h

doldurrnu ş avukatlar için belki 20 bin liraya ç ıkar aidat

arkada ş lar. Ba şka bir kayna ğı , ba şka bir besleyici damarı

var mı dı r Barolar Birli ğ inin. Olmadığı nı hepimiz tespit

etti ğimize göre, crada ı buradan para temin etmek, yardı m,

iane toplamak da mümkün görülmedi ğine göre yapaca ğı mı z ba ş-

ka bir ş ey yok. Bunun için-yasama gücünü süratle harekete

geçirmek ve bir çbziline ba ğlamak mecburiyetineyiz. Art ı k

insaf edelim arkada ş lar, 10 sene avukatl ı k yapan bir arka-

da ş kendi barosuna ve o barosunun ba ğ lı bulunduğu Türkiye

•	 Barolar Birli ğine maddi katkı ları nı 20 bin liraya ç ı kar-

•	 tabilir, ç ı kartmaladı r e ğ er bu mesle ği icra ediyorsa,
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bu. katkı yı e.sirgememelidii.

Arkada ş lar, birkaç nokty,a sat ı rba ş la.rı haline

ili şmekle iktifa edece ğim.

BA ŞKAN- Efendim, korıu ş marıı z daha uzun sUrecekse

öğ leden sdnra da devam. edebilirsiniz.

AVUKAT SELAHATT İ N SULHİ TFKİNAY (Devamla)- T6 ş k-

kUrederin efendimi Uç .cümiemi sat ı r ba ş ları halinde söyle-

dikten sonra sözlerimi bitiriyorum efendim.

Arkada ş lar, Ankara Barosundaki durumu da incele-

dik, İ stanbul Barosu. ıda da . ayni dert var. Bu barciara ba ğ-

ii sandı klar var biliyorsunuz, .7500 kUsur üyesi olan Istan-

bul Barosunda sandığa mensup arkada ş ları mı z ı n sayı sı 480

Sayı n Usatoglu yarıı lmı orum.zannederim, evet o civarda ı r.

Şimdi Ankara Barosunda durum nedir diye iceledik, 300'e

kadar inmi ş , sonra galiba son rapt ı kları de ğ -i şikliklerle

cı sbi bir yükseli ş olmu ş sayida. Görüyorsunuz ki bu yrdı m

sandıkları i ş lemiyor, i ş lemesi kolay da de ğil. Bunları böy-

le bütün Türkiye çap ı nda tnU şteek bir çözüme kavuturmak

için gerekli çalışmalara Barolar Birli ğ inin mutlaka ve der-

hal girmesi lz ı mdı r.

Sa ğlı k sorunları nı. bu cümleden olarak ele almak

mecburiyetindyiz, bizim tespit etti ğ imi	 dmut hadiselerde

hakikaten içler ac ı s ı birtakim hadiseler cereyan ediyor,

bunlara seyirci kalamayı z. .
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Genç avukatara yadı m için elimizi uzatmalı yiZ

bunun için de yasal bir tedbirlere ihtiyaç var, Barolar

Birliği sinesinde çözümlerıecektir bu mesele. Staj meselesi

'çiu hakimler bakımı ndan, hakim stajyerleri bakmı ndan ge-

rekli bnleml€r al ı hı yo, bu arada her ikisini tevhid etmek

liizumuna avukat arkada ş ları mı zı n büyük bir kı smı kanidir,

gerekli çalışmalara derhal giri şmek mecburiyetirı 6YiZ.

Adalet binalar ı ile ilgili te şebbüsleri de art ı k

Barolar Birli ği seviyesinde ele almak ihtiyac ı va Arkada ş-

lar büyük şehirlerde bu bir facia haline gelni ş tir. Avukat

arkada şlar bu da ğı rıı kl ı ktarı son deece şikyetÇidirler,

bunun bir an evvel ele alınmas ı ihtiyacı kesindir.

Beni dinlemk lütfunda bultndu ğunuz için çok tc-

şekkür ederim.(A İkış lar)

BA ŞKAN— ÇQk tcekkUr ederiz efendim..

De ğerli degele a . rkada ş lax ı m, Barolar Birli ğimiz

tarf ı ndan haz ı rlanmış olan otobüslerin haz ı r olduğunu

duyduk. Hep birlikte cübbeleri de götürerek An ı tkabire

gid6ce ğiz, lütfen arkada ş ları m haz ı rlı kları nı yaps ı nlar.

Ö ğ leden sonra saat 14.00 1 dctoplanmş k üzere

toplant ı ya ara veriyörum.

K6panma saati : 12.07
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İIdNCİ OTURUiT

Açı lma saati: 1400

BA ŞKAN- TUrkire Barolar Birli ği XVII. Genel Kuru-

Junun ikinci Oturumunu aç ı yorum.

Gün emimize kaldığı mı z yerden dcva edece ğiz.

Bu oturum bitene kadar Türkiye Barolar Birli ğinin

çe şitli organlar ı nda görev arkadaglariinizin adayl3.klar:Lni

kendi el yaz ı lar ıyla, kendi imzaları alt ı nda bnermelerirıi

rica ediyorum. Seçim Kurulu Ba şkanı nı n yazdığı yaz ı dan böy-

le bir anlam çı kı yor, birtakı m adaylı k ba şvuruları vardı r,

bundan sonra da sürecek san ı yorum. Biz e bütün ba şvuruları

bir listeye döiUp sizin adı nı za.Seçim Kurulu Ba şkanlığı na

iletece ğiz.

Bir ba şka hususu da duyuraıak isterim. Ev sahibi

•

	

	 Baro olarak bu ak şam saat .19.00 ? da.Balin Oteline bir

kokteyl düzenledik, arkada ş ları mı z ı n e ş leriyle birlikte'

onurlandirmaloririi rica edioz. Davetiyeler d ışarı da

verilmektedir.

Gü nde mimize kaldığı mı z yerden devam ediyoruz..

Rapor üzrindeki görUmelerde söz s ı ras ı İ stan-

bul De.legsi Avukat Say ı n Güven Kurtul arkada şı mı zda.	 -

Buyurun Say ı n Kurtul..'	 •

AVU}<AT G İİVEN KURTUL ( İ stanbul Barosu Delegesi)-

Muhteem Ba şkanı m, muhterem meslekt ş ları m Birli ğ i.miZi
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1983 dmine ait çalışma raporunu ben de iki gün içerisin-

de inceleme f ı rsat ı na eri ş ti. Bu çalışma raporundan edin-

diinı intiba ı tek bir cümle ile özetlemk istiyorum. Bu ça-

lışma raporu ba şı ndan scrıuna kadar bir ş ikyetname havas ı

içerisinde düzenlenmi ş bir metinden ibaret oldu ğu kanaat ı tı-

dayı m. Bu ş ikyetname büyük ölçüde s ı kı yönetim mahkemelerin-

de görev yapan bir ks ı m avukat arkadoglarimiziri şikyetna-

mesinden i•barttir. Münhas ı ran polis bask ı ları , hakları n

tandidi, avukatlar ı n üstleririn. aranmas ı sanki bugün 1984

yı lı nda Türkiye'de bizim rnesle ğ imizin ana problemi, bütUn

meseleler avukatları n çantaları nı n aranmas ı , sı kı yönetim-

deki anar şistle rin, bölücüle ri tı ce zaevlerirıde u ğradığı kötü

muameleleler, hakları mı z ı n tandit edilmi ş olması , orman

a9aç1arrıı n görüntüsünde n arkada ş ları mı z orman görüntüsünü

kaybetmi ş oldukları kanaatindeyim Bu ş ikyct sonunda öyle

bir hayaya varı yor ki, barolardan da şikayet; şu kadar lira

aidatnı ödemedi, şu baro şu kadar aidt ı nı ödemedi. Bu kö-

tümser, karamsar bedbin hava faaliyet raporunun sonundaki

±aka1ara dahi aksediyor ve dedi ğim gibi birbirimizle de

şikytle noktalanı yor.

Ben bu ş ikiye t rıame muhterem arkada ş lar ı m, sayı n

Kongre Ba şkanı nı n rüçhanlı olarak Ankara Barosu Ba şkanı ola-

rak yapt ığı konu ş mada da devam etti. Söylediklerinden çok

blki söylemediklerinden. Daha sonra plaket alma vesilçsiy-
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le gelen ikinci bir Sa y arkada şı mı zı n uzun bir konu şmasıyla

bu şikyetname •stirüp gitti. Ben 1984 senesinin avukatl ı k mes

le ğinin sadece bu konular içerisinde boğulup, kapat ı lı p,

sı kışt ı rı lıp, bundan evvelki yı llarda oldu ğu. gibi birtak ı m

hedeflere do ğru çeki1ek istenecek durumda 1du ğu kanaat ı n-

da de ğilim.	 .

Muhterem arkada ş larım, bugUn biraz evvel konu şan

arkada şlar ı mı zı n da ifade etti ği gibi gerek birli ğimiz,

gerekse barolar ımı z büyük bir maddi s ıkı nt ı içindedir1er.

Kendi basit aıeselelerimizi bir yana atmışı z, birtakı m daha

politik tarafları olabilecek konuları ifade etmenin veya

edememenin burada s ıkı nt ı sı nı n çekildi ğine şahit oldum.

Sabahleyin burbya Adalet Baka.ı rnı z geldi muhterem

arkada şları m, bu çak önemli- bir noktadı r benim için. Sanki

lale.ttayin bir vatanda ş gibi geldi, lalettayin bir vatanda ş

gibi çıkt ı . 1984 senesinde faaliyet raporunda deniyor ki,

Barolar Birli ğinin görevi 1136 say ı lı Avukatlık Yasas ı nı n

110/6 maddesi; Kanunlar ı n memleket ihtiyaçlar ı na uygun

olarak.geli şcsi ve yit'UtU1mesi yolunda dileklerde yay ı n-

la rda bulunmak, gerekirse ön tasarı ha z ı rloma1c

TUrkiyede 1984 senelerinde kanun de ğil; yeni

bir Anayaanı n ışığı nda yeni bir hukuk rejimine, ye.ni bir

demokrasiye geçildi ,. San1ci bu İar yok, faaliyet roporünda

yok, Tflrkiye sadec s ı kı yönetim mahkeme lerinden ibaret.

Bilmem neredeki akat Birli ği yaz ı yazmış ,' Ustm arandı ,
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o da havale görevi yapmış , Adalet Bakanlığı na göndermi ş ,

oradan gelmi ş gere ği dü şünülecektir diye yaz ı la altalta

konmu ş . Bu Barolar Birli ğinin bu yüzyı lda vazifesi bunlar

olmamalı muhterem arkada ş lar ı m. Yani Sayı nBa şkanı mı zı n da.

dedi ği gibi; arkada şlar neyi öz ele ştiri yapal ı m. Kendimizi

tenkit edelirrı dedi İ stanbul Barosu Ba şkanı ; oradon bir ar-

kada şı m da yok efendim neyi tenkit edece . ği ,z dedi. Hadise

budur muhterem orkadalar ı m. Kendimizi bu ot gözlü ğünden,

bu dar çerevelerden kurtarıp, meslekta ş ları mı zı nsosyal,

ekonömik ve barolar ı mı z ı n da keza sosyal, ekonomik gücünü,

etkisini ortaya koymamı z lazı m.

Buraya Adelet Bakanı geldi, oturdu, ç ıkt ı gitti.

Yeni bir rejim kurulmu ş , yeni demnkrasiye geçilmi ş , yeni bi

Anyasayo yapı lmış , bu yeni rejim içerisinde bu Adalet Baka

nı nı n görü ş leri nedir? Beyler bunla önemli olaylard ı r, bu-

raya kürsüye dav	 edilmeliydi. Ondan sonra diyoruz ki,

Birli ğin fonksiycnu köreltilmi ştir, u say ı lı kararname ile

Birlik vesayet alt ı na alı nmış t ı r. B ı rakal ım ba şka yerlerde

neden oramayı , biz keadi kendimizi bu şekildehapsetti ğimiz

takdirde dar çrçeveler içerisine, gün ışığı na çıknadığı mı z

takdirde elbtteki oynyamayan gelin yerim dar dermi ş .

Aidat meseleeri burada konu şuldu. O:vcrsin, öte

versin denildi. Muhterem arkada şları m, yani birbirimizden

alaca ğımı z, yani birbirimizin elimiz cebinde mi, sadece bu

konu mü kaldı Barolar Birli ğinin gelir temini meselesinde.
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Niye yaratici bulu ş lar yapamı yoruz 2 yani huku1cçuz diye

statünün devamı rı n muhafaza bc-kçisi nhiyiz sadece Eskiden

bir yard ı m pulu vard ı , dilekçele.re be şe liral ı k pul yapış-

t ı rı loydu, bir bulu ş tur, olur veya olmaz. Bu be ş liralı k

dsmga pulu yardı m pulu haline dd nLi ş türülür0 Mühim olan,

demokrasi diyalog re:idir, •ir k ı s ı m gbrülen veya ghrül-

meyen hedefleri kendi ze hedef edip, anla şı l ı r veya anla-

şı lmaz şekilde onlara aldı rmakla deram.] ı Donki ş otun de.-

ğirmenlere saldı rmas:. ibi bu i ş yiJrümz. Diyalog kuraca ğı z.

i şte Adalet Bakanı mı z eldi topl. nt ı mı za, ne diyologu var,

i şte kendileri buraya eldiler, gittiler Niye diyalog ku-

rulmuyor Niye Barol	 Birli ğ inin bu meseleleri, maddi me-

selden, bütçe meseL..eri için Hazin.edn niye yardı m al-

mayalı nı , kamu kurulL lrı hazineden yard ı m al ı rlar0 Yardı m

alı rsak vesayet alt --il mı girece ğiz. Eunlars çaba sarfede-

temas kuralı m, i:san ili şkilerini, geli ş tirelim. Yani

ille bir sava ş 	 un devam ettirmek, yani ben bunun çok

kar şı s ı ndayam ve	 arr Barolar Birli ğini yine sbzilhnüri bo-

şı nda dedi ği gih 2 .;rla vurguluyorum dikkat ederse niz,

Barolar Birli ğ iaıi2 hrada 60-70 ki şi toplanıp, her , ene

60-70 ki ş i 10 MuH rr(L'de dbviinür gibi dbvünüp da ğı lmaktan

ba şka da ğı lmakta3 baçk netice has ı l etmez muhterem arka-

do ş ları m.,

Benir a na atinc şurada en güzel Barolar Birli-

ğ inin çalış mas.	 sbzü1i noktal ı yorum, k ı sa konu şuyorum,
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şu olmu ştur. 90 ya şı ndaki Burh.anc-ttin Gültepe a ğabeyimiz

buraya gelmi ş tir, sevgi, şefkat, iyimserlik, güzel duygu-

larla kor şı lannıış t ı r ve Kongre Ba şkanı traf ı tıdan yerine

oturtulmu ştur. İş te buhovo, bu iyimserlik, bu dayan ış ma,

bu diyalog oldu ğu takdirde bugün ufak bir kı vı lQı mdı r,

irnektir, Barolar Birli ği hem sosyal, hem ekonomik, hem de

baz ı arkada ş ları mı z ı n zih.ninde odu ğu gibi söylet€medikle-

ri konularda Barolar Birli ğinin çok daha etkili, verimli,

randı manlı olma ı na temi eder, hepinizi sayg ı ları mla se-

lanıları m muhterem arkada şları m. (Alkış lar)

BA ŞKAN- Te şekkür edem Sayı n Kurtul.

Konu ş manı z ı n bir bölümü Türkiye Barolar Birli ği

Yönetim Kurulunun yonı tlayaca ğı hususlara giriyor.

Konu ş manı zda de ğ indi ğ iniz bir husus Divan olarak

bizi ilgilendirdi ği için kı saca de ğinmek istiyorum.

Sayı n Adalet Bakanı nı n burada konuk olarak bulu-

nup, konu ş maya ça ğ r ı lmadığı na i şaret ediyorsunuz. Adalet

Bakanı nı n böyle bir topllukta Divan Ba şkanı nı n ça ğı rmas ı -

na gereksinimi yoktur. Adalet Bakan ı konu şmak istiyoridiy-

se, kendisine Adalet Bakanl ığı nı n hizmetleri ile ilgili

çok paslar verilmi ştir burada. Bizzat Birlik Ba şkan Yardı m-

cı sı arkada şımı z konu ş mas ı nda, nka	 Baro Ba şkanı sı fat ı .y-

la ben yapt ığı m konu şmada, Adalet Bakanl ığı nı n vesayeti nden,
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Adalet Bakanlığı nı n kanun hüknıündeki kararrıamelerle ilgili

5revlerinden bahsettik0 Hğ.er Say ı n Adalet Bakanı böyle

bir toplulukta Türkiye Barolar Birli ğinin yurdun dört bir

tarafindan gelmi ş avukatlar ı n temsilcilerinin huzurunda

söylemek istedi ği şeylerar idiyse, kiirsümüz kendilerine

aç ı kt ı 0 Böyle bir talep geirnedi ği için kendilerine söz

vermek veyb söz vermeyi hat ı rlatmak da bizim gö±'eVimizitl

dışı nda idi.

Te ş ekkür ederim

GÜVEN KURTUL- Ba şkanlık Divanı Ba şkanı nCa kürsü-

ye davet edilmesi gerekirdL

BA ŞKAN- Bir daha siz rönetti ğinizde ça ğı rı rsı nı

Güven Bey.

Sayı n Nabi İ nal, buyurun efendim

AVUKAT NAB İ !NAL (Hatay Barosu)- Sayı n Ba şkanlar,

de ğerli arkada şlrı nı ; konu ş mama ba ş larken bir noktaya de-

ğinmek isterim. Ola ğanüstü dönemierden ola ğan döneme,

demokratik ya şama gçme {ireci içerisinde görev yapan Tür-e

kiye Barolar Birli ği Yönetim Kurulu geçti ğimiz dönem içeri-

sinde yasaları n ve olanakları n elverdi ğ i ölçüde çaba gös-

termi ş ve Türkiyede sayg ı nlığı nı koruyan tek kurulu ş , ola

nakları gücülverdi ği ölçüde de etkinli ğini sürdürebilen

bir kurulu ş olarak ayakta klmışt ı r. Bu yönden çalışmalar-

r ı ndan dolayı Yönetim Kurulu üyelerine te ş ekkürü b ı r borç
la

bilirirn (Alkış lar)
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De ğerli arkada ş ları m çok kı sa iki noktaya de ği-

- nece ğim. Kanun Kuvvetindeki iki Kararname ile Yasam ı z bi-

lindi ği. gibi bti(Uk . de ği şikli ğe uğra	 vesayetten kurtu-

lal:m der1çe, Adalet Bakanl ı :. nn v ayetinJn dışı nda• vs-

lilerinı vesayti alt ı na savcı ları nı vesayeti alt ı na ve bu-

gün az önde sabahtan yap ı lan bazı konu şmalarla neredeyse

hakimlerin de vesayeti alt ı na girme durumumuzla kar şı kar-

şı yayı z.

Çalışma raporunda Avukatl ı k Yasas ı ndaki de ği şik-

liklere kar şı Birlik görü şü belirtilmi ş tir, buna, şahsen ka-

t ı ldığı mı zdan. ayrı ca bunun tekrar ı rıa gerek duymuyorum.

Yalnı z. Ybnetim Kurulu sa ı yorurnı ki, bir konuyu ya unutmu ş-

tur verahut gbzden kaçmış veya rapora geçirme gere ğini duy-

mamış t ı r ben burada bu husuau belirtmek is .yorun ı 0

Biz sadece 54 ve 79 say ı lı Ka'arnamelerle de ğil,
bir de Dernekler. Ya gasana eklenen bir madde ile art ık bir

kamu kurum ve kurulu şı . de ğil, bir dernek nieli ğine dönü ş-

tUrUldUk. Seçitn±m:i.zi yapmadan bnıce valiye listemizi vermek,

gündemi:' ,i sunmak, seçimenı sonra da scnçlar ı bildirmek-

ten ba ş lamak üzere derneklerin tabi. Oldu ğu birçok prose dur

bize de aynı n uygulanmaktadı r. Bu itibarla, yeni Yasan ı n

haz ı rlık ve Mecliste gbriigrne süreci içerisinde Türkiye

Barolar Birli ğiYbnetim Kurulu ve Ankara Barosu, ki gbrev-

lendiriimi ş tir. Bu çal ı çmalar içinde bu hususa de ğirımele-

rini ve Dernekler Yasas ı na sessizce ckleien bu maddenin de
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kaldı rı lmas ı suretiyle bir dernek statüsüne dbnü ş emizin

de bnlenmesini dilemekteyi.m ve bunu da bir. eksiklik olarak

gbrdüğümüzii baıirtmek gere ğini duyuyorum.

Akçala . durumumuz malurn, bozuk, Tekin Yaman arka-

da şım abahtan etrafl ı ca belirttiler. Zonguldak'da şahsen

brı ç ıkt ı m, çünkü o güne kadar bir' tek kuru ş borç b ı rakma-.

don her sene genel, kurul toplant ı sı na geliyorduk ama ,o

günden sonra 'dedik ki, ben Hatay Barosu olarak para bdee-

yce ğim0 Rica ediyorum,ben istiyorum, Hatay Brosunu icra

ya verin, •o kanalla bizden para al ı n, ama ondan sonra da

borcunu odemeyen diğe barolar ı da yapt ı r'ı m suretiyle borç

ödemeye davet edelim Nas ı l ki, barolar ımı zı n . aidat ı nı 'öde-

meyen üyelerine kar şı yapt ı rım olana ği, varsa 9 Bi. rli ğii de

borcunu L .emeyen .barclra knri yapt ı rı m ol .ıağı vardı r.

Borcunu drnemeic . ayıp olmuyor da, istemek mi ayıp oluyor.

veya bunun aptıı mı r gerçekle ştirmek mi ayı p oluyor. -

Bn buna bir, türlü an'am veremiyorum Yeni Yönetim Kurulu-

nun bu konuda titizlikle çal şmaa ı nı ve- alacakları nı tah-

.i1 yoluna gitmesini tekrar rica ediyorum ve yine bu kürsü-

den Zonguldak?ta'verdi ğimiz sözü ben yapt ı rım, parayı tahsil

• etmé yolunda çabalar ı nı südUreceleri inancı ile geri ala-

rak, beni aidat ı ödemedi ğim takdirde tekrar icraya versin-

ler, rica edi'yorum Bu seneden sonra, daHatar Barosu olarak

biz muntazam.an borcumuzu Türkiye Barolar Birli ğine gönderene-

imizi ifade etmek Suretiyle hepinize sayg ı lar sunuyorum.
(Alkışlar)	 .
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BA ŞKAN- Te şekkür ederim Say ı n İ nal

Bu orada g.enel kurula gelmi ş mesajlar- var, onları
okuyoruz:

Sayı n Avukat Teoman Evren	 -

Türkv arolr Br1i ği Ba şkan Yardı mc ı s ı
Birli ğinizitı VII Ola ğanGerıci KurUl Toplant ı sı -

na rahats ı zlığı nı nedeniyle kat ı .lamı yorurn.

Tür.k hukuk ya şamı nda çok de ğerli katkı ları. bulunan

Birliğinize ba şarı dileklerimi ve Genel Kurula kat ı lanlara

saygı ları mı sunarı m,	 -

Ahmet Boya ı o ğ lu
Anayasa Mahkeme. Ba şkanı

Sayı n Avukat Teoman evren	 -

Birli ğinizin XViI Ola ğan Ge rı i Kuruluna dovc-tinz

için te şekkür ederim

Genel Kurul çalışmoları nı zda ba şarı lar tenıenni

eder, size'(e Birliğ iniz mensuplarno selamlar ımla birlikte

en iyi dileklerii sunar ı m.
Turgut Özal

-	 -	 .Ba ş bakan
•	 So ı n Avukat Teoman Evren

Türkiye Bro İaBirli ği Ba şkan Yardı mcı sı
Nazik toplant ını zaçal şmaları mı n yoğunluğu ned-

niyle. kat ı lamayaca ğım için üzüntülerimi bGlirtir, TiJrkada-

letine r lsn Ş OnSUZ güeninıi sa ğ layan siz de ğerli arkada şla-



rı ma çs1. ş nıaları nj.zcIa b şarıİar dilerim..

İ smail Öza ğla
Devlet Bakanı

Sayı n Teornarı Evren

•	 Türkiye Barolar Birli ği	 -

Nazik da et ı nı z ı aldı m. B ı rlığı nJ.z ı n XVII.Ola ğan
Genel Kuruluna i ş e rimin yoğunluğu sebebiyle kat ı lam.ıyorum.

Genel Kurul-unuzur ba şarı lı olması dile ğiyle, şahsnzda
•	 Birlik üyelerine ; ı aygı ları m. s ı narı m.

Veysel Atasoy.
Ula ş t ı rma Bakanı

Sayı n Teornan Evren
1

Baarı ları nı zı n devamı nı diler, selamları mı suna-
rı nı .

üznU Doğan
Tarım, Orman ve Köyi ş leri Bakanı

sayı n Teoman Evren

Türkiye Barolar Birli ği Genel Ba şkan Yardı mcı sı
B ı rlığı nı zı n XVII Olağan Genel Kurul toplant ı sı-

na Ankara dışı nda bulunma ın.ncdeniylc kat ı lamayaa ğı m için
üzgünüm. Yakı n ilgirıizc içtenlikle te ş ekkür eder; çaiış ma-

•	 ları nı zda ba şarı dile ği ile saygı lar surıarı nı .

Mükerrem Ta şçioğlu
•	 Kültür ve Turizm Bakanı

• Sayı n Avukat Tebman Fvrçn

Turkıye Barolar B ı rliği

4.
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•

	

	 Birli ğinizjr£ VII. Ola ğan Genel Kurul Toplantı s ı -

na dair nazik davet ı njzc te şckkur ederı n

Bakanlıktaki 7 , oâu. n çalışmalarım nedeniyle aranı z-
da bulunamayaca ğım içi'n Uzgnüm0

Genel Kurul çalışmaları ruzd ba şarılar dilr,.Say-

VE sevgiler. sunar ı m,

Mehmet Ayd ı n
Sa ğ lık ve Sosyal Yardı m Bakani

Snyin Teoman Evren

Ttirkiyc Barolar B ı rl ğı Ba şkan Yoö ı mcı sı

XVIL Ola ğan Gnel .Kurul Toplaht ı nı za ait nazik'

dvetiiz memnuniyetle ald ı 	 çok te şekkUr edcrim,

Genel Kurulda al ınackkarlar ı n meLıleketimize
ve milletimize hayı rlı ve uğurlu olmas ı nı diler, size ve
toplant ıya kat ı lanlar	 e saygı ları mı sunarı m.

;Sofa brirn,br

Bayı ndrlık•ve İakn Bakanı

Sayı n Teoman Evren

' Trkiye Barolar Birli ği Ba şkan Yardı mcı sı

•	 '.	 ' Birli ğinizin XVI!. Ola ğan Genel Kurul Toplant ı sı
tı deniyle göndermek lUtfundu bulundu ğuuuz nazik davetiniz.
için te şekkurlerimi sunarı m,

Konfedcraayoa ba ğl. 1urulu ş .larinnz ı n sendikal

çalışmaları dolayı sıyla halen Ankara dışı nda bulund ğumdan

toplantınzı izleyememenin üzüntüsU içindeyinL Mazurgorül-

memi di1erim	 •	 ,

E'
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Bir vesile Genel Kurulda yap ı löcakele ştii1erin

ve alı nacak kararları n TUrk h ıiiuk ve yarg ı sistemine olumlu

katkı lar s ğ laya.ca ğı nda n emin bulunarak rak, Ge ne 1 Kürulunuzu

olu şturan güzide h.ukukçu delegeleri derin muhabbtle selam-

lar,. S :€ç€CC ğİ fljZ yeni yöneticilerle içten ba şarı lar dilerim.

/	 Saygı ları mla.

Şevket Yı lmaz

TÜRK-I Ş Genel Ba şkanı

Sayı n Teoman Evren

Türkiye Barolar Birli ği Ba şkan Yadıı cı sı
•

	

	 Karde ş meslek kurulu şumuz Türkiye Mimar ve Mühen-

dis Odaları Birli ğinin bugün Ankara'da yap ı lan kongrelcri

nedeniyle aranı zda bulu nmak kıvatı c ı nı ya şaya tna mani n üzüntü-

sürü duymaktayı m.

Avukatlı k me.sle ğinin, hukukunve insan onu ı'tı nun
korunmas ı doğrultusunda zorve ola ğanüstü bir dönemde gös-

terdi ğiniz yoğun çabalardan btürü, Tükiye Barolar' Birli ği-

ni ve onun özverili yöneticilerini şahs ı nı zda kutları m.
İ nsarumız ve halk ı mı z yararı na önemli kararlar

ür'etece ğinize yürEkten inand ığı mı z Türkiye Barolar Birhi ğ
XVII. Ola ğan Genel\Kurülunu ve bu onurlu u ğra şı n somutla.-

tığı tüm üyeleri Türkiye Mühendis ve Mimar Odalar ı Birli ği
• -	 adı na saygı ile adamlar, ba şarı dileklerimi il';irim.

/ Bülent' Tanı k

Türkiye Mühendis vé Mimar Odalar ı
Birli ği Ba şkanı
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BA ŞKAN- D;er bir k ı s ım mesajlara sonra devam
ederiz.

Şimdi konu ş malar geçiyoruz.

Sayı n Selahattin. Aydı n, Kahramanmara ş Delegesi
arkada şı mı z, buyurun efendim.

AVUKAT SELAHATTİN AYDII (Kahramanmara ş De le ge si )-
Sayı n.Ba şkon, de ğerli mclekta ş1arı m, muhterem bas ı n men-
supları ; Bendeniz iki hus ıı su huzurunuzda arz ve ifade için
sabahleyin sbz istemi ş tim.

Birisi, 13 seneye yak ı n bir zamandan beri katal.
dığı m Birlik Genel Kuruluna en ytksek yarg ı organlar.nı
temsil eden Anayasa, Yargı tay, Danış tay Ba şkanları ile bi-
zim bugUn kendilerinden şikayet etti ğimiz, belki şahsen
kusursuz olmalar ı na ro ğmcn Adalet Bakanlığı nı temsil eden
muhterem bir Bakan ı n da rnisaireten ararnı z ltitfeditı katil-
mış olmaları nı f ı rsat ittihaz etmek suretiyle onlar huzu-

runda mese1elerirı izi arzve izah ederiz. Bu canıianı n

dertlerini onlar, tatbikatçı ları n oz ı ndan ditlesinler.

Vaktiyle kendileri de bu basamaklardan, ta ş radan, savunma
mesle ğinden yürimek, karar organları görevini yeriue getir-

mek suretiyle derece derece adalete hizmet etmek suretiyle

bugiitık	 makam ve mercile.re gelmi ş oldukları nı , zamanla
rnazide çektikleri s ı kı nt ı ları unutabile cekle rini dikkate
olarak, onları n bilhassa şahı sları ncı hitbbetmek istiyor-

dum,, ama bazı orkada ş ları mı z ı n da gerçekten hakl ı olarak

L
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temas ettikleri gibi, aramı za katı lan fevkalade hallerden

sonra ola ğan üstii zam onlordan sonra aramı za kat ı lan, gerçek-

ten kat ı lmış olması nı da.büyük bir medeni cesaret telokki

ettiğ imiz Adalt Bakanı kı sa bir süre sonra aramı zdan ay-

rı ldı lar ve-gittiler.

De ğerli arkada ş ları m, biz bu konuyu böyle belirt-

tikten sonra, daima ko şulları ve günahları ba şko.lranda

aramak ihtiyat ı nı bı rmadı ktan sonra, doğru ve salim ç ı kış
yolu bulnıaklığı mı z mümkün de ğildir. Hepimiz bir nıeslekta şı n

ve mcslekta şam olarak karde ş ini kadar saygı duyduğunı insan-

larsı nız, birbri ıizle bir aile toplant ı .sı halindeyi. Bu

rada art niyet olmad ı ktan, iyi niyetle bu ıunduktan sonra

aç ıklamalar aras ı nda sürçilisan edenler, belki elinde ol-

mayarak dilin: sürçmesi neticesi arzu etmedi ği şeyleri söy-

lemek suretiyle baz ı .rkada ş ları mı z ı n telakkilrinı ve d-U-,

 rencide edecek kadar ki ş iler olabiliriz, ama

her halkrda biz bir ailenin birbirinden icopmaz, zdırp-

ları , acı ları ve me ş kkat1eri beraberce paylo ş an mensupları
o.larak biribirimizi niüamaha ile, töleronsla kar şı lamak zo-

riindayı z.

Gelecek için, en do ğru, en salim karar verebilmek,

ancak geçmi şteki hataları ag ı kca', medeni cesaretle, fakat

büyük bir samimiyetle ortaya koymak da nıünıkUrıdtir.	 -

Şunu arz ve itiraf etmek istiyorum;te yaz ı k ki

rnazide parlomentoyu temsil, eden büyük ço ğunluk daima
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hukukçulardan müte ş ekk-Ul o1mu ş tur0 Ta ş rada avukat plorök,

savcı olarak, hakim olarak kendi sahalar ı nda ı zdı rap çek-

mi ş insanları n parlamentoya girdikten sonra sanki gökten

inmi ş insanlar gibi: her şeyi unütur olmaları nı bir türlü

manalarıdarmak imk ıı m olmadı .	 -

De ğerli arkado ş ları tu, iki nokta üzerinde durmk

• suretiyle . .konu ş malar ı m.ı bitirmeyeçal ışaca ğım Birisi; 54

ve 79 sayı lı Kanun Hükrntirıdeki. Korrnomeleri bütün teferru-

• atı ylafaaliyet raporunda ve Sayı ia Ba şkonı mı zan açış konuş-

malarinda gördük, kanun hükümleri de daha evvel geldi ği

için okumu ş ve öğ renmi ş bulunuyoruz.

Gerçekten de vesayet .al± ı rı al ı ndığı :mı z iddias ı -

na. yer vermemek mümkün de ğil,amo, niçin? Ben biz.m mesle ği

almak istciyorurn, yı llarca hakim teminat ı n ı ,,hakimlerin

şahsa içinvatanda ş için bir, garanti te şkil ettiği iddiası -

nı kabul etmi ş ve bunu savunageldik. HakiLnlere 'imtiyaz

verildiği, kendi kendilerini sevk ve idar.eye ehil olduklar ı
ve e ğer yasal bakı mı ndan da bu gibi sorumluluklar 've görv-

lerle teçhis edildikleri takdirde, hakimler canıias ı run

adli t€iinat alt ı nda en veciz bir şekilde görevlerini çok

biarof bir şekil yapacakları inancı hası l 6Lnu ş ve bunun

yı llarca konu ş maları , propagondaları yap ı lmış , bas ı nda., top-

lant ı larda hakim teminat ı üzerinde gerçektn var ı lan ittifa-

kan sonucu, nihayet kanun bJikrnünden. Yüksek 1-lakimler Kurulu

te şekkül etmi ştir.	 .	 . ..•

•	

.



- 79 -

Zannedildi ki, Türk Milleti acürıa hUkUm veren en

büyUk tarihi sorumluluklor ta şıyan adalet gibi ulvi bir

mefhumu meslek haline getirmi ş v6 bunun tatbikatç ı la ı ol-
mak mevkiine gelmi ş insanlar her şeyi ba şkaları nı n kontrol

ve murakobesjn lüzum kalmadan en tatl ı bir şekilde yUrUte-

cekler, görevlerine erken gidecekler, geç vakitlrc kadar
çalışacaklar, mnıleketi itibamyla tayin ve nakillerde her
kesin hakkı nı herkese verecekler ve bu konuda tasavvur olu-
nabilet-ı eri ideal prensipleri hareketlerine düstur ittihaz

edec6kler. Edylesine bir telakki ile teminat verildi. Biz

sadece kendimiz yap ı lan aıuamelelerden rak ı nayoruz, hiikmün

Uç mesnetlerinden birisini te şkil eden avukatl ı k, savunma-
nı n yanı nda hakim ve savcı da var. Onlar da bizim gibi ayrıl
duruma hen hemen getirilnıi ş lerdjr.. Onlar cu rt ık kendi

kendilerine tasavvur yapmak imkn:ndon mahrum edilmi şlerdir.

»	 Biz de oynı duruma getirildi-k, nden ve niçin? Bu. konudaki
ş ikyet1eri mazidG bu konuda yap ı lan birtakı m haks ı z tasor-
r'ufları Yüksek Hakimler Kurulu, ülkeyi kendi aralar ı nda pay-

- .	 l şa»n birtakı m üyelerin meydana getirdi ğ i tezi, bu memleket-
te ya1larcadc- »dikoduyu mucip oldu. Haks ı z tasarruflara tesa-
düf edildi.	 .

Objektif ö»lçUle ve k ı talora riayet ed İ imedi ği,
birtakı m hadiselerle ve vakı olarla ortaya çı kt ı .. Hatta san-	 là

ki adaletin tevdiini sU ı otini sa ğ lamaya kendileri memur

de ğillermi ş gibi zaman zaman kendi gbrevlerini unutarak
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seyirci kaldklor ı da mü şah.hsolundu. Bunarı tı yanı nda,

avukatlar için de söyenecek sözler ortaya ç ı kt ı . Baroları-

mı zınkrıdine dü şen bitarof hizmetleri ly ıkyla yapamadık-

ları dedikodusu da ayyu}o ç ıkt ı . azur görün, isim zikretme-

yece ğim, hepsi. de samimi ar.kada şları z, hepsini de yopt ıklo-'

rı hizmetlerinden dolayı takdir ve tebrik ederi, ama bizi

bu hal. nas ıl getirdiler. Zaman oldu,. şu gördüğünüz salon-

da diğer bir ba şka toplant ı salonları mı zda bir tek büyük

çelenk gelirdi, o büyük çelc-ngin gölgesine s ığı nmaksure-

tiyle on İaa ho ş görünmek, onlara yoranmak, onlan yasal

ve Anayasal tutum ve davrnış1arı nın ddğru olmadığı bütün
t	 memleketçe kabul edilmesine ro ğmen, onları semotizö ı ha-

ima gelebilmeyi marifet sayan bir zihniyet, y ı llarca bu

memlekett en idebi hukukçuluu; savunma meLle ğini en ideal

şekilde tatbik edeg6leri . bir camiayı uzaktar veya yak ı ndan

haklı veya, haks ı z itharnlara maruz bı raktı, İşte bu gibi duy-

gu ve dü şüncelerden alı nması lz ı m gelen tecrübe e oimalı -

dı r? 1960 yı lı nda demek oluyor ki bir, hadise cereyan etti,

1960 yı J ı ndakihodiseieriyapan insanlar ı n bize şufikri

telkin ederek 12 Eylüle gelmeden önceki hadiseleri bunlar ı n

ışığı nda de ğeriandiriimek suretiyle hiç olmasa bunu birta-

kım ölçüler içinde tutma1me'cburiyeti huu1e geldi ği halde,

buna' riayet edilemedi. Ne idi onlar?

Demek oluyor ki, Anayaa çerçvesinde mevcut ve

muvzuu bütün hukuk kurulu şları , bütün yasal kurulu şları n

ötesinde hiç de bu gibi şeylerle uğra şmak nıe şgulietleri,
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görevleri ' ve vazifeleri, olmad ğı halde; Türkiy de cereyan
eden hadisel'i bir gün bize bir hizmet ' tevdi edildi ği za-

man bunlara müdahale ederen, isabetle tasa 'rruflard buluna-
1am diye açı k veya gizli kontrol ve ü ş ahadcH alt ı nda tutan
birtakı m güçlerin bulundu ğu ortya çı ktığ İşte bunlar unu-

tuldu. Netice itibarıyla da bildiğiniz gibi hakikater bugün

için bir meslek me.nsubu'olarak hepimizi kayg ı landı ran, üzen
ı zdı raba .sürükleyen fevkalade a ğ r bir darbeye mazur kol
insanları n şa şkı nliğı çind, büyük bir	 11cm içinde ı zdı-
ap çekti ğimiz şu 54 ve 79 sayı lı Kanun Hükmündeki Kararna-.

meler kar şı sı nda muzdrip durumdayı z0

Bundan böyle, seçilecek ve gelecekte bizleri tem-

sil edecek olan arkada ş ları mı zj.n. 'çok . istirhamed!yorurn
bu gibi kutiulora hassasiyetosters ı nlcr 0 Decr1a hatip ar-
kada ş ları mı z ı n belirttiklerigibi, mevzuat yetersizli ğinden'
dolayı de ğil, b ı zi b ı akı a ık mz ı de kalması gereken,
unutulmas ı ' lazı m gel,n içtimai, siyasi şu veya bu sebc-pl'er-
le ho şumuza giden ş y1eri falan ş ahı ları vey baro yapty-
sa onu sineye.çekçnek, e ğer bizim tcmayüllerimizs ayk ı rı dil-
şünce uhur etmi ş se, onun'  kar şıı nda tepki gösterdik. Bu ol-

' mama1ydı ve oMomo^i l^ziin budan sonra.

Şunu arz ve :fade edeyim--ki, bugün Türkiye Cmuhu-
•	 riyetinde arzu edilen ideal ş ekilde bir Adalet Bakan ı veya

•	 Hükümete gerçekten adaletin her ş eyih ilstUnde tutulmas ı
lzırn gelen bir nesne . olduğu.inancı nı hakim k.ı labilecek

.'
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tasarruf yapmaya yetkili bir adam daha gelmerni ştir.
Sayı n Adalet Bakanı e ğer burada kalmış olsala'rdı

hat ı rlarsı nı z 1976 yı lı nda Samsun toplantis ı ndada arzet-

mi ştim, hatta hakaret te şkil edcektir, İ stanbul Barosu

o zamanki ba şkana arkada şı m Orhan Apaydı n illa bunlrı a-

batlardan ç ıkaralı m diye rica ettim. Benim rı zam ve, muafa,-

katm hilaf ı na yaptığı m konu ş malarda hakarete tazatnmuh eden

cümleler bulundu ğu. iddiası yla zab ı tlardan kcnış rııaları mı n

bir kı smı ç ı kar ı ldı . Ben o zaman Adalet Bakanlığı nda vaktiy-

le h.asbel kader çalış mış bir arkada şı nı z olarak, en yetkili

müste şar, umum müdurlerin bir arada bulundu ğu bir toplant ı dE

kendilerine sordum, Birinci Türk Hukuk Kongresinin Resep-

siyorıurıda, efendim dedim ki; bizim bu zab ı tları okuyor mu-

sunuz, rica ediyorum dedim, Türkiye Barolar Iirli ğ inin ken-

di bünyesinde sizleri de temsilediyoruz. Sizler ki ç ıkı p

konu şamazs ı nı z, haklar ı nı z ı arayamazs ı rıı z, ama biz hukuk.çu

olarak avukatları n hukuku yanı nda daha ziyade hakimlerin

ve savcı ları n teminat ı durumundayı z. . Bizim azd ı rapları nzı ,

ş ikyc tle rimizi nazara al ıyor rnusunuz zabatlar ı mı zı 'ttkik

ediyor musunuz? Hiç olmazsa bir rportbre verip bunlan ne

demi şler diye bakıyor muunu.z? Vrilen cevap aynen şudur.

arkada ş ları m. Ba şka. i ş imiz yok da zabı tlarlo mı uğ ra şalı m.

Demek oluyor ki bu i ş ler olur, ne zaman olur? Ba-

kanlık makamı nı bir yaldı z telakki etmekten kurtuldukları ,

orayı bir i ğ rıel.i fı ç ı telakki ettikleri, Bakanl ı k makamrıa
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gelmek de ğil, ayrı ca geride Türk Milletinin şükratuna nıaz-

har olacak tasar'ruflar yapmak suretiyle gitmi ş olmanı n ma-

rifet olduğunu, yüz sene sonra dhi adalette reform hangi

-	 zamanda hangi şahı s taraf ı ndan 3mp ı lmış t ı r sorusu soruldu-

ğu zaman tarihe geçen falan adam zaman ı nda de dirtebilen

insan haysiyetlidir ve namusludur, Bunun dışı ndaki insanla-

rı n bir i ş yapaca ğı kanaat ı nda de ğilim. Niçin yapı lmı yor?

Koltuğu tekr elemck suretiyle çekilip sinei mille-

te avdet edecek devlet adamı yeti ştiremed ğimiz için. 0 za-

manda da sledi., bir Adalet Bakanı geliyor, o Bakanl ıktan

gitmemek için üst mecilerin kendisine vaki telkinleri

harfiyen benimsiyor ve kabul ediyor. Halbuki bir Adalet Ba-

kanı byle olmayacakt ı , bunu açıkca sbylüyorum, belki okur-

lar, Muhterem Adalet Bakanı diye sbylüyorum; bugün-tarihin

hiçbir devrinde misali gbrülmemi ş bir kadro mevcuttur Ada-

let Bakanlığı nda. Ça ğı rı r personeli, yeti şmi ş hukukçuları ,

doktorları , arkada şları nı , ilim adamla ı ni ç ğı rı r aalef

mekanizmas ı nı bugUn1U peri şan durumdan kurtarmak için sarc ı-

s ıyla, avukat ıyla ve hakimiyle ne. yapmam ı z lzamsa bir ta-

sarı getirmeye çalışalım, gidelim hükümete kabul ettirmeye

çalışalı m. Hükümet kabul etaıiyorsa, meclise gelirim tarihi

bir konu şma yaparı m, bas ı n toplant ı sı yaparı m; bu davada mu-

affak olamadım, yapamadım, ben adalet hizmetinden mahrum bi-

rakı ldım, onun için sinei millete çekiyoruz der gider. Ayn ı

yıl arka arkaya iki defa fedakr İık . yapacak idealist adam

D



yeti ştirebilse idik bugün bu ı dı raplar çekmezdik.

Ben de ğerli Kongre Ba şkanı maz, bundan evvelki ilk

açış ku ş mas ı nda Ankara Barosu Ba şkanı sifatiyla vaki konu

maları nda güzel bir noktaya temas ettiler, dediler ki; Vak-

tiyle Yargı tay Ba şkanı iken, adalet için şu ideal fikirleri

savunan bir insan Adalet Bakanlığı mnkanıı na geldikten son-

ra maalesef şu kararnamerıirı alt ı na imza atan adamdı r, o im-
zayı o atmış de ğildir arkada ş larım, att ı rmış lardı r.Bunlar.

gelip geçici devrelerdir, ola ğan üstü h İ lerde yara almayan
hiQbir ı-rıüessese yoktur.

F arukEren'in aç ı kladığı gibi ) fevkalade haller-
de yara almadan, mekanizmayı kurtarabilmek ancak güçlil ha-

kimlerin, kudretli savcı ları n ş vakur avukatları n mücadele-

siyle mümkün olur. Gene de yara almadan kurtulmak mümkün

de ğildir.	 -

De ğerli arkada ş ları m, konu şmaları mı .. bu suretle öze

iedikten sonra bir hususu arz edeyim. Arkad ş lar biz Anaya-
sa- de ği şti, ürkDil Kurumu yeri ıe bir Dil Akademisi kur ı l-

du. Avukatlar .reklamcalar gibi herhangi bir şey gördükleri

zaman derhal-bunun bir nevi takli.tçi durumuna girmemelidir.

Bir hukuk dili vardı r, güzel bir dildir, hukuka hakim olmu

hukukçularla ilgili ve hukuku tahsil efmi ş olmanı n bir nvi
rıi şanesi halini yaayan baz ı güzel tabir ve telkitlerimi.z

mevcuttur. Hepinizin malumu oldu ğu gibi sizlere, zama ıı nde-
ği şmesiyle hükümler de de ğ± şir, bu bir mecellê caidesi, ama

biz en son de ği şenler aras ı nda olalı m Mesela faaliyet ra-
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porund.a kullan ı lan byle . kc-limcler var ki, bendeniz samimi-

yetle syleyeyim, cumhuriyetin ilanıyla doğmu ş bir arkada-

şı nı z olmama ra ğmen ben anlamıyorum. Biz bu konuda çok if-

rata varmayalı m, ne ifrat, ikisi Ortasi yok mu diye çali şa-

lı nı.Bunuböylece özetleyelim.

Efendim baro aidatları konusunda çok de ğerli arka-

da şlarımın vaki açıklamalar ı nı mensup olduğum bar'onun bana

verdiği görev olarak huzurunuza getirecek ve bunun da ac ı

acı bizi Uzen tarafları nı arz ve izaha 'çalışacaktı nı , ama

çok muhterem İ stanbul Barosu Ba şkanı ve Kastmonulu arka-

da şımı zı n gerçekten de sayı lara dayanan ve hepimize tercü-

malık yapan güzel konu şmalarinda, hakikatleri aç ıklayan

güzel beyanlar ı ndan sonra bunlara temas etmek istemiyorum.

Esasen bizim yapaa ğı mı z di ğer konu şmalara « de ğerli hocam

temas ettiler, onun için teker'rür olmas ı n diye o konuda da

huzurunuzu i şgal etmek istemiyorum.

Yeni seçilecek olan Ybnetim Kurulumuza, seçile-

cek ba şkanı tnıza bir tarihi hizmet daha dü şmektedir. Sayı n

Parun Erenıı in 10 yı llık Genel Ba şkanlı ktan ay ı lması , Sayı n

,Atilla Sa y Beyin seçildi ği yı l biz adalet eıekanizmasıyla il-

gili bir prensip karar ı almıştık ve hakimlerle savcılar ya-

nı nda zabı t ktiplerin-in de dü şunülmesi gerekti ğini, bir

fabrikanı n di şlileri gibi adalet hizmetinde büyük fonksi-

yonları inkar edilmeyecek zabıt ktiplerinin müteakip top-

lant ı mızda ana konu olaraki şlenmesigere ğini karar alt ı na

rA
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• almıştık, hatta bana da yaz ı lı olarak tebligat yap ı lmıştı ,
e ğerli arkada ş lar, b ı gün meslek bakı mından hepi-

miz imkns ı z İı k1la yakiniyoruz. Bugilri Türkiye'de bin küsr
hakim açığı -vardı r. Bir hakim 25 kilo yük götürecekse 50
kilo yük yükledi ğimiz zaman o 25 . kiloyu dagötürmez atar,.
hiçbir şey yapı lmaz. İş ya ı lmsdığı sürece avukatlar da hem
para kazanamazlar, hem adalette beklenen süratin de sa ğ lan-
mış olması mümkün olmaz. Bizim çok tarihi birtakı rı görevle-
rinıiz vardı r.

Susan, mevkijni a ğı rlığı ve bitaraflığı sebebiyl
•haykı mayan, ama ınahsun ve melulmahsu bak ş larıy1a ı zd-
rapları nı avukat-lars anlatmaya Çal ışan hakimlere de tercü-

man olarak, onlarla da ilgili-birtakim kurtarc ı forü1.ler
bulması için seçilecek olan Yönetim Kurulumu.-Un çal ışması
ger.ekir. Mecelleninbir hükmudür, burada büyük Ustatlar ı n
yanı nda bunları söylememin manasız olduğunu biliyorum, ama

•	 bunlar hakikattir, aç ıklı yo ıu m 0.,0 	-

BAÇAN- Lütfen toparayı nı z Sa ı n Aydı n.
•	 SELAHATT İN AYDIN (Devamla)- Ş imdi toparl ı yorunı

efendim.	 -

Bir ülkede eger adalet mekanizmas ı güçlü ve ku-
vetle ça İışı yora, devletin ba şı nda bulunan insanlar-, hükUme
ve hükümetin ba şı ne kadar a6iI ve peri şan o-lursa olun,
o devlet payidar olur, a ma buna. mukabil devleti sevk ve idar
eden insanlar ne kadar güçlü ol' rlars olsun, alim olurlarsa
olsunlar, Adalet mekanizmas ı e ğer zayı f ve i ş lemiyr'sa 0
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memleket .payidor. ojinaz.

Hepinizi en derin sevgi ve sayg ı ları m1 selanılı-

yorum efendim. (Alki ş lar)

BA ŞKAN- Te ş ekkür ederiz.

Ba şkanlı k Divanı alarak her konu ş macı nı n konu ş ma.

bzgürlüğüne saygı l2yı z0 Sayı n Aydı n ba ğı lası n, 20 dakika-

rı a şkı n bir konuşmaydı , zevkle dinledik, ancak her konu ş-

macı arkada şı mı z bu şekilde konu şacak olursa bugün gündemi..

tamamlatnna durumuyla yüzyüze gelebiliriz. Onun için- ben

bundan sonra konu şacak arkada ş ları mı n bu. bzeni koruyarak

konu şmalar ı na sürdür'melerini rica edeceirn.,

Gelen bir kı sı m mesajları daha okuyoruz:

Sayı n Teoman Evren	 .

Türkiye Barolar Birli ği Ba şkan y 2dı mcı sı
Genel Kurul çal ış maları nı zda ba şarı lar diler,

saygı lar sunarı m.	 .
Mehmet Yazar.

-	 . Türkiye. Odalar ve Borsalar Bir1ii
Y.ine.tim Kurulu Ba şkanı

K ı r ş ehir Barosu Ba şkanı . Avukat Sayı n. Hayri Ço-

purdğ lu arkada şıı zdan bir mesaj,	 . ..	 . .	 *

- Kocaeli Barosundan Nuran Kortel arkadagimizdan

bir iyi niyet mesaj ı ,	 .	 .	 .	 .

Eski şehir Barosu Ba şkanı Sayı n Akı n Çamolark-

da şı mı zdanbir mesaj, -

İ stanbul Barosurıdan Avukat Sayan Ekrem Özkunt

arkada şı mı zan ba şarı di.leyeu mesaj,
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•

	

	 Eski Denetim Kurulu tyesi Avukat Say ı n Meti İ s-

fendiyar'dan bir ba şarı dileyetı mesaj,

Balıkesir, Barosu Ba şkanı Sayı n Turgut İ nal ı n

Korıgrernize uzunca bir mesaj ı var. Birli ğin yaptığı hizmet-

leri öven, bundn sonra. da Türk Ulusu için, Türk hukuku

içi, hukukçular için yararlı hizmetl-er sürdüUlmesini di-

leyetı bir mesajları gelmi ştir'.	 -

De ğerli arkada ş ları mı z, söz s ı rası Mhir Çeçen

arkada şı mı zda, buy-urun Sayı n Çeçen.

MAHİ R ÇEÇEN - Beh bu, konu ş mamı dileklr kı smı nda

yapmak istiyorum.

BA ŞKAN- Peki efendim, oraya aktE ı ra1ı tn

Avukat Sayı n Enver Aslanaip, buyurun efendim.

AVUKAT ENVER ASLAALP ( İ zmir Deleg€: ı )- Sayı n

Ba şkan, de ğerli arkada ş ları m; sayı n Ba şkan bir istirham.ı nı
var, 14 rıcü dakikaya geldi ğimiz zaman lütfen bana hat ı rla-

t ı nı z.

Sayı n arkda ş la ı m, 4 sene sonra aranı zda bulunu-

yorum ve burada 15 dikakayı geçmeyecek, belki de ondan daha

az konu şma ya paca ı m. Şutıunla ba ş lamak istiyorum. Sa yı n Divu

Ba şkanı nı n ya pmig olduğu konu şma çeş itli önlerden ele al ı n ı
tasvip ed.en oldu, tasvip veden olmad ı .. Bendenı z bu Birlikte

olan bir arkada şı nı z olmak s ı ±öt ıyla şu XVII. Kongreye gelin-

ceye. kadar misafir baro bagkanlarinin kongrelerde yapmış ol-

duğu koru şmaiarı 4 sene hariç hepsini biliyorum, nitelik.ler-

tü de biliyorum ve ı zun1ukları nı da biliyorum. Bulunmadığı nı
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devrede, de zabı tlardata bir baro ba şknı nı n hangi uzunlukta

konu ş ma.yaptığ nı da gbrdü ı . Bizim o zaman zerinde. hss-

siyetle .durduğumuz nokta, • misafir eden baro ba şkanı nı n 'ko-

rıu şnı sı nı bir genel kurul,,2" yönlendrici nitelikte olmamas ı
idi, titizlikls bunun Uerinde duruldu ve genillikle de ü

baro ba şkanlar! bu titizli ği riayet ederlerdi.

•

	

	 Şimdi 'her-nedense bir zamanlar da Sakaryada ya-

pı lmış bulunan. .toplan.t ı d konuma yapmış -bulunan arkada şı mı
• biraz bana uygun gelmeyen bir şekilde Divan Ba şkanı na tariz-

de bulunmu ş olmas ı benim acayibi ıe' gitti Çünkü, ü to-planti-

nin konu şmas ı nı n hangi safhala'rdan geçmi ş bulunduğunu yakı n-

dan bilen bir arkada şı nı z ı m Kend.isin.i çok sevdiğim, fakat

maalesef aramı zda gremedi ğim, İ tarı buUda'yapı lmış h ıüuan

ügUncü kcgredeki konu ş ma s ı n: da hat ı rlı ror'.;: ı ve diğer baro

ba şkanları nı n 'ha konu şmaları nı hat ırlı yorum

Ş imdi Divan. Ba şkana. olan. Önder Say arkada şı mı zı n

yapmış olduğu bu konu şmayı bendaniz şahsen de ğerlendirmye

gittiğim zaman şunu gbrdüm, Önder Sa y bugün TUrkievnin hu-

kuk açı s ı ndan adalet aç ı sı ndan içinde bulunmu ş olduğu du-

rumu 'saptamışt ı r, bana gdre bir saptama yapmış t ı r. De ğerlen-

dirmesini iki şekilde gbrdtim. 'Birisi, bütün bu durumdan da-

layı duymu ş 'olduğu üzUntü İkincsi, ileriye duymu ş olduğu

umudu dile getirmek -Eğer b ı : Önder Sav ı n bir kabahati.ise

ben Önder Sav' ı n yahı nda yeralıyorum, ben de bu kabahati

üstlenmek isteriaı 	 '(Alkı lar)
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Arkada ş lar, tabiatıyla bizim konu şmaları mı zı n za-

b ı tlarda ifadeleri vardı r, tarihi yazacak olan arkada şları-

mı z o konu şmaları gbreceklerdir. Biz hiçbir zaman kand.imize

gUvenimizi yitirrnedik, fik lrinize olan ta ğl ı lığı mı zı da-

ima dil-e getirdik. 0 itibarla, siynsetkeiinaesinden hele son

batı da Un kazanmış olrı politikacı nı n siyaseti könusun hiç-

bir zaman TUrkiye barolar ı na getirmedik. Bunu da burada ia-

de etmek isterinı,nıa bir hukuk siyasetimi-z oldu ve bu ol-

makta devam edecektir. Eğer bu hukuk siyaseti TUrkiye baro-

ları rıda ve barolar Birli ğinde olmzsa TUt'kiye barolar'ı ol-

nıaz ve Türkiye Barolar Birli ği olmaz. Eğer' ça ğ da ş la şmak nıe-

selesi,.e ğer uygar seviyye yeti şme meselesini dü şünUyorsak

biz bu hukuk siyasetinin, politil:ac ı nı n siyasetinin dışı nda

siyaseti, ş imdiye kadar tatbik edilen odur, onu yürütmek

zorundayı z. (Aliçış lar)

Arkada ş lar, Nabi arkadngig çalışma raporunun sa-

vunma hakkı nı n kı sı tlanmas ıyla ilgili olan bu me ş hur Kanun

Kuvvetindeki Kararname le rin getirmi ş bulunduğu kı sıtlamala-

rı rı dışı na da bazı kı s ı tlamalar olduğuna temas etti ve

haklı olarak Dernekler Kanu ıunu getirdi Kendisi Hatay Baro-

su Ba şkanı iken, misafir' baro ba şkanı olarak çok iyi' hat ı r-

larlar, Barolar Birli ği Genel Kurulunun bildiri yayı nlanması
yasaklanmas ı gibi bir şeyle kar şı kar şıya kalmışt ı r. Bugün

bilmiyorum bu Genel Kurulumuz u Dernekler Kanununun 92 nci

maddesinin at ı f yapmış bulunduğu 14 tane maddede yer almış

bulunan bildiri meselesini- yay ı nlayabilir mi? Ben Nabi 	 -
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arkada şı rnı n bu saptamas ı tıa bir şey daha ilave etmek isterim.

Bazı maddeleri, çoğunluk maddeleri yürürlü ğe gii ş bulunan

Devlet Güvenlik Mahkemeleri Kanunu var, orada bir 23 ncü

madde vardı r, duru ş rrıa'rıinı inzibat ı namı altı nda mahkeme ba ş-

kanı nı n avukatlar dahil, duru ş malardan uzakla ş tı rma yetkisi

verilmi ştir. Peki arkada şlar, biz riıesle ğimizi, yani hak say

nuculuğurıu nası l yapaca ğı z, nası l adrnokatüs olaca ğı z, nası l

muanımi olaca ğı z, sığı nmış olanları nası l müdafaa edece ğiz.

0 itibarla hakikaten bizim' me.sle ğirniz bugün bunlara dile

• getirmek, bunlar ı n üzerinde durmak, bunları n de ği ş t±rilme-

sini ist'ennek: e ğer bir . siyasetse biz daima bu siya'stin ya-

nı nda olmu ş buluuduk.

Arkada şlar, bunu bu şekilde genel olarak söyle-

dikterı sonra,, ben bizim prö'plemlerimizden onı iki konuya

temas etmek isterim. Tabiat ıyla bu Türkiye Barolar Birli-

ğinirı sağlam bir birlik olması açı sı ndan parasal yönden

kuvvetli olması gerekti ği, hepimizin özv'erisirıe ba ğlı , so-

rumluluk duygusuna ba ğlı bir nıeseledir, birinci platadadı r.

Yaptı rım meselesi ise ikinci planda gelir. Biz bunu içimiz-

den duyuyorsak ve barolar bu konuyu benimsenıi ş iseler, bi"r

kuvvet olmak istiyorlarsa ve kendi seslerini duyurmak isti-

yorlarsa bu parasal meseleyi kendilerinin çözümlemesi ş art-

t ı r. Bugün bir rakam ki, bizim vazifeyi b ı raktığı rnı z zaman

la şimdikiarası nda iki kat ı na ula ş mış ve bunlar saptama

yapı yorum, itham etmiyorum, kendilerinin içinde bulunmu ş

olduğu durumları gayet' iyi bilen, kademeden gelen bir
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arkada şı nız olarak da bunu sbylüyorum0DU şüniinuz, 7500, 350d:•

ki şilik barola	 biij ş olduğu bu mebla ğları yeni vazif
Il almış  bulunan şı ytıetinı kurulları nı n nas ı l çbztnıleyece ğini

ben merak e diyorum. Buhlar geçenlerde KİT'1r için yapılmı

bulunan bir borç, silme ameliyesiyle ortad a rı kalkacak mi ve

bizinhalimi:', na olacak. 0 itibarla, benim acizane temenni rr

yeni seçile k olan Yr ıetim Kurulunun buna bir çare bulması

ve baro ybn3-l-im.kurullari ile bu i şiolu ş türrnası ve birikmi ş
olan paral:rj, hiç olmazsa burayà getirm e k suetiyle, Birli ğe

•akta r2. J .masj suretiyle Birli ğin bir nebze nefes alması ni
sağlamak lugiin birlik, müessese olmaktan uzakla şmakta, mü-

essese oLı ak 1 re demek? Bu toplant ı nı n zabıtlar.uu yayı nlama

deme: Bi burada korıu şulanlar ı n neler oldu ğunu btlmeliyiz,

ama	 seredi, imkns ı zlık sebebiyle bu zahı ar yayı nlana-
mama1çta, yayı riayaarnaktadj	 0 itibarla, bn diyorum ki
bu pxasa Mesele çözümlenmelidir,

:i hatırayı anlataca ğım. Burada bir arkada şı mı z

dediler ki devletin yard ı mı , biz İ zmir Barosu olarak 1963

senesinde t mı getirdik, yine tarizde buiun ıuyorum, saptama lc

istiyorum, t ma iki tane baronun o zamanki delegeleri devlet

ya rdı ı nı r, Hiitçeden ayrı laoak olan yardmın brolrın ba ğı m-

sı zlığı kj 'r3der eni şesy1e reddettiler. Eski şehir Barosu

, to p lant-isin(-É ise reddeden barodan bir akada ı mı z bu tek-
•	 lifte bulu	 , şimdi ba şka bir arkada şıı z aynı teklifte

• bu1unuyor 0 C , ^îtiba 'r la , ben diyor3ıhı ki parasal kaynak konur

sunu Unernli Eekilde ele almak zorunday ı z Bu çbzümlenmesse,
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bu Barolar Bir1i ğini kendisini bir yere oturtmas ı çok güç

d1ur.Bizjm avukat1a ı n ikinci bir meselesi de şu;

.Sayal gUren1i ğe kavu şmu ş bulunmaktayı z, onun na-
su kavu şulr ş bU İundUğuflı fl rnaceras ı nj. yakı ndan bilen ark
da ş ları mız t ı r aramı zda, fakat şimdi görüyorum ki, 15 sene

sonra yine 1ir sandık meselesi, yine bir pul meselesi ç ı kı
yorortaa '. r.kada ş larımdan rica ediyorum, •bu konular ı eskiye
dönerek, çU ıkü eskiyi ne kadar bilirsek, tarihi ne kadar bi-

lirsekyerr.i a şaniaya do ğru o kadar gideriz. A şı lmış olan,
ru.lrna ş o ı a : bir merholeyi geriye çevirmekle hiçbir şey elde

edilemez, ama bizim meselemiz şudur. Bugün sosyal ğücnlik
konusu ıdE Sosyal' Sigortalar Kurumuna ba ğ lanmış ' olmanı n bir

sürü akt.tel meseleleri vard ı r. Bu aktül meselelerderı bir

tanes, 1tUn primleri ödeyen avukat akadaar ı mı n şu ha-
yat •eviy3si, şu 'cazanç seviyesi dolay ı sı yla içine girmi ş
bulunduk1rı mt'.haralı iktisadi güçlük, bugün bir sosyal

gUvn1ii kazanal.lmek için kendi kazancı ndan ve ya şama s6

vi? esindsn ka.ybft.i ş bulunduğu dereceihesaplamak ne. mUm-

k t tı . Bz o halde recburuz bir yöntem bulmaya, ba şka memleket-

erde bu var. 0 ±ib.arla, avukatlar ı n pirim ödeme meselesinin

hafifletilmesi hangi oranda hfifletilrnesibugünUnaktue1

bir meselesidir.. nun için yeni seçilecek olan Yeniim Kuru-

lundan bu mesele1r.e bir.. çözüm yolu bulmak zaruretiyle kar-

şı kar şıya buhnmaktayı z.

İkinci bir mesele ise, biliyörsunuz biz do ğrudan

do ğruya Sosyal Sigortlar Kurumuna ba ğlı de ğil, bir szle ş me



ile ba ğlı olan bir te ş ekkülüz. Yasal düzenlemeler ancak ka-

bulle bize yans ı yor ve bugün asgari ücret seviyesinin daima

artmış olması dolayı sıyla biz avukat'la ı n tvan	 ri ş mcsi

nıumkun de ğil. 0 ı thar10 bizim devremı zd.e yapı lmış bulunan

ve Türkiye Barolar Birli ğinde hazı rlanıp mevcut olan raporda

sbylenmi buluLaduğı gibi, hiç olmazsa 5-6 sene evvel yapı lmı
bulunan bir düzenlew.e, bir, arttı rrııa erb€stisiy İ e e ğer biz

5 senede bir getir ı czsek, daima asgari ücret seviyesinde

kalaca ğı z, tavanac ıkmak mümkün de ğil. Bunun tedbiri ya ya-

sal olarak alı naca.t ı r veyahut da sbzle ş meli olmu ş bulundu-

ğuna gbre 0. zaman j-apilmig bulunan anla şmalar ve konu şmalar

neticesi artt ı rma imkları elde edilmelidir. Bizim avukat-

ları n ya ş lı lık meralesi bu şekilde çzttnı yoluna girmelidir.

Bendeni3in bu avukatlar ın, tabii b.oları rnı zı rı en

somut ihtiyaçlar:. ile ilgili olan şii iki. tane •h.ususu dile

getirmemin bir 1rafton Uzüntüsünü duymaktay ı m, 15 sene geç-

mi ştir, biz hl	 osyal Sigortalar Kurumundan üvey evlat mu-

amelesi gbrmek-'e.z. 0itiba ı yla yeni seçilecek olan ybne-

timimizin bun İ : daha iyiye do ğ u g5türmesi çabas ı içinde

olaca ğı inanc:.,r ıı mı hafzaediyorum. Hepinize saygı lar.surıu-

• yorum. (Alkış ;r)	 •	 •

BAAN- e ş ekkür ederim Sayı n Aslanalp.

Gbterdiiniz sin-irlamaya te ş ekkür ederiz. •

Kocaeli :3legesi Avukat Say ı n Tacettin De ğer, bu-,

yurun efendim.
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AVUKAT TACET İ 'T DEĞER (Kocaeli Delegesi)- Genel

Kurul toplant ı ları na ilk defa kat ı lan bir arkada şı nı z olar'a

Divanı n Sayı n Ba ş.kanı nı ve Kurul üyelerini saygı ile selam-

la yorum.

Buraya gelirken bir konu şma haz ı rlamadı rn, sabahle

yin de konu şma niyetinde de ğildim. Ancak, bazı meslekta ş la-

r'ı mı rı konu şma1arı ni dinledikten sonra konu ş ma ihtiyacı nı hi

settirn. Hukuk kurulu olarak, hukukun en üst kurulu olarak.

burada daha de ği şik konu ş mlari dinleyece ğ irrıi zantle diyordum

Ancak, baroları vesayet alt ı na alan kararnameleri neredeyse

övecek ar'kada ş ları mı dinlemek beni cidderı üzdü. EvtbaroIa

vesayet alt ı na alı nmışt ı r, ama bunu da hak ettik gibi sözle,

dinledik. Neden hak ettik; ne yaptı k? Biz bugüne kadar Baro

lzBirliiniu hukukun üstünlü ğünü kdrurnak, hukuk c1evlei. ±

kesiui savunmak dışı nda bir faaliyette bulundu ğunu duynıadı k

Hukukun üstünlü ğü kavramı , hukuk devletikavranıı
ve l'Adalet Mülkün Temeliir kavramı bizim için, avukatlar

için icadedilmi ş kavramlar de ğildir. İ nsan hakları dediğimi

kavranılardır. İ nsan hakları na sahip insanlarh meydana ge-

tirdiği toplumları n va.z geçi1mz urısurudur bunlar. Yoksa bi

hukuk kuruluna burada konu ş ma inevzuu olmas ı için ortaya koni

mu ş kavramlar de ğildir. Bu toplum , için gerekli olan unsurla ır-.
dı r.' Hukuk devleti, hukukun üstünlü ğü ilkeleri avukatlar

için yaz edilmi ş prensipler de ğildir, toplum için vz edilmi ş
prensiplerdir.

Anayasa çi ğneniyorsa, bir yürütme organı Anayasay

(	 -
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çiğniyorsa, bunun ilk feryt çdecek kurum Barolar Bi1i ğidi

Bunu söylemek siyaset de ğildir 4 eğer bu siyasetse yapal ım ar-
kada şlar. Siyaset partilere bagimli. olmak de ğilki, biraz öne

bir arkada şı m de ğindi., bir hukukun da kendine mahsus siyaseti

vardır v'e bu siyaseti hukukun üstünlüğü siyasetini, onu savun-

mak siyasetini ancak' Barolar Birli ği yapar..

Bir de Yönetini Kurulu Raporunda de ğinmek isted ğ9

bir husus var. Kararnameler baroları vesayet alt ı na alı rken

raporda bu husus bir yak ı nma olarak ortaya konmu ş .u karar-
namenin hazı rlanmas ı nda Barolar Birli ğinin ne şekilde.dire-
rnegösterdj ği hususu raporda bc-lirtilmemi ş. AdaletEkanlığı
hazı rlamışt ır bu kararnameyi.. Adalet Bakanl ığı bu kararnamri
hazı rlarken Barolar Birli ği ne gibi giri şimlez'de buunmu ştur,
gücünü ne oranda ortaya koymu ştur. Bu hususta rapor- da bir bil-

gi yoktur. Benim ele ştirmek istedi ğim husu budur.

Hepinizi. saygı larımla selaiıyorum efendim. (Alkış
l r)

BA ŞKAN- Te şekkür ederim efendim.

Bu zamana kadar rapor üzerinde görü şmek isteyen
arkadaşlarımız görülerinj bildirdiler. 9 arkada şımız söz
aldı ve konu ştu.	 .	 . .

Ba şka görü ş belirtecek arkada.mı z var m ı ?

Buyurunuz

AVUKAT SADETTİN BİLG İ LFR ( İ stanbulBarosu.).-sayı n

Ba şkan, muhterem arkada şları m; benderıiz de. Barolr Birli ği

toplant ı sı na ilk kat ı lan meslckta ş ları nı zdon biriyinı. Belki
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•itibayia en es1d 1rj njzden ama BaroLi Bİrii öp
en genç1erjnd	 b±z'± oiuyormSabah rapor Uze

•	 tenidtlerj hpmi dnlcdjk, betd s6z alni İ
yac ı tıı hı sse t ııcyece ıçt, benden bır cvve1k arkada şım konu
uncaya kdz'. Benden bır evve lkonuşan z'kada şım, Bao1a

kurulduğu gunde n bugune kadar hukukun UstUnlUj_
U inceten hangi davranışı olmu ştur k±, 54 ve 79 sayılı

ç ıkrna.n haklı lık kaz	 ı tı ded,
BA ŞKAN- Sayı n Bı lgı Qler, lutfen rapor uzGri.deki:

gozu ş ler1 ni zi bı ldı z'j.nz,

AVUKAT SADET. ıN BILGIÇLIrR(D -va mla)_ Tabii efen-
dia,	 bj bu raporun da biz konujydu QrkÖd ş:ij	 •

konusu old-
Li
gu :LçIn söyledi.

Bir h-ukukçu olarak 54 ve 79 sayı 1 Kaarnnı 1..
Uhatap olan bir meJek	 ve onun mc up1a	 ölti ••

rin, bu kararname •haku ı rinde n mutlu ola bi
de j ldz'. Flbc-ttcJk bu krarnanelen ge nĞ l	 r,mutsüziu
ğefirnıcj kadar tabii hiçbir şey olama. ama bu mutsuz aa
kutlmaic dU:n€ g3z kapatma.k j r£ıUrnkUn d ildir'. Biz mutsüzluk....
tan ırtu1ak, dunu	 sc ık orek ve dunun olrnusa yn1 ı -
lıklaz'-ııj. tashı h etncye bır çaba goste€	 mu ıkdndfjıı

1969 yı lı nda kurulan Baz'olzi'	 g.ï 1983' sn-
sinde boyle kara rna ?nelcz'e mulıvtap olmu ş ise, daha orıceki
yalIaz'd nıı n olma h ı tu. du şurıup, 1982-1983 yı lları nda bukarar ıjıe lerı rı çık'uası n.1 a sebe bı nı ara ştı rma lc zorundayız.
Tslanbul Baz'os 105 scnclık maz ış oln bız' boz'.	 zia
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çok ilkel buldu ğumuz ve de ği ş tirilmesi için çaba sarfetti ği

miz 3499 aaylı Avukatlı k' Kanunun 6136 sayılı Avukatlık Ka-

nurıuna dörıü ş Lııesindeki çabaları nıı zı n sonucunda 3499 sayı lı
Avukatlı k Kanunundan daha ger± hükümlerle bugün kar şı kar-

şıyakalınışsak, bunun ı zdırabı , bunun gerçe ğini ara ş t ı rrrıakl

yükümlü de ğiirniyiz. Bunu ara ş t ı rrnadığı mı z zaman,elbetteki

olumlu bir sonuca varrnakmiinıkün de ğildir.	 .

Barolar Birli ğinin kurulu şundan bu yana fahriyen

hizmet gören arkada şları mı z ı n tümü bu mesle ğe bazı şeyler

kazandı rmış lardı r. Bilhassa sosyal haklar konusunda, emekli!

•	 lik konusunda gösterdikleri çaba, bu meslek mensuplar ı nn

hepsinin cinlara bir te ş ekkür bor'cunun olduğunu gösterir, anı .

bunun yari.nda baz ı hatalar yapImış veya hatta hatta-o hata

gibi görünen şeylerin hakiki sahipleri olmaklar ı halde,

bazı n denler'le, bazı parselasyon sistemleri ile gürev ver-

menin zdrutıJiuğu ile, bazı sebeplerle böyle görünmü ş lerse, b

yarılışlıkları n düzeltilmesini istemek, bu yanl ış lıklardan

kurtulmaya çaba göstermek çok ydı rganacak bir şey olmamak

gerekir.

Muhterem arkaa ş ları m, Barolar Birli ği bnim.ina

cı rna ve ka-naat ıma göre 'görmek istedi ğim Barolar Birli ği,
hukukun hakikaten eh üst düzeyinde olan bir kurulu ştur. Biz

iddia ediyoruz ku, Say ı n Ba şkanı n aç ış konu ş ması nda yaptığı
gibi, iddia,savunma ve yargı bir bütündür. Bunlardan bir

tanesi ıi ayı rdığı nız zaman, yargı nın bir kolunu, bir baca-

ğı nı , bir elini hatta e ğer aldığı nı z bu uzuv savunma ise
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bence gözUnU almış olursunuz. Madem yarg ı nın bir bütünlUğU Ur
savurınıa, buna içtetlik1e inanıyoruz Niçin toplantlerımı z

bir'yargj. binası nda de ğildir. U fak gibi grUnen bu kanun n
rnesle ğinıizi, Barolar Birli ğinin gUnUmUnde ne kadar 5nem i
bir sonuç verdiğini dU şUrimez mininiz. Yargıtayı n sempozyum
salonunda yap ı lacak bir, Barolar Biliği toplantı sını n etki1

liginin, herhangi bir lokalde yap ı lacak Barolar Birli ği top-
lant ı sı ndan daha etkin olaca ğını dU şUrımz misiniz.

I şverenler Sendikas ı nı n binası nda yapı lacak bir
toplantı nın baro genel kuruluna ne1er . kaybettirec ğifli dü-
şünmez misiniz. Bu itinay ı gbstermedi ğiniz zaman bazı sonuç
lar hası l olursa, bu itinayı göstermedi ğjniz zaman toplum
size bazı haks ı z, yanlış hükümler vEirse bunun ı zdı rab ı nı
içinizde hissetmez misiniz? Sizin tan±rnt ı 1r, n ı ı 	 ı +1m

Uzere gönderilen mesajlr ı n, sizin toplant ı nı za manevi des-

tek olmak Uzere g5ndrilen çiçeklerin Uzerindeki bantlar ı n.

toplantiları mı zı n etkisi Uzerinde olumlu ve olumsuz etkile-
rini dU şünrnez misiniz? Barolar Birli ği yalnı z adaletin yani
dadır. Barolar Birliği yalnız hukukun ranı ndadır. Brolar
Birliği hiçbir siyasi gbrü şün yanı nda de ğildir ve olamaz

('Bravo" sesleri ve alkışlar)

Aa biz, eski arkada şları m tanıyaca ğı için rahat-
lıkla sbyİUyoum, biz avukat olarak Salih Nuri olarak, Ahne

olarak elbette siyasi grU ş lerimiz olmu ştur, vardır, yarı n
da olacakt ı r, ama Barolar Birli ğinin bir hukük siyaseti var-

dı r	 için toplumun yprarına olaca ğı hukuk müessese-

L
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leri için bir çaba	 vardı r, ama bu hiçbir zaman 'bir siya

Parti paralelinde ve ona yaranmak için bir politikası yok
Barolar,  Birliğinin, olmamalı dı r. (Alkış lar)	 t

Bu kararnameler, hepimize ı zdı rap veren kararriame-
ler gbkten inrnemi ş tir. 104 sene getirilmeyen kararname, 10
sene sonra getiriirni şse bunun üzüntüsUnü ı zd.rabı rjı duyrnak
orundayı z ki, bunlardan kurtu,iabi1e1j p . Bu kararnameleri

kaldı r•tnaak gUcüne, parçalamak gücüne eri şeliin. Yoksa bir

eziklik içinde, bir kusurlu insan ezikligi ve suskunluğu
içinde ve hep aynı g6rü ıum içinde bu kararnamelerin pe ş pe şe
geldi ğ ini görür ve sadece d•vünürüz,

Saygı ları mla arkada ş ları m. (Alkış lar)
BA ŞKAN- Te ş ekkür ederiz efendim.

Bby1ee rapor üzerindeki gbrü ş rnelcr tamamlanmış
bulunuyor,

Son knu ş macı .olark buy ırun Sayı n İ smaii Mungan.
İ SMAtL MUNGAN- Say ı n Ba şkan, de ğ r1i arkada ş ları m

Barolar Brli;ini yenileyecek bir mahiyet ve ynteme sokul-

mak istedi ğimj' için burada huzurtuıuzda bulunuyorum.
12 i r lül bir vakı adı r, konaat ı mı zca Barolar Birli

ği çok büyük lirvakar ve haysiye'tJi bir gidi ş le azgari yara
almak suretiyle bu badireden kurtulmu ş tur. Bunu ba şka tülü
yormak haksııktı r arkada ş1ar 0 Konu şmayalı m ki, asker£
idare elbetteki bi tepkiye kar şı gelmi ş tir ve her tepkinin

de elbette izleri Lacak, sonuç veren i ş lemleri olacakt ı r.
Sa ğ olsunlar, var	 sunlar avukatlık vakar ve haysiyetini
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Barolar Birli ğinin gücünü bugürı huzurutıuza getirmi ş olmanı n
ifti.harı içinde olmal ı dı r. Yine burıdn sonra gelecek ybne-

tiniin yine ayni ciddiyet ve yakana bu yaraları yva ş yava ş
olmamak Uze bunu bilhassa îstirham ediyorum. Yaralar taze

iken tedavi edilirse çabuk geer; fakat geç ka1n ırsa kan-
grenle şir ve maalesef derin izler b ı rakarak devam eder.

Gelecek Yönetim Kuru1utdan istirham ı nı şudur; bu
yra1arı n bir atı evveï nıCsle ğitnizi maalesef bir bakkaldan
farksı z bir-hale getirecek olduğu durumda olan bu karartıarne
lenin kalç ı rı 1nıası için azanii güç ve üat İi çalışmaları nı
temernıi ediyor, hepsine şimdiden ba şarı lar diliyorum. (Al-
kış lar)

AKAN- Te şekkür ederim Sayı n Mungan.

B5y-iece rapor üzeit-ıdeki görü şme1e bitmi ş tir.
Türkiye Barolar BirIi ği Ybne tim Kurulu adı na faa-

liyt raporu üzerindeki, gU ş 1ere ve ele ştirilere yanı t ver.
mek içia akada ş iarı mı z bir süre istiyorlar mı , yoksa hemen,
mL yanı tlayacaklar? Bir ara da verebiliriz.

Buyurun ' Sayı n Evren.

AVUKAT TE'O İVIAN EVREN (Türkiye' Barolar Birli ği Ba ş-
kan Yardı mc ı )-' Sayı n mesJ..ekta şları nı , ele ştiri kadar gUzel,
ele ştiri kadar hukukçular.jı saygı ve sevgi ile kar şı layacak-
ları bir ba şka kont dü ştiemiyorum, dü şünemiyorum çünkü brce
biz ele ştiriye saygı lı olmk mecbuiyetinde olan insanlar ı z.

Onun için bugn burada yapt ığı mız ele ştirileri bütünüyle
saygı yla kar ş 1ı yorum bir çoğunu da hakl ı buluyorum. Ancak,
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•	 faaliyet raporunu ele ştirece ğiz diye, bu faaliyet raporuhu
çok dışı nda ve çok önceki olaylara ait sorunlar ı herksin
kendi sorunları nı , herkesin haklı veya haks ı z, özellikle.
haksı z. sorunları nı buay getirrnemesi lz ı mdı r.' Biz burada

TuX'k.ye Barolax' Bırlığı nı n 8 aylık bı r donc'nı nı n hesabı nı
veriyoruz, bu hesabı b.zaen sorunuz arkada ş lar.- Bu hesabı
bizden sor'duğırnuzgibj , sizlerden benim bu Barolar Birli ği
de görev yapt ığı m 4 senelik hesabı da sorabilirsiniz. Onu

da size en büyük cesaretle verebilirim. Benim medeni cesare

timin ölçüsü yoktur, benim korkum yoktur arkada ş lar; ama
s:Lz burada kendi sor ı nları nı z ı n hesabı nı getirdi ği znian
elbttki bu ele ştir olmaz, bu itham olur, bu maalesef Ti!
kiye Barolar Birliğini baz ı makamlara ihbar olur. ('Bravo'
sesleri ve alkış lar)

T€kin yamn arkada şı nıı zi her zaman zevkle ditleri,

her kongreuin birinci konu ş macı sı dı r.Könu şmaları nı n içinde
gerçkten istifade îttigimiz yönler vard ı r, ama bu korıu ş rnala-
rı.nı n içinde çok büyük dEtaylni-a rastlad ı m. Bunlar-don bir

tanesi gündem hadi.aesi Her toplant ı da ortaya çıkar ve her
toplantı da burada söz konusu olur. Ne' olmu ş efendim, gündem-
de ne var. Gü.ndenı e Anka Barosu Ba şkanı nı n konu şmas ı var-
mış , neden her tolantı dAnkara Barosu Ba şkanı ba şkan olu-
yormu ş . Toplantı yı ben açt ı m, ben toplantıyı açarken sizle-
re dedim ki; arkada ş lar b şk aday var mı , biz bunu Ankara
de legayonunda 1ou ş tuk, Anaa 'dan Ba şkan olmas ı n, b şka
bir arda şı . ıı z çıksı n, çıkmadı . Bu toplant ı Kongre'Ba şkanı

ia
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•	 olmadan mı idare edilecekti. Ankara Barosu Ba şkanı nı hepimiz

ittifakla orıayladık. Şimdi ittifakla onaylanmış bir Ba şkan

hakkı nda gelip burada ele ştiri yanıak, herhalde do ğru d ğil,

insflı i de ğil.	 V

•

	

	 Arkada şlar, Ba şkanı n açış konu şmas, hakkı ndaki

konuda Sayı n Enver Aslanalp arkada şı mı z gercke gizel bir

cevap verdi. Bakan toplant ı yı açarken herhalde sizlere

Uç sat ı rlık bir şey söyleyecekti, Uç sat ırlık bir geysö.Yle

•	 di, bunu Uç sayfaya artt ı rabilirim, ama herhalde bo ş şeyler

söylem6di, herhalde gerekli ve hepimizin ho şuna giden . şeyler

söyledi ve bunları söylemesi de gerçekten gerekmekte idi.

Sayı n Tekin Yaman ça1 ı rnö raporumuzun bir yaz ış-

nıadan ibret olduğundan ı srar ediyorlar. Bunu ben kabuledi-

yorum, bizim çal ışma raporumuzda yaz ışmalar'.n çok yer eril-

mi ştir, bunu raporunıda da belirttim belki saauna , kadr okur

nıuşlar ise bu ele ş tiriyi getirmezle.rdi. Neden bunu böyle

yaptı m?	 •

Arkada şlar, bizim çalışma raporiarı mı z TUrkye

Bar o 1 a m için ve TUrkire avukatları iç.in bir kaynak niteli-

ğindedir. Nedir bu kaynak? Avukatl ıkla ilgili birçok borun

Türkiye Barolar Birli ğinin ilke kararları , Türkiye 'Barola-

rı nı n genelgelc-ri, dün İ stanbul Barosundan arkada şımla konu

şurkenbir konunun genelge yap ı ldığı halde,kendilerirıe in-

tikal Etmedi ğini söylediler. 0 haldé en büyük baromuza in-

tikal etmeyen bir genelge ki yanı mda kendilerine vermek üze

getirdim, birçok baromu şun, bir çok. arkada şımı zı n ıttı laina
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ula şamamaktad ı r' • Bunun dışı nda ya zışmayla ilgili hususları n

içinde çok önemli hususlar var. Mesela yine Tekin Yaman ar-

kada şı rrazı rı tenkit etti ği bir İ zmir olayı konusu var. Arka-

da şlar bilmiyorum okurıudunuz mu, okutnu ş olduğunuzu sanı yoru

lUtfrı okuyunuz ve okubunuz, Türkiye.'de yarg ı b.8ngi ölçüde

baskı alt ı ndadı r, hangi ş ekilde baskı alt ı ndadı r'. Savurma

mesle ği de ğil arkada ş lar, yargı ve savunma mesle ği olarak.

Bir gar'nizorıa giren hakim tespit yapmak üzerevazifeye ba ş la

ve biraz sonra hapsedilir arkada ş lar', bir' tutatıak tutar',

der' ki; ben bu tutana ğı orada tutamadı m, görevimi yapamadı m,

burada yapıyorum. İ zmir' Bar'osundarı arkada şım bur'adadı r', bu

hususu adli. nıer'cilere, askeri mer'ciler'e iletir, askeri iner'-

ciler derler' ki; bu bizi ilgilendirmiyor', gerekiyorsa siz

Hava B'ğitirn Alayı na ba şvur'unuz. İade edilmitir' ba şvurumuz.

Bize gelir, biz dosyas ı nı . isteriz ve konuyu Reisicumhur'a

intikal ettiririz arkada ş lar. Bu poli' tikadı r tabii, bu gUze

bir politikadı ', bizim yapt ığı mı z politika budur' arkada ş lar

Biraz sonra bu politikamı zdan. da bahsedece ğim.

Bunun üzerine Reisicumhur olayla iJgilenir', GeneL-

kurmay Ba şkanlığı na gönderir, Genelkurmay B şkatu hesap sor+

maktadı r, bu hesab ı da izliyorum, alaca ğı m ve. sizlere bildi

rece ğim, ama faaliyet raporunda bunları da yazaca ğı m. Bunla

bir' faaliyettir, yazış rnadı r', ama faaliyettir ve buna benzer

birçok faaliyet sizlere intikal ettirilmi ştir.
Fferıdim,faaliyet rapor'umuzda tekrarlar'da vardı r,

neden vardı r? Paaliyet raporumuz bir gün bitmitir', ama.
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faaliyetlerimiz devam etmektedir. Bunlar ı sizlerin ı ttı laı nı-

za sunmak mecburiyetindeyiz, Ôzellikle 54 ve 79 say ı lı Karar-

nameler için Türkiye Büyük Millet Meclisi bizden görü ş i'ste-

tni ştir. 54 ve 79 sayı lı Kararnameler için biz daha önce faa-

liyet raporunda tespit etti ğ imiz görü ş ler vardı r. Bu görü ş le-

rı n dışı nda Türkiye Büyük Millet Meclibine sunaca ğı mı z görü

ler vardı r. Bu gbrü ş leri de saptamışı zdır, -faaliyet raporu

bitmei ği için bu görü ş lerimizi de sizin i±t ı laı nı za sunmak

bahanesi gayesiyle rporumuza alm ış bulu.nmaktayı .

Tekin Yaman arkada şı mı zı n gene haklı ele ştirileri

içarisnde genel kurul raporunun yaynlanmamas ı konusu, bül-

ten yayıılamamas ı konusu var. Bu uzun zarnardanri gelen ve

gerçekten çok hatal ı bir tutuma Ancak arkada ş lar, hani bzı
arka da şları tnı zyakı nrnalrı mı z ı da buraya get'rdi ğimizi söylü-

yorlar, getiriyoruz arkada ş lar, bu yakı nmalardan dolayı bizi

Suçluyorsunuz. Burada pek çok baro ba şkanı arkada şı m var, hiç

kimse onları suçlanyor, hic, kimse dem ı yor ki arkada ş lar

ası l suçu bunlar i ş liyor, ben Tekin Yaman beni mahkemeye ver-,

ıneyi dü şünüyor, lütfen de -verdirtmesini rica ediyorum, ama

o baro ba şkanları nı verece ğ im demiyor. Sakarya Barosunun bu

raya borcu vard ı r, ben Sakarya Barosu Ba şkanlığı yapt ı m, be

Sakarya Barosu Ba şkanııı ceza maikcmesine verece ğim demiyor

demesin d.e, biz bu o1anakIrla-, 1u imknlarla Türkiye Baro-

lar Birliğ ini yürütüyoruz arkada ş lar , hiç kimse de şu nok-

tada eksik kalmış lar diyemeyecektir.

Personel sayı sı nı .18 1 den 20ye indirdik, k ı dem

't



tazminatları nı ödeyemiyoruz, vergileri ödeyemiyoruz, ama

hizmetleri sürdürüyoruz vebu hizmetleri çok daha iyi sür

dürebilece ğinıizi znnediyoruz

Arkada şlar, Yarg ı tay salonu verdi mi, vermedi mi?

Herhalde olaylar bilinmiyor, çünkü bu olaylr tekerrür eden

olaylardı r, daha önce ı tt ı lainı za sunulmu ştur yahut bu defa

bütün arkada şlarımı z yeniden seçildi, ama yeniden seçi1mi

olmaları na ra ğmen içlerinde çok tanı dığinı z arkada siar var,

daha önce de burada görev yapt ı lar. Yarg ıtay bize salonu

vermiyor arkada şlar, vermedi. Benim bu salonun Türkiye Ba-

rolar Birliğinin toplant ı ları nda politika yap ı labilir diye

verilmemektedir. Ancak ilni toplant ılara verilebili demi ş-

tir, bunu biliyoruz. istemiyoruz art ık böyle bir dü şünce

içinde oldukl-arı için ve TtBK- İŞ Salonunda oplant ı mı zı

yapıyoruz.

Arkada şlar, bu salonun neyi var, TÜRK- İŞ 'in neyi

var, TURK-İŞ ne yap-i- ştir? Yaz ıkt ı r arkada ş lar, koskoca bir

ihtilal gelmi ş TiRK- İŞ 'G bir şey dememi ş ,.TUBK-İŞ i şçilerin

savunmas ı nı yapmış , siz burada TtBK- İŞ ' İ itham etmek hakkı na

sahip de ğilsiniz. Kaldı ki TURK-İŞ itham edilecek, farz ed-

lim ki burası Dİ SK salonu:, bize ne. Sinemaya gitti ğiniz

zaman bu sinema kimin diy.e dü şünüyor musunuz? ( IlBrova ll se

leri, alkışlar)

Arkada ş r yani bu salon kirli mi, sizi kirletti

mi, yapnıayı nı z, irısaflı olunuz, vicdanlı olunuz ve haklı

olutıuz lUten.
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fendı m 9 5liim yordııları konusu faaliyet raporunun

her safhas ı nda izah ettim, bizim gerçektn kanayan :aramı z
faaliyet roporlar ı ; siz bize para gbnı dermeyin biz bu i şi
yürUtürUz arkada şlar, yirUtece ğiz de, sizden de o paraları
airnayaca ğı z arkada ş lar. Neden olmayacağı z?. Ben Türkiye'nin

61 barosu ile kanli b ı çaklı mı olayı nı ,  bu hizmeti ben kimin-

le yüretece ğinı sonra. Bina yapt ı r.ıyoruz, beni seçersenz ge-

ne burada o1a ğı m, seçmezseniz ba şka birarkacia şı m burada

olacak, binadan gelirler gelecek, biz bu i ş i g5türece ğiz,

ama bu i ş i götürmek kafi mi arkada ş lar? Türidye Baroları nı.n

Barolar Birli ği tikrine, Barolar Birli ği inancı na gönüllü

kat ı lı mları olmayacak mı ? Ası l o zaman takip etmek istiyo

rum, as ı l o zaman biz zengin baroyuz, ama siz bak ı n bu kaor

hizmet üreten Barolar Birli ğine katkı da bunmaya mecbursu-

nuz diyece ğim.

•

	

	 . Arkada ş lar, bunun için biz bUyliJk çapta pra konusu

üzerinde barolar ı n üzerihe gitme e ğiliminde de ğiliz ve çok

rica ediyoruz, burada tekrar rica ediyorum, lütfen barolar

borçlarııı ödesinler,Çüku bu kehdi	 paraiarı de ğil ki,

•	 bizim adirnı za avukatlardan toplamış oldukları pa'alar. Ken-

di paralar ı nı istemiyQruz zaten, bizim par'alar ı mı zı bize

verin diyoruz, biz bizim paraları mı zı bize verin derken,

ölmü ş arkada ş ları mı zı n para ı nı lütfen göt-ıderin diyoruz.

Dün 50 ki şiye. ölüm yardı mı yapt ık, bunufl 12 tanesi İ stan

Barosunada, İ stanbul Barosu 1978 y ı lı ndan beri Birli ğe'

bir kuru ş yollanıanııştı r. Ben burada demin Kastamonu Baro-



- '108 -

sundan arkada şı mı n sbyledii gibi, onun 108 bin liras ı ile

ı hya olacak de ğilim, ana onun bana gonderdıği olun yardı m-

1eı 'ı rı1, ba şka bir baronun,. Mardin Barosununb.çrıa yolladığı

51Um yard ı mlar ı nı , Sur Barosunun yolladığı 5JUm yardı mla-

rı rıı İ stanbul Barosuna yoll•uyorum. lltfen yollada. ğı m paray.

-	 yollayı'n bari,'Yalnı z İ stanbul Barosu için de demiyorunı ,

1	 Ankara Barosu için de s.ylUyorua. Arkada ş lar, vural ı m ama

haklı olalım, öyle haklı olalı m ki, ölmU ş arkada şları mı zı n

karı ları nı inletnıeyelim lütfen. Bugüne kadar 17 . bih lirad',

yarı n 50 bin liraya çikacaktir ve. bu port re ok da bUyU-

oektir v ben şahsen 51U yardı mları nı 25 lioya ç ıkart ı lı r-

ken fevkalade korgi. ç ı kmışı dı r, çUkU hizmeti götüremiyoruz,

bu i şi yUrUtemiyoz, ölmü ş orkaa ş ları mı z ı n karı sı nı , kı z-

nı , ço1ı unu çocuğunu sürUnd ı irUyouz, bunu japmayalı m dedi ı ,

gen faaliyet rapörunda size bir yazı 	 önemsiz bir

zı , bir tahrirot, ama bir ölmü ş arkada şı mı z ı n yakı nı nı n ve

vekiliniri nas ı l yakı nd ğı nı görünüz.

Arkada ş lar, 54 ve 79 sayıiı Kararnameler konusun-

da bizim itham c-dilmemiz Qok eterean, bir konu,. şunun için

enteresan.. Biz bunu hk etmedik. Türkiyede baz ı barolar

hak etti .mi?-Arkada ş lar ben hi ğ ir baroyu ka.stetmiyorum,

ama buradan ç ıkı p da biz bunu hak ettik. diyen ki şi bunu

hak etmi ştir arkadaslhr. (vBravo sesleri ve alk ış lar)

Ama ben bunu hak tmedim diyen hok etmemi ştir ve

bunun mücadelesini yapacaktr., ben bunun mücadelesini ya-

pı youm ve yapaca ğı m da.	 .
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54 e 79 sayı lı ka	 borOlr için, ç ıkt ı ,

Yasa kimin için ç ıkt ı arkad lar? Ynni bugün TUrki.Ye'

nız avukatl° mı , yalnı z Türkiye 0 r O l'B ligi mi ya1nı Z

baro1B mı vesayet altin 
0 ı i şti	 TUrkiy	 bütün	

ok-

rotik kurulu 	
bütün kamu	

ve bütün dornekl

vesayet alt ı na 3 ı nmış t ı ro 'İşte bizim O1iti0ra1z buradadL,

bu vesayet t 1 ıyoUz, t ı m	 .. 0esat1 sbylUYO m

sesleri, 1kıŞl3)

'kada Şlar, yıllık kesen6in artt ı r1l°	 hiçbir

onu bzGZ, bu geçen CG	 1 ı1dı ,ge
s	

tt ıralim

diyOl0	 gene	
ttr°lim, bir daha arttirallm, gene sorunu

çbzeme'yZ neden çözemeye	
İ Z?	 kada Ş1ar şimdi biim

a1dı 1m1Z'Y1 paralar verin ki,	
zaman da

vri 	 Siz bunları vermez iseniZ, art tl-
yarı sı nı

r1dıı zaman nasıl ereCek3ini	
Çünkü geçen sene ödene1e-

i artt ı rdık, herhalde  b UtU	
haberi

bundan, en 
Üst. seviyeye, getirdik, yasal mevzudur dedilr,

yasa de ği şti, ama her sene yasa 	
ği ştirece k	 seneher 

sene	

un-

ları artt ırac1z ve bunları her	
emeyCCeiz ve ö eme-

dikç borçlar birieCek.
Fendim, parlamento çalıŞ al5n1 konusunda da ir,

açıklama getirme	
istendi. Ben demokratik düzene geç ş

en kı s ı tlı şartlarla
a şamasını gerçekten hnesiY0m. Hani 

bile olsa, en kötli demOkra5j,6n iyi özgürlü5
	 rejimden

daha iidir. Kald ı ki, bugünkü	
bir it-

ham alt ı nda bulundUr5k da istemem
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Geçen gün telefon edildi, gene fa]Jyet raporunda

var, Ocak ayı nı n2O 9 sinde toplant ı var deddi,'bu toplant ı t

ya gidecek idik, toplant ı t ı yı 8 Şubat'a ertelendi ği bildi-

rildi, sonra 11 Şubata ertelendi, fidemeik, 15 Şubat 'a

ertelendi gittik. Arkada ş lar çok mutlu olduk, çe şitli par-

tinin mebusları 10 tanesi avukat. 1 tanesi avukat olmayan

bir arkada şı mı zdı , Hükümetin temsilcileri de vard ı , demin

çok Unemsedik bir Hükümet temsilcisi de buradayd ı ve üzün-

tüyle gördüm ki, Hükümet temsilcisinden ba şka hiçkimse, ya-

ni bugün par1aientoda üyesi bulunan bütün partilerin temsi ll-
cfleri 54 ve 79 sayı lı Kararnameden yana de ğiller.

Sayı n . Özyurt bur'adadır, karde ş i bu komisyonun

üyesi, orada dedi ki; Bu vali denetimi neoluyor efendim,

Anayasanı n 135 nci maddesine mülki denetim girmi ş  ne di-

yelim vali denetimine hiçbir şey diyemeyiz, ama ben vali

laf ı ndan gı cık kap ıyorum dedi, aynen by1e. Bunu ç ıkarı n

yine mülki denetim deyin dedi.

Gene Diyarbak ı r delegesi arkada şı mı z ANAP 'millet-

vekili olarak oradaydı ve gene 'orada pekçok mensubun ıu.z var-
dı . Mutlulukla gördüm ki, ıiçbir±mize itham etmedi arkada ş-

'lar ve hepsi bu kararnameler yanla şı r, barciar bu oranda

vesayt alt ı na alı nmamal ı dı r dediler. Onun için'üzüntü

duyuyorum. (Alkış lar)	 *	 -

Sonra ne oldu arkada ş lar, orada epey'ce de yol al-

dı k. Sayı n Ba şkan Önder Sa y da oradaydı , orada hakimin



baro ba şkanı nı n gbrevine son ver ıesi hali münaka şa edili-

yordu. Biz aramı zda konu ştuk, kesin karar verin deniyordu

hakim, bukasin karara. de ği ştirdim mi diye bizkonu şurken,

komisyondan bir üye; bu kesin karar ne demek arkad şiar,

neden bu- yargı nın kanun yolları na tabi olmas ı n, neden tem-

yiz edilerriesin dedi ve çok olumlu bir sonuç..olarak orada bu

de ği şikli ği yaphk ., bu de ği şiklik meclisten geçer, geme

ayrı bir sorun, ama komisyon 135 sayı lı madde çerçevesi

içinde kalmak üzere, bunu bzellikle be3Jrtmek istiyorum,

bunun dışı na çıkmak isteyen milletvekili arkadalar ımı z da.

oldu, bin haydahada olduk, ama belki yasal olan'o idi.,

135 nci madde çerçevesi içinde bu konunun halledilmesi ge-

rekti ğine hep birlikte inanç içinde olduk. Toplant ı bitti,

dtine ertle. mi şlerdi, biz geil kurul tcplac ımı zı n olduğun.

-dan bahisle bulunamayacağı cnı z ı söyledi ğimiz zaman, sizbu-

lunamazsanız butop1ot ı yürüme-z, size ihtiyac ımız var, mut-

laka hulunün dediler çar şamba..g;ünüe bu toplant ıyı ertele-

diler0 Çok U ınit1i olmaya belki gerek yok, belki çok iyimse. -

rinı ,arna mutlak surette • bu komisyonda kararnrae1er b1i

biçüde de, ği ştirileccktjr.	 -

Efendim, Tekin Yamai arkada şı mı zı n ele şt.irilcrin-

den biri bir bilgi noksanl ığı na dayanıyor, bu herkeste ola-

bilecek bir noksan, tabii hata, bu tıoksanı telafi etmemek-

ten do ğuyor.	 .

Fransa Vdaki olaya tepkimiz anı nda olmu ştur, günUn

de olmu ştur ve bu tepkimi yalnı z küçük bir gazetede
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ç ı kmamış t ı r, radyonun bUtün b1ten1erind, TRT'nin özet

dahil bUlteninde çı kmış t ı r, ama ba şka bir arkada ş mı z da

el ş tirmi ş , b.ir arkada şı ma gidip dedikodu ş eklinde ele ştir
m.i ş , burada aç ıkca s5ylUyorum, neden imzas ı yok d€ ıi.ş beni

için.

Arkada şlar ben imza ile bu i ş i yapmaktansa, TUZ'-

ki ye Barolar 3irli ği adı na yap ıp,, kendimi reklam etmek is•

teyen bir adam de ğilim, Ayrı ca ben ba şkan yardı mcıı olarak-

bu görevi yürUtUyorurn. Ba şkan Yardı mcı sı iması nı n orada

çı kmış olması belki de bu b ı ldı rıye zaf ıyet getirecektir,

bildirirnin bir sureti buradadı r, tarihiyle birlikte bunü

Sayı n Tekin Yman'a verebilirim, kendisine verec ğim.

Ayrı ca, ba şka dillere bast ı rsı n demi şti, b şka

• dillerede bast ı rdık arkada ş lar, ba şka dil ı ere de çevirt-

tirdik. Turizm Bakanlığı na verdik, Turizm Bakanl ığı nı n bU-

tUn diinyaya hitabeden bir dergisi var, bu dergide Frahs ı zc,

•	 Almanca ve İ ngilizce, olarak ç ı kt ı , bunu size mUjdeliyorum.

•

	

	 Efen<Lirn, Sayı n Mehdi Keskin gerçekten beri,m için

de çok olumlu çok yapı cı ele ştiriler ileri sürdüler, bu

ele ştirilere ıerhangi bir yanı t vermek iterniyorum.Yaln ı z
• V	 54ve 79 sayı lı Krarnameler, konusundaki ele ştirilerihe

yanıt vrecc ğim, 1 ir kı smı nı surıdum,bir kı smı di ğer a'ka-

daları mı zla ilgi	 oldu ğu . için onlara gereken y€rlçrde

cevap vermek isti rörum.

Ffendim politik nıakatnlarda görev almamas ı nı n

yasa teklifi olnrLk getirilmesini.istei. Olabilir, 'bir

L.

1



görü ştLir, ama sorun bizi a şmaktadı r. Bunun dışı nda mali

kontroldan ho şlanmadığı ndan bahsetti1er. Gerçekten biz d6

ho şlanmıyoruz ve çok önemli bir şey öyleyece ğinı. Bugün

burada 122 tane arkada şımız var hcpi Anadolunun en ücra

kö şelerinden 50 bin lira masraf yapmak suretiyle ge1dler

burada iki gece kalacakla, masraflar ı en a şa ği 50 bin lif
radı r. Bu arkada şları mı z gelme seyd± bu arkada ş la ı mı za

biim veece ğimiz ceza 7500 lira idi, verbilirsek, enytU

sekhaddi, Onun için bu görevlergönuflu kat ı lım görv1erl-

dir. Hepinize şükran borçlar ı mı zı iletiyoruz (Alkış lar)

Efendim, 108 bin lira borcu olduklar ı nı , bunu gor-

dermeyeceiçlerini söyledi1er. Benhakl ı buluyorum, gerçektn

bu parayı göndermemekte hakl ı dır. Çünkü herkes borcunu öda-

sin, her baro da borcunu ödesin,, bu arkadam ız da bu 108

bin lirayı göndersin,

Efendim Sayın Selahattin Sulhi Tekinaya kat ı ldıl

ğımve kat ı lmadığım yanları var., Önce bir öz ele ştiri getir-

medik dediler. -Bu öz ele ştiriyi kendi tarolar ı için söylü-

yorlarsa, tı rhalde yeri burası de ğil ve herhalde bunun mü-

tıaka şası nı kendi baroları nda yapmış olmaları lzım0 Bizim

öz ele ştiri getirmemiz hadisesine gelince biz; hem öz ele ş-

tiri getirmi ş bir kurulu şuz, hem de yap+ ıkları mı zı n hakiki

olduğuna yapt ı kları mı zı n gerekli olduğuna inanmış birku-

rulu şuz.,

Efendim, ayrı ca bireie ştiri getirdilr, üyesi

1000'den fazla olan barolar iki gün seç±m yaps ı n,, Demin



söyledim, buradaki arkada şları mı z 50 bin lira masraf yapakak

b uraya geliyorlar dedim. Ben şuna

ları mı z baroları n toplant ı ları na i ştirak ettiler. Beu AU
kara Barosutıun mensubuyum,hiçbir zaman 2 bin üyeden a şa
insanla bu toplant ı yı yapmadı k. Gelmiorlarsa bunları zor-L
la getireceirrı reyini.alaca ğı flı dü şünce.sinde de de ğiliz,
bu da yanlış bir dü şüncedir. isteyen insan seçime kat ı lır,
isteyen kat ı lnıaz. İ steyen: insan genel kurula gelir, isteyen

gelmez. Benim dü şüncem budur. hatta bu toplant ı da bir hat ı
vardı r, genel kurula gelmeyen arkada şı mı z saat : 17.00' de
gelip rey atacakt ı r. Buna hakkı da yoktur arkada ş lar. Gela-

cek kongresini izleyecek, ondan sonra re.yini atacakt ı r.

Yani bu kadar kötü bir sistem gelmi ştir, ama bu sistem i ş i-
mize yar--yor diye biz bunu müdafaa etmekle ıe şğUlüz. Aslı rı-
da herkes arkada şı nı da bu toplant ı ya getirmelidir, her a9-
kada şı rnı z da bu toplant ıya.gelmeljdjr. Neden Barolar BirliL
ğinin toplünt ı sı ilk günde yap ı labiimektedir,

Efendim, Güven Kurtul arkada şı mı z ı yadı rgadığı m,

dein söylediğimgibi komisyonda çe ş itli partilerden. insan-
larla ka ş3-1at2m. Hiçbirinde Güven Kurtulun anlayışı nı
görmedim. Bu anlayış bize ait bir anlayış de ğil, bu an1ay

politika anlayışı dı r. Bu anlay ş , temel hak ve özgürlükle-

rin kar şı s ı nda bir anlayış t ı r. Bu anlayış savunma hakk ı nı r

kar şı s ı nda bir an1ayış t ı r. Bu anlayış , hukukun Ustünlü ğünt

kar şı s ı nda bir anlayıştir..Bu anlayış , olmaa ı lzı rn gelen



hukukun kar şı s ı nda bir anlayışt ı r. Buarılayış hukukun ka
şası nda bir atı layışt ı r, hiçbir noktas.na i ş tirak etmemize

imkan yoktur. (Alk ış lar)'

GÜTFN KURTUL- Suçluyorsunuz.

BA ŞKAN- Kar şı lıklı korıu şmayı tuz lütfen.

AVUKAT TEOMAN EVREN (evam1a)- ütfen beyefend

cevap verirsiniz beyefendi.

Arkada ş ları , o kaar kapalı konu şmalar yapıyor ki,
' birtalunı hedeflere çekilme olayı dı r Barolar Birliğinin yol

hangi hedeflere çekilnıi şiz arkada ş lar. Burada politika ya
pıyor isek, şu politikayı yapt ı nı z diye somut olarak söyle 1

-yiniz arkadaş lar, somut misal veriniz. Ben bu
1 
nu bası nda dai

münaka şa ettir, vere vere bir tane k ı nama günü olayı nı ve

diler. Knama gününde burada ben görevli d ildini dedim,

ne yazık ki kı nama gününde Yönetim Kurulunda görevli olan

arkada ş lar bilahara bunu vesile ederek tekrar Barolar Bir-

liğinin politika yapmış oldu'unu burada yeniden ı sı tarak

önümüze koyahildiler. insaf arkada ş lar, insaf.

Arkada ş lar, yeni bir demokrasiye geçildi dendi,

yeni dernnkrasiye geçi şinaiz doğ rudur. . Bu demokrasinin sa ğlı -
siz bir şekilde sona eri şi doğrudur, ama bir do ğru daha ya-
dı r, demokrasiye geçtikse, bizim demokrasinin asgari müte-

reklerini istemek hakk ı mı zdı , Bu politika de ğildir arkoda-

lar, bu politika ise biz bu politikay ı . yapaca ğı z, yopmamiz
da lzı mdı r. Bu vatanda şı n bizden bekledi ğ i, bize mesle ği-

mizin tahtnil etti ği bir görev ve ahlak borcudur. Bu ahlk
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borcunu yerinegetirece ğiz. Hani Barolar Birli ği, ilkokul-

larda tebe şir müme.ssili olurdu, gitsin baro odaları nı tGmfz-

lesini cübbeler bulsun, adliyeyi temizlesin, zab ı t k ğı tla ı
da ğı ts ı n, hukukla uğramos ı h deniyor ise, ben bu görevieriL

o görevlerdn çok daha kutsal, çok daha gerekli oldu ğu ina-

cında olduğu bir a±kada şı rıı z ı rn.

Nebi İ nalarkada şı nıı z lütfettiler, bizim dcraat ı m!-

z ı be ğendi ğini, bizi be ğendiklerini söylediler. Dernekler'

Yasası nı n yeni maddelerle barolara da el attığı nı söyledi-

ler'. Bunlar' do ğrudur', gerçekten bu konularda da mücadele

edilmesi gerekmektedir'..

Alacakları ta tahili kohusunda Nabi İ nal arkada şı rn

mı zı n söyledi ği çok dogru, Zonguldak'ta da aynı şeyi söyle!

di. Biz kendisiii icraya vermedik, yarı n da vermeyece ğiz,

biz: icraya vermezken bu keti bir' muhayer olarak da söyleme.-

dik, acaba icraya verebilir, miyiz, veremez miyiz, bunun

tereddütleri var, ben aslı nda veremeyece ğimiz kar şı sı tda-

yırn. Çünkü Odalar Birli ği kanunları nda yasak hükürnler geti

rilmi ştir,Hiçbir hükme hacet kalmadan icrya verebilir di-

ye. Bizim yasanıı zda böyle bir konu yok, 'ben sadece karra-

me de ği şikliği s ı rası nda mali kontrol hadisesinin ne kadar

kar şı sı nd.aysarn, bu olumsuz hükümden bir olumlu sonuç ç ı karı p

oraya bir fikra ekletmeyi dü şünüyorum, ba şarabili.rsek çok

iyi olacak ve bu sorun çözümlenecektir ve ut ıutulan bir şey

vardı r'. Zonguldak Barosut-ıda bu husus oya sunulmu ş tur,
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Genel Kurulunu o zaman bu oylamada icraya verilmemesi le

hnde oy kullanmıştır. Şimdi Genel Kurulun karar ı na kar şı
herhangi b ı r girigimde bulutı rrıadı m aç ı n ben ele ştirilmek-
teyinı..

Efendim Selahattin Ayd ı n axkada şı mı z hakim temin
ta konusuna de ğı rıdaler. Gerçekten Hakimler ve Savcı lar Yük
sek Kurulunun kapat ı lmış olması diyece ğim, çok bnernli bir
olaydır, Hakimler ve Savcılar Kurulu . hatlar yapml g olabi-

lir, barolar hatalar yapmış olabilir, insan hatalar yapabi

ama hatalar, gUzel mUesseselerin belki 6 mUesseselri

içine yara şacak ir?sanlrı koyanıamakta hatalı oldu umnuz mil-

essesel 'erin kapat ı Lması ipin sebep de ğildir, omüesseselerjn
içine yara şacak innanları da Türk Milleti yratacakt ı r ve bu
müesseseieri	 Bugün de iriàniyorum ki, adliye-

nin etkin şekilde denetimi lz ım ı r, ama bu etkin denetim
mutlaka' adli idae tarafindanypı 1mal ı dır Hiçbir noktada
icraya de ğinnıenıeljjj0 -

Arkada ş nr, 54 ve 7 sayı lı Kararamelein olu şu-
munda hiçbir katmı z olmadı , hatta bu Kara rnamelcrin olu şu-
mundaki katkı lar:nız gene raporumuzda size uzun uzadı ra sun-

uğum, uzun uzad ı ya sur igum da oradaki gülünçlü ğU vurgulamak
içindi. 20,1.1983 1arihinde imzalanmıştır 54 sayı lı Karar-
nam6 ve bundan LCi ay sonra 23.2.1983 tarihinde bizden bir
çalışma Unitesi kurmamız istenmi ştir, bu çalışma Uhitemiz
i şi ciddiye almış , kurulmu ş , rapo.laranı hazı lanıış ve
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Bakanlığa sunmu ştur. Bakanlığa sundu ğu sı rada da bir yazi
gelmi ş , gbrev Türkiy'e Amma İ dresi FnstitUsUne verildi di

ye. TUrkiye Amma İ daesi nstitUtinde de bir subay ukat

arkada ı mız, askerliktengeirna bir avukat arkada şı mız bu

defa görev bize yenide, gelin burada tartı aljiı deni ştir
Ben Yönetim Kurulunda muhalefet etmi ş imdir, • bu ş ekilde bi:
olayı n içine art ık girmeyelim, bu kararnameler ç ı kacak b ri

•	 çı kması na yardı mcı olmayal ı m. Arkada ş ları m dem± şlerdir ki
madam ç ıkacak, bizim yapabilece ğimiz en ufak bir şĞ y var
yapalı m, araya da gidilmi ştir, orada da btiUk çapta çal ış-

malar ve gayretler gösterilmi ştir. Ancak bütün bunlara
ra ğmen bu kararnamelenne ş redi ıdij. zman 5 Ağusto teri-
hinde . birinci ayda imzalanmış olduğu ortaya ç ı kmıştı r.
Bakan Cevdot Mente ş 'tir, demin vurgulandı , ondan sonra
Beyazı t olmuş tur, ondan sonra Kaz ı m Akdoğun olmu ştur,imz
Kazı m akdoğan de ğildir, ama BakanKaz'ı m Akdoğan'dar.

Şimdi bu olayları n içinde ya şayan insanlar, bu
olayları görmü ş olaninsanlar bu olaylar için ele ştinile
tedir. Bakanlığı n. bizim ele ştirilerimizi okumadığı dogru,

s	 /
arkda ş lar gene raporumuzda size iki tane mahkeme kaa ı
sunuyorum. Bunlardan birisi; 150 nci madde çerçevesinde

bir olay olmamakla beraber, bir avukat hakk ııda ceza davas

açı lmışsa, ceza davas ı disiplin kovu ş tunmas ı nı n sbnucuna,

kadar beklenebilir diye bir.hükUm vard ı r. Biz bu hükmü

bir takdir yetkisi ifade eden anlamda anlamaktay ı z ve bu

nlyışı mı zı sürdürüyoruz.Bakanlıkla o kadar büyük çeli şki,
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içindeyiz ki b ı rakı n ceza davası nı . ceza kovu şturmas ı a1-
lan, bı akin kovu ştur	 ı.,ceza aoru şturnıas açı lan arkada1-

şı rnı z hakkı nda disiplin kov•u şturması rıı rı sonucuna kadar be1-

lenrnesi gerekçesiyle verdi ğimiz kararlar onaylanmamaktadı
.Arkadaş lar  betiim avukat arkada ş ları mı zı n meslek-

ten yasaklanmas ı nı söylediniz. Ben avukatl ı k mesle ğiniti

dünyanı n en namuslu meslekle.rinden biri oldu ğu iddiası nda

yanı . Çünkü bu meslekte namuslu kalabilmi ş bir adam, dünya

nı n her mesle ğinde namusluolnıaya hak kazanmış bir insan
dı r (Alkış lar)

Şimdi, en ufak bir ölay için disiplin tahkikat ı
açı lmaktadı r Disiplin tahkikat ı açı ldi diye arkada şları n

senelerce disiplin tahkikat ı nı n sonucunu bekler halde, diH

siplin Eru şturmasrıı n tanditi alt ı nda-ya ş. .aktadı rla

•	 Öyle olaylar vardı r ki, bu olay sebebiyle .ned .ed disiplin

•	 soru ş turmas ı açıyorsunuz arkada ş lar diye alay etmek İ zı m-

dar., sormak lz ı mdı r, böyle olaylar vard ı r ve daha ba şkası
nı söyleyeyim size. Mahkemeye verilmemi ş , fakat bizden

derecattan geçerek kesinle ş mi ş disiplin cezaları için

adam Re isi cumhura bir " mektup yazmışt ır-, Reisi cumhur bu me

tubu Adalet Bakanlığ2a göndermi ş , Adalet Bakanlığı daha

evvel soru ş turma izni-vermedi ği halde, elimizde ol-aylar va

Ve aynı şekilde vurgulayarak Adalet Bakanlığı na yolladı m.,

aynı şeyleri yazmak suretiyle- ydllad ı m0.Bu rapor için bize

bu defa disiplin verilsin, buradan geldi ya disipl:in kovu ş
turması açı n diye gönderrni ş1er Bir de ceza davs ı takmışlr
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efendim bu kesinle şmi ştir art ık bunun için yeni bir tahki

kat yapmamı za gerek yoktur. Siz ceza dara ' sı açmış sı ruz,

e ğer bu arkada ı hı z mahkum olursa gene Avukatl ı k Kanununda

hüküm var, biz o zaman bu disiplin kovuturmas ı nı açarı z de-

riz.-Buna ramen bizim kararlar ımı z .onaylanmaz. Sonra Bursa

Barosundan bir arkbda şı mı z ı n: özel bir durumu- oldu, orman

cezalarıyla ilgili bir husus, bu. husustan dolayı bize gön-

derdiler. Or-un kesme hadisesiyle hiç ilgisi yok, müvek-

killerinin çok basit bir suçu var, busuç dolay ı sıyla suç

avukata bula ştirılmış , biz onun haks ı z olduğunu gördük, be' -

kiHjanlış .yapt ı k, suçsuz oldu ğunıu gördük ve disiplin kovu ş-

turnıasi aç ı lmmnası na karar verdiler. Bu karar ımı zı orıamadı -

lar. Gönderdik Bakatılığ , oriamayı nca biz de bozulduk, 0raa

burada hep onamıyorsunuz, ama çok hakl ıyı z, niye onamıyor-

sunuz bunu, onamaniÉ laz ı m dedik, gene onatabiay ı nca bu defa

Darııştaya dava açt ık. Danıştay dvası lehimize sonuç1ndı ,

maalesef arkada şlar h a^laî bu kararları mı zjn hopsi gitmekte

ve hepsi .de geri dönmektedir ve imdî bölge idare mahkme-

leri kurulduğu için biz konuya müdahale edemiyoruz, her

olaydö dava açamıyoruz, barolara telkinde bulunuyoruz.

Beiki çok yakın zamanda b i r olayla bu i şi çözümleyece ğiz,	 *

bir olayla çözümleyece ğiz, belki bir ço ğunuz eylem yapt ı
diye ceksini.	 .	 .	 .

Efeddim, Salih Nuri Tüzel arkada şı mı z dünkü, bugUn-

kU, yarı iki bütün olayları n kendi aç ı sı ndan de ğerlendirilm-

sini yapt ı1r. Bu de ğerlendirme fevkalade subjektif bir
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de ğerlendirmedir, Ben itham ettikleri baronun hangi bar

olduğunu dü şünmek dahi istemiyorum ve hiçbir ön yarg ı yla

konu şmuyorum. Herhangi bir insan hata yapbilir, herhangi

bi' baro hata yapabilir. Ahmet hat yapt ı diye bütün. Ahmet.

le.in vesayet alt ı na alı nmas ı 	 zı mdır arkad ş laz'?Falan

baro hata . ypt ı diye, bu bizim hatamı zdı r deyip bu 54ve 7

sayı lı Kararnameleri alkı ş laark mı la ı mdı r arkada ş lar,

bLrnun için bizi suçlamakmı lzı mdı r İyice dt şünülmlidir

buradan konu şurken iyice dü şünülmelidir.

fendim, gene bu hatalardan bahsedilirkeu, ben

özellikle burada hangi konuda somut politika yapt ı k ise

bu hususunyüreklilikle aç ı kianmasnı istiyo'um. Çünkü ben

politika yapmadım arkada şları m politika yapmadı ar ve bu-

nun. hesab ı tu her zaman verebilecek durumunLy ı z.

Raporumuzparz ettim, ibram ı zı rica ediyorum.

Saygı lar suna ı m (Alkış lar)

BA ŞKAN- Te ş ekkU ederiz Sayı n Evren.

Böylece Birlik adı na faaliyet raporu üzerindeki

ele ştiril€re yanı tverilmi ş oluyor,

Gündemin 8 nci maddesine gelmi ş oluyoruz.

Daha önce çalışma raporu ile birlikte, bilanço,

gelir-gider ve bütçenin mukarese tablolar ı nı h da görü şüle-

bilece ğini söylemi ştik. Bik ı sı m arkadaları mı z buna de-

ğirfdiler. Şimdi aklanmanı n bunları da içere cek biçimde ol-

msı gerekecek



.-l22-

Bli ği faalietlerii, bilançosunu, gelir-ide

lerini ve mukayese tablolar ı nı ve denetle kurulu raporunu

birlikte oyları nı za sunuyorum: Kabul edenler... Kabul et-

meyenler... 5 kar şı oya kar şı Birliğin faaliyetleri aklan

mışt ı r. ('Alkışlar)

Birlik édina görü ş bildirecek. misiniz ef'edim.

Buyurun Sayın Evren.

AVUKAT TEOMAN EVREN- Efendim, çok te şekkür ediyo

ve sayg ı lar sunuyorum. (Alkışlar)

•	 BA ŞKAN- Gündemin 9 ncu maddesine geldik.

• Ankara dışı ndaki i İlerden seçilen ye le AvukaL1

Yasas ı nı n 112 nci maddesinin ikincibendi uyar ı nca bdenejk

yolluk, ikamet ve di ğer zorunlu giderlerin tespiti.

Bili ıdiği üzere 112 nci madde; Birli ğin Genel Ba ş-

kanı , Ba şkan: Yardımcı sı ve Genel Sekreteri ve sayman üyele-

rinin hizet1erın Ucretli o1dunu, disiplin kurulu, den e-

letne kurulu ve bu organlar ın bu ki şilerin dışı nda Birlik

Yönetim Kurulunda görev alan. üyeler'in Ankara d ışı .dan gel . rı

ye1erin harcı raha tabi old ığuna,ami.r.

İkinci be nd de; bu ücret alanları n dışı nd.akileri

yol1ukları nın genel kuruJica saptannasina dairdir. San ıyor m

bu madde bu ikamet ve di ğer. zorhnlu giderlerin tespiti ad

alt ında bu ihtiyacı hedefliyor.

Yönetim kurulundan buna ili şkin bir açıklama ric

edelinı .



- 1.23 -

AVUKAT BURHAN KARAÇEL İK (Türkiye Barolar Birli ği

Saymanı )- D ğerli arkada ş1r, Ankara dışı ndan birçok ark -

da ş la rı mı z çe şitli vesilelerle görev alarak buraya geliyo -

lar ve görevlerini •yapıyorlar. Tabii bu görev süresince d.

•	 Abkara!da kalıyorlarvebz ı masrafları oluyor. Bu 9 ucu

• .mddede •arz edilen bu. masraflar kar şı lığı dı r. Her'Gene. K -

rulda bu konu gündem maddesi olarak getir'ilmi ştir ve Geh 1

Kurı lca karar alt ı na al ı nmış t ı r.. Görü ş Unıüz budur.

BA ŞKAN- Bir öneri var mı Sayı n Karaçelik.

AVUKAT BURHAN KARAÇEL İK (Devamla)- De ğerli arka-

da ş lar, bugüne kadar hiçbir' arkada ş bu göreve-gelen Yönet j

Kurulunda görev alan, disiplin kurulunda görev alan veya

çe şitli komisyanlarda görev al ıp Ankara'ya gelin hiçbir a -

kada ş bu:Une kadar para almadı . Bu yüzden .sura bakmayı n

eskisin2. gerçà ten bilmiyoruz.	 .

BA ŞKAN- Buna nisbi bir şey de olsa bir: öneri geti-

rilmelidir kanı mca..	 .	 .	 .

AVUKAT BURHAN K,ARAÇEL İK (Deamla)- rfendim, gege

sene Genel Kurulca kararla ş tı rı lan miktar günlük . 2.5.00 lir

idi. Bizim görevi bitmi ş ybnetim kurulu olarak teklifiniz

de aynı miktardı r.	 . .

BA ŞKAN- Geçen dönemki uygıı lamnı n üye ba şı na gün1

lUk.2500 lira olduğu söylendi Gü nde min9ncu maddesindeki 	 . -.

gider olarak,	
.	 .

Ba şka bir öneri olmadığı na göre bunu oyları nı za

sunaca ğı uı .	 .	 .



-124-

Ankara dışı ndan gelen Birlikorganlarinda görevli

olan üyelere verilecek giderin , 2500 lira olmas ı nı kabul

edenler lütfen i şaret bUyUrsUn1a... Kabul etmeyenler...

Kabul edilmi ştir.
Gelecek Dönem Biitçesi ile Bütçe Yönetmeli ğinin

görü şülmesi ve kabulü o1n gündemin 10 nucu maddesine gel-

mi ş oluyoruz.

10 ncü madde ile ilgili olarak buyurun Sayı n Kara-

çelik.

AVUKAT BURHAN KARAÇFL İ 'K (Zonguldak Barosu)- Efen-

dim, 151984 •15,1985 yı lı bütçe çizelgesinin glirler

kı smı nı arz ediyorum:

Bölüm Na:	 Gelir Çe şitleri;	 Tutarı :

1	 Kesenek Gelirleri
• 19.000 avukatxl2 ayX İ OOTL	 22.800.000TL

İİ 	 Yayı n Geli.rier.	 100.000TL

111	 Ba şkaca gelirler

1. Ruhsatuame gelirleri 	 1.700.0001

2, Dvlet Bütçeinden	 31

3 Bağışlar	 11

-	 4 Banka faizleri	 15.000TL

5 Di ğer gelirler	 200000TL
Toplam:	 '109-15,004TL

YILLIK GELIR YEKJNU 	 •	 4.815.004.T

Aynı dönem için Giderler Tahmini Btçesini arz

ediyorum
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•	 • TRKİ YE BAROLAR B İ Lİİ 1..1984-1.5.1985 YILI GftER BUTÇEpİ
.BÖLÜM: MADDE: GIDER ÇF İ TLFRİ :. MADDE T:	 BöLtJIiT:

Yrıetirn Giderleri -	 8.200.004.TL
1	 1	 Genel Kurul Giderleri 2,200.000TL

	

2	 -Ba şkanlık danıei-	 İTL

3 -Ba şkanlı k Divanı Üye

5denei	 İTL

	

4	 Ba şkrı lak Dış ndaki

Uye Huzur Hakkı 	 İTL

	

5	 Disiplin, Denetle ıe Üye

•	 Huzur Hakkı 	 LTL

	

6	 Yönetim, Denetim, Disiplin

Kurulu Üye Yo1luklrı 	 4,200,000TL

	

7	 Geçici Görev Yol.-	 500.000TL

-	 •'	 8	 Temsil Gider1ei	 250.000fL

•	 -	 9	 Tören ve A ı r İama Gi. •	 2.00OTL

	

10	 Dış Ili şkiler Giderleri	 100.000TL

•	 11	 iik Hukuk Kongresi	 250.0001L

•	 1	 Konferans, ve Seminer G.	 250.000TL

	

13	 B şkaca'giderler	 lOO.'OOOTL

•	 - İİ . PERSONEL G İ DERLERİ ' -	 •	 11.35O.000TL

	

1	 Memur ve Miit O ' ıdem t. 4.500.000TL

-	 -	 2 Ikramiye ve Pirimler	 1.500.000TL

-

	

3	 Fazla Çal ş ma	 .	 25.0QOfL	 -. -

	

4	 SSK Pi ı mı I şt ı rakı 	 800.000TL

•	 5	 Personel Yollukiarı 	 200.000TL

	

6	 Ta şıt ve yemek Gider, •	 .600O00TL
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7.	 Çocuk Zamları ÖğreninY. 150.000TL,

8 0	 Yakacak Yardı mlar.	 200.000TL

9	 Giyim yardı mları 	 200.000TL

100	 izin Ucretleri	 1700000TL

11.	 Şe± sorumluluğu	 •1500000TL

.12.	 Ölüm, doğum' ve evlenme
•	 Yardı ma	 :	 100.000TL

•	 13.	 Kıdem Tzminat ı 	 .	 880,000TL

14. Gece tazminat ı .	 50.000TL

15. S5zle şme farkları 	 1.600.000TL

111 BÜRO .GIDERLERI 	 4.755.000TL

1. Onarı m ve Bakı m gider,	 900.00L

2. Büro araQ ve gereleri l.l0Ö000TL

3	 PTT Giderleri	 1.00.,000TL

4.	 Aydı nlatma, ı sı tma, su

ve havaland ı rma	 . 900eOÖOTL

5,	 Demirbag giderleri	 800000TL

6. Gazete, dergi ve kitap

•	 giderleri	 20.000TL

7. • Yargı ve icra giderleri 	 • 5000OTL.

8. Yayı n giderleri .	 .	 175.000TL

99	 Dışardan sa ğlanan hiz,	 125.000TL

•	 10.	 Ba şkaca giderler	 175.000TL

IV	 YATIRIM GIDERLERI 	 .	 • 110. 000TL

Yazı , hesap, büro makina- •
ları 	 50.000TL

2	 Mobilya dö şeme giderleri	 50.000TL
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3. Di ğer yatı rım giderleri	 10.000TL

RESIM- HARÇ VE KESF İ EKLER	 325. 000TL

1..	 Belediye resim ve harları 	 75.000TL

2.	 Noter haz'ç ve .mas.raları 	 50.000TL	 -

3	 Darnga vergisi	 50.000TL

4. Bina vergisi	 50.000TL

5. Sivil savunma tonu	 70.00011

6..	 Uluslararas ı Barolar Birli ğ i 30.000TL

VI	 MESLEKİ YARDIMLAR	 75.000TL

1.	 Meslekle ilgili sqsyal
yardı mlr	 75.000TL

GEIFL YFIJN	 24.815.004.TL

BA ŞK AN- Bütçe gerekçesinin okunmr ı na grek yok.

AT BURHAN KARELİK (Devamla)-

1985 YILI BÜTÇE YÖNETMEL İĞİ

1. Türkiye Barolar Birli ğinin 1984 y ı lı Btteei

10501984 gününde ba ş lr, 30,4.1985 günü sona erer. Bu dbne-

rne ait Birlik gelir ve giderleri 24.815.004TL olarak ngö-

rU İ nıiiitür.	 ..

2, Budnemde baroları n •ddeyece ği Birlik kesne ği

16. Genel Kurul kararı uyarı nca . 31 Aralı k 1983 tarihinde

barolara kayıtlı avukat sayı sı üzerinden ayda IOOTL olarak

hesaplanmıştı r.	 .

• •	 3. Bütçe, ile kabul edilen 5d.enekl.erin yetmemes.i

halinde bölüm ve maddeler aras ı nda aktarma yapmaya Birlik
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Yönetim Kurulu yetkilidir.

4 0 Gelirlerin tahsil fi şi veya banka dekorıtu kar şı-

lığı tahsili, giderlerin hsrcn ıa be ige le rine dayand ı rı lması
'gereklidir. Kasa iş lemleri istisnası z tahsil ve ödeme f ş1e-

rine dayandı rı lı . Bütçe içinde harcama Ba şkan ve , Saymau ü e-

nin oluru ile yapı lı r.

5. Yönetim Kurulu, genel kadro ayl ıkları tpplamı
de ği şmemek kaydiyla ka.rolara ve kadro aylıkları nı birle ş-

tirmeye ve kullanı mayan kadro ayl ı kları ndan di ğerlerine

ekleme yapmaya yetkilidir.

6. Bu yötmeli ğin uygulanmas ı na Birlik Yönetim Ku-

rulu yetkilidir.

Arz eder'aı efendim.

BA ŞKAN- Je şekkür ederim Sayı n Kara ljke

Gelecek. dönem bütçesi ve bütçe yönetreli ği.üzerind

rü Ş bilrmeL5teyen arkada şı mı z var mı ?.. Yok.

Birlik ïbnetim Kurulunun önerisini oyları nı za sunu.

yorum: Kabul eJnler... E'tmeyenler...Oyb±rli ğiile kabul edil-

mi ştir.	 .

Gündnin 11 nci maddesine gelmi ş bulunuyoruz: Baro

lardan alı naok Türkiye Barolar Birli ği keseneklerinin sap-

• tanaıası .	 .

Biraz önce ok ı nun yönetmelikte i şaret edildi ği gibi

avukat ba şı na 1.00 lira gdrülüyorgeçnıi ş dönemde. Bu dönem için

öneri nedir?

AVUKAT BURHAI KARAÇEL İK- Gelir bütçesiniarzeder'ken

açıkladığamı zgibi, BlikYönetim Kurulu 1984-1985 dönemi



- 129 -

avukat ba ş a ayl ı.k İOOTL olarak kabul edilmi ş tir ve bnerimi

budur. Ayrı ca ölüm yardimı olarak da avukat ba şı na 25TL dı r.

BA ŞKAN--Birlik için barolard.an istencek kesenek

avukat ba şı na İ OOTL, ölüm yardı mı olarak da 25TL dü şünülüyor.

Buna dair ayk ı rı bir görü ş yok.

birliğin önerisihi oylrı nı za sunuyorum: Kabul ede -

1er...Etmeyenlr... Kabul edilmi ştir.	 .

Gündemin 12 nci maddesini gli .ern rnaddleri arsrıd
de ği şiklik. yaptığı mı z için 15 nc.i maddeye aktarrnış idik.

12 rici madde olarak ş imdiki 1 3 ncü maddeye gelmi ş bulunuyo-

ruz: Yerli ve Yabanc ı kongre.lere gidecek delegelerin seçil e

sivcya bu konuda Yönetim Kuruluna yetkiverilriıesi,

•	 Sözlü olarak gelen önerilerdena1 ı ydrum ki, g.çmi

yı llarda olduğu gibi Genel Kurulda bunları n yrı .ayrJ. sapta

rnas ı güçlüğü göz önünde tutularak Ybnetim Kuruluna. yetki veri

mesi isteni.lmektedir, 0ylranı za sunuyorum: Kabul edenler..

Ftmeyenler ... Kabul : edilmj ştir.
•	 13 ncü madde.; Gelecek Ola an Genel Kurul Toplant ı sı-

nı n zaman ve yerinin saptanması :

11-12. Mayı s 1985 tarihi önerili'yor, bu toplantı
için öneri1einzi bekliyoruz.-

Buyurun efendim, 	 •

AVU-KAT EWER ASLANAY- Say ı n Ba şkan, syı n kada ş l1-

rı nı ; ş imdi bu kararname nin uygulanmas ı dolayı sıyla tabiatı yla

bir acaip durumday ı z. Görüyorsunuz ki, tabii arkadalar da

anlayış gösterdiler, 15-20 dakikada konu ş maları nı bitirdile

1-
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ve adet ise geçen y ı llara göre az oldu, yani bir günde bu i şi
bitirelinı dediler ve anlayış gösterdiler. Fakat bizim Türkiye

Barolar Birli ğinin kurulu şundan bu yana iki günün kafi gelme-

mi ş bulundu ğu bir vakıa idi, yani problemleri, sorunları rnı!z ı
daha etraflı olarak, tabiat ı ylakaydı r'rııa yapmamak kayı t ve' şar-

ti ile tnüaıkün de ğil. Birinci. gün konu şmalar, ikinci gün yijne

seçim. Cünıkü denetleme zanrıe diyorum seçimi olacak. Halbukii

Uç gün olduğu takdirde, iki gün konu şma, birgün de seçim,

seçim art ı k bir nevi dönü ş havası dı r. Bir günde bir' genel

kurulun konuları toparlaması rnükUn olmaz kanı s ı ndayı z. Yani

Ba şkanin vermi ş bulunduğu, yani. fazla masraf yapmak suretiyle

arkada şları ma ğdur etmeme fikrinin olmamas ı kanı s ı ndayım, bir,

İkincisi, Tiirkiye Barolar Birli ği çe şitli yörelerde

toplant ı yapt ı . Adana ? ya kadar' gitti, şimdi ayı n Gaziantep

Delegesi o şirin Gaziantep'e bizi davet etmekte. Bursa'da

daha evvelden yapmışt ı k, arkada şı mı z da ses ç ı kartmadı , ben

deniz bu. konuda Gaziantep'i.n bu teklifin kabul edilaı ainde

uygunluk olaca ğı kanı sı ndayı m, onu arz etmek istedim.

BA ŞIAN- Ş imdi Gaziantep Delegesi arkada şı mı z zaten

bir fedakrl ıkla, yani timse talip de ğilse biz bunun alt ı
gireriz, misafir ederiz sizi dediler. Bursa delegei arka-

da şı m talip gibi görünüyor.

Toplant ı nı n Bursa da yapı lması öneriliyor.

Buyurun efendim.

AVUKAT NAB İ !NAL- De ğerli arkada şlarım, kanaat ı m

54 ve 79 sayı lı Kararnamelcr'in ak ı beti belli olmadan Ankar
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dışarıda toplant ı yapmamı z olanaks ı z. Herhangi bir itiraza

mahal bı rakı laıaasi için bu seneye mahsus olmak üzere Ar ık 1-

rada karar kı lalı nı , gelecek sene Bursa veya ba şka bir ildE

toplant ı ları mı za devam ettiririz.

Sonra, 3 gün de olmaz, yine cumartesi ve pazar gün

le ri. t opla nt irna z ı ta yapı lmas ı lzım, ka roma me aç ık,

-	 BA ŞKAN- Bu Karnmnarııe halen Türkiye Büyük Millet Mc-

lisi Adalet Komisyonunda görü şülüyor. Kanun, halen yür'ürl	 e-

ki bir maddesiyle bu görevi genel kurula vermi ş oluyor.

Genel Kurulun bu görevini Birlik Yöntim Kuruluna devretrn.e

olana ğı da yok. Bu i şi burada çözmemiz gerekiyor. Bana

Sayı n Nabi İ nal arkada şı mı zı n önerisi yatkı n da görünüyor,

ileride bir oçmaza dü ş memek aç ı sı ndan bu geçici dönemi bel

tekrar Ankara v .da yapmak gerekir, anna ben o J ramnamenirı
Sayı n Fadı l Altop'urı ve Sayı n Nabitnal' ı n belirttiği gibi

bizi s ı nı rladığı na da koni de ğilim.. Biz istiyorsak 115 nci

maddedeki yetkilermmizi kullanarak Ankara vnı nı dışı nda bir

ba şka yerde genel kurul toplant ı mnı zı yapabiliriz.

AVUKAT TEKİN YAMAN- Ek 3 naLI maddenin ikinci fı k-.

rası tıı okursanaz buna imkan veriyor.

BA ŞKAN- Evet bir engel yokAnkra d ışı nda yapı itnasb.-

-	 na. 0 zaman zannediyorum Bursa'da yap ı lmas ı nı isteyen arkada ş-
ları mı z ço ğunluk da, de ğerli arkada şım da itiraz etmedi.

Delegelerimdeta gelen öneridir, ben de kat ı lı yorum dediler.

Türkiye Barolar. Birli ği Gelecek ola ğan Top1unt ı sı n

11-12 Mayı s 1985 trihinde Busa'da yap ı lmas ı nı oyları nı za
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sunuyorum: Kabul edenlere. 0Etmeyenler, ., Kabul edilmi ştir.
AVUKAT OĞUZ ÖĞUN (Bursà Delegesi)- Efendi 'rn Bursa

Barou Ba şkanı sı fat ıyla almış olduğunuz bu karardan son

derece memnun olduk. Hepinize te şekkür ederim. (Alkış lar)
1DACTTA1\T	 1_ ı _• 	 nui- £Oy.LdUi _ o.Lagarı Genel ruru.L opjan-

t ı sı nı rı zatnarı ve yeri de saptanmış bulunuyor.

Ş imdi gündemiaıizin Dilekler k ı smı na gelmi ş bulunu-

yoruz,

Dilekler bölümünde iki Ulnergevar.Buönerg1er-

deri biriyle İ zmir Barosu delegelerinıiz' Güne ş Atabey, Lütfi

.Kı lı n, Güney Dinç ve Altan GUlgGn arkad.a ş ları rriı zili ş ik

•oarak sunulan karar tasar ı s ı nı n akçalı olanaklar gözeti1erek

uygulanmas ı için Türkiye Barolar Birli ği Yönetim Kuruluna v

rilnıi ş bir talimat olmak üzere sayı n grıei	 ı)lun kararı na

sunuyoruz diyedr dilekleri var.

Bilindi ği-gibi Türkiye nin Paris Ba şkonsolosluğu

24 EylUl 1981 günü 4ermeni taraf ı ndan bası lmış , gUenuik

görevlisi Cemal Özen, olay s ı rası nda saldı rgnlarca kur şuna

narak öldürülmü ş tü. 24 Ocak 1984 günü Paris A ğı r Cza Mahke
mesinde ba ş ayan dava sonucunda 4 eylemci y.ed±e yı l hapis

cezası na mahkum edildiler0

-	 Sürgelen olaylar nedeniyle halkı mzı n duyarl ı lı kl-

tzlediği dur'u şmalar sonucunda verilen cezalar yetersiz bulun-

rnu ş ve bu tepkilrle kar şı lanmış t ı r. Hemen belixtelim ki,.T.T,

bası n ve ilgili Bakanlık örgütleri görevlerini daha bir öze ı
ile yerine getirselerdi 2 Türkiye Barolar Birli ği gibi di ğer
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ki şi ve kurulu şlrel yordarn ıyla görü ş açı klamak zorunda

kalnıazla'dı . Bu dava her şeyden önce bir hukuk olay ı dı r. MU

dahil olarak sovlar ı nıı z ı n hazı rlanmas ı , savcı lığı n ve savu

manı n görü şlerini tartışı lması , kanı tları n sa ğ lanmas ı , ma

kenıe kararı nı n de ğerlendirilmesi . , hukuk kuralları ierisinde

yürütülmesi gereken konulard ı r0 Oysa dava sonucunu de ğerlen-

dirmeniize olanak sa ğlayacak teknik bilgilerin hiçbiri Türkiye

kamu oyuna yans ı tı lmamışt ı r Bunları öğ renemedik0 Basan ve

TRT hukuksal konular ı , bu dalda uzmanla ş mış ki şilerin katkı -

larıyla özetleyip kamu oyuna ulaçt ı rmalidr B±ldiğimizte

şey var, ayrı ayrı birkaç suçun ilendi ği bu olaya verilen

cezaları n son derece yetersiz oiusuctur0 Bu yedi ş er yı l hapi.s

hangi suçları n varlığı kabul edi.lerek ne tür idirimler

lanark kararla şt ı rı lmış t ı r

Dava doayas ı:Ln tümü elde edilmeli, Türkçeye çevii-

al. yapı ltnal ı , kararda saptariacak hukuka ayk j rı lr:lar bilim el

de ğerlendirmedGn geçirilerek lkelcr düzeyinde geni ş bir h kuk-

sal tart ışma aç ı lmalı ciı r0 Ba şka ülkeler bui ş leihi böyle yU ü-

tüyor0 Süregelen davala var, yeni aç:lacak davalar var. D ş
temsililikleriLııizdekigörevlilerimzin ve yakı nlarinı n ol yin

geçti ği Ulkeerin hukuk kurallar ı na göre davadaki savla ı nn

hzı rlötımas ı , bu davaları n Türkiye Kamu oyuna hukuksal aç ı an

yans ı t ı lma sı ve ve ri le n kara rlarda hukuka ayk ı rı dıı rkmlar

oluşursa, bunları n ülke nıl de ve ulualararası düzeyde tart ı -

şı lı p ele ştiril ıesi için Türkiye Barolar Birli ği etkin g6rE

ler üstle mac lidir Bunlar bugüne kb.dar yop ı lmanııştır Mı cal
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Paris duru ş mas ı bu zorunluluğu açık ve seçik ortaya koyu

tur. Tflrkiye Barolar Birli ği bu davalara gözlemci gönderme

lidir."

İ zmir Barosu ensbu d.6 ğerli delege arkada ş 1arı mı
zı n önerileri bu. Sanıyorum, kon şmlar' sı rası nda di.kkatler-

den kaçtaamıştı r', TUrkiye Brolar Birli ği Yönetim Kurulunun

geçmi şte dönemde bu konularla ilgili, bir incelemesi vardı r,

hepimizde biliyoruz. Zaten .ötı rgede bu hususun Yöneti ı Ku-

rulurıs iletilmesi, genel kjı rulun tennnisiyle yönGtim kurulu-

na . iletilme'si . istenmektedir., Bu öneriye hehalde hepimiz k-

t ı lıyoruz, ben sizlerin de duyguları nı za tercUmen olarak b ı4nun

Yönetim Kuruluna havale site yardı mcı olaca ğı m genel kurul

adı na, isterseniz bir temenhi karar ı na•• da ba ğlayalı m Yönetim

Kurulunun bu konuda gayreti göstermesi için

Tekin Yaman arkada şı mı zı n da konu şma1arnda belir't'-

tiği ve biahara dilekçeye döktUğÜ Demircan Dilek arkda şı-

nıı zla birlikte, aynı şekilde bir önerisi 1 var. 0 da bu konunun

Tttr'kiye Barolar Birli ğinin en yUksek organı olan genel kuru- -

lumuzda ele alı narak haz ı rlanacak bir karar tasla ğı nı n Erar

s ı zca, İ ngilizce terdUme edilddkten sonra Ankardaki Fransz

BUyükelçili ğlne, Paris'te davayı gören hakim ve savc ıya, Paris

Barosna varsa 'Frans ı z Barolar Birli ğine gönderilmesi için

Genel Kurul Başkanlık Divanı nı n gör'evle ndirilme sini, o da

görevi bize veriyor. Bizim görevimiz sUrekli de ğil, kı sa

sürede b ı n.uherııen yapmamı z da mUriikUn de ğil; Deminki önrge

ile bunu birle ştirerek Genel Kurulun tea ıenni kararı nı alara
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Birlik Yönetim Kuruluna sevkedec6 ğiz Böyl bir temenniye

kat ı lan arkada ş ları mı z lütfen i şaret buyUrsUnlar. .. Te şek-

kür-ederim. ilgili hususu Türkiye Barolar Birli ğinin gele-

cekte görev alacak yönetim kuruluna havale etmi ş oluyoruz.

Manisa delegesi Teoman B'rgül arkada şı mı zı n; "Cez ı
yargı lama yönteminin, ki ş ilerin temel hak ve öz'gürlükleriyl

ili şkisine de ğinerek, ceza yargı lama yöntem yasas ı ve siste-

minin ça ğda ş , demokratik, örnek ve uygulamalara göre yenider ı .

haz ı rlanması için uygurıluğu yukarı da kı saca açıklama ile be-

lirli olan siyasal ortamda giri ş imlerde bulunulmas ı ve

katlı k Kanunun' 110 ncu maddesinin 6 ncı bendi gere ğince böle

bir tasarı hazı rlanması amacıyla bir çalışma grubu oluturujl_

ması iç±rı Türkiye Barolar Birli ği Yönetim Kuruluna yetki ve

talimat v€rilmesiui genel kurulu tasvipler . ıe arz edrime

diyorlar ve bir dilekte buluuuyor,	 -

Bunu da Yönetim Kurulunun de ğerleadirmei dile ğiyle

gelecek yönetim kuruluna havş le ediyoruz.

Şimdi iilek ve ternenıilr kı smı nda söz almış olan

arkada ş ları mı zdan Çanakkale Delegesi Avukat Sayın Fuat Gökar,

buyurunuz efendim	 -

AVUKAT. FUAT GÖKHAN (Çanakkale-Barosu)- Say ı n Ba şkan,

de ğerli delege arkada ş ları m; Çanakkale Delegesi Fuat Gbkharj

olarak hepinizi sevgi ve saygı ile selanıları m

Sayı n arkada ş ları m, bu s ı rt ı mdaki cübbe hayat ı mdaki.

24 yı llı k avukat olarak ikincigiyi şimdir. İ lk defa mesle ğ e

ba şladığı nı. zaman avukatl ı k ruhsatnamesine yap ışt ı rı lmak
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üzere foto ğraf çektirmek için giydim. ş imdi de Barolar Bir-

liği de1eesi olarak gitmi ş bulunuyorum.

Arkada ş lar, mesle ğe ba ş ladığı m zaman bir aile gir-

ketirniz vardı , o ai1e• ş irketimizi devam ettirmek zorunda ka

dam ve dolayı s ı yla mesleginıi yürütemedm, ama mesle ği çok

seviyorum, yani hu1okçu o1ma ı , avukat olmayı çok seviyorum,

ama bu demek de ğildir ki; efendim trafik pol-isi sizi çeviri

mesle ğini-1 sorduğü zaman avukat dernek için de ğil.
Sayı n Ba şku Vekilinin de dedi ği gibi, e ğer bu me

lekte namuslu kalınabilirce bu insanlar için en onurlu bir

-	 histir, aras şunu da siy1emek lz2,m0 Birtakım olgular ile bu'

raya gelmek laz ı m.

Sayan arkada ş ları m, İ ngiltere ge zi mi zde Londra da

hyde parkı nı n yanı ndan geçerken rehber; burr - ı hakimler, 5

katlar ve savcı ları n sitesi dedi ve burada avukatlar, hakiraer

ve savcı lar aynı binalarda oturur ve hatta içinde marketler'

vardı r, dışarıya alış-ve ri şe dahi fazla ç ıkmazlar, halkla fz-

la münasebetleri olmaz, onlar bu sitcnin• içinde günlük ya şa -

ları nı sürdürürler dedi.. Şunu söylemek istiyorum; bizim mes

-lekte hakim, savcı ve avukatyok arkada ş lar, Türk. hukukçu.su

var. Bunları n birlik ve berberli ğini sa ğ layacak yöntemleri.

tespit etmek laz ı m. Örne ğin; hepimiz çok arzu ederiz ki, bi 1 -

takı m vilayetle rde hakimler e savc ı lar lojmanlar ı yap ı lıyo.

Halbuki ben arzu ediyoru ı ki, hukukçular sitesi densin, hakln ıi,
savcı s ı ve akat ı aynı sitede yerle ş ,m içinde aynı birimde

bulunabilsin.
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Sayı n akada ş1r, ça ğı mı z demokratik ülkelerde

a şa ğı yukarı her şeyi çözüm1rni ş . Biz yeni ş eyler üretmeye

çok ender dü şünmemiz gerekli şahsi inanc ı rn. Örne ğin; artık

evlerirnizde video ve televizyonlardan . seyretti ğimiz .filrnlex

de de çe şitli birtakı m mahkerrıelerin safahat ı nı izleme imk-

rıı nıı z oluyor. Orada savcı ile avukat aynı e ş it seviyede, t

tış aıa olana ğı na sahip. Art ık biz de o ça ğa e'i şmemiz gereki'r,

burada birtakı m nıesnetli meanetsiz olaylar ı tartış nıa ı burada

arkada şları mı z uygun gördUIer.

Arkada ş ları m, art ık biz' ça ğdayeni bil, şey yaratacak

durumda de ğili. Savcı benim kanaat ı m, hiçbir zaman hakimin

yanı nda oturmamalı , avukat ı n kar şı sı nda tart ı ş rnaya gire bilm1e-

ii. Böyle bir hukuk düzeni olmalı . Demiyorurn ki, jUriler o1-

sun ça ğda ş ülkelerde oldu ğu gibi, hatta seç ile gelen jüril.er

olsun, onu da gönlüm arzu eder, Bu bak ı mdan kayda de ğer, tuta-

rıaklara geçmi ş olması bakı mı ndan belki bir gün i ş e yarar diye

bunları söylemek ihtiyacı nı duydum,

Sayı n arkada ş ları m, birtakım sorunlar genel soru

lar de ğil, bütün hukuk camias ı rıı ve avukatl ı k mesle ğini il-

gilendiren sorunlar. Onlar ı n tartışmas ı na girmeye lüzum yok,

hepimizin ac ı s ı . Yalnı z şunu söylemek istiyorum: Mesleki s.0-

runları m2.z birtakım konu şmalala, anla şmalarla, yazışmalarl.e

ve bildiiler1e belki halledilebilir, ama para sorunu., mali

sorun hiçbir zaman kou ş ma ile hallolraaz. Hepimiz 'ya şadı k

kendi bölgelerinıizdeki baro toplort ı ları nda da -en çok zamanı -

mı zı mali kayna ğı n bulunamamas ı nda kaybettikve en çok konu-
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şulatı konu da budur, ama konu şulur kotıu şulor çözüm bulurıarna

Ben rntisaaden.izle bir öneri getirmek istiyoZ'un ı

Syı tı arkada ş larım, TUrkiyé Sanayi- ve Ticaret Oda l- -

rı da birer mesleki kurulu ştur, bu mesleki kurulu şları n iki	 - -

türlü aidatı vardı r. Birisi yı llık aidat, birisi de munzam

aidatt ı r. Munzam aidat, mesleki gelirleritıdetı binde 3-4 ve

tavtu da tespit edilmek suretiyle bunlardan muayyerı bir

gelir elde edilir, Arkada ş lar, dü şünün yı lda 100 bin lira 1-

zanmış olan bir avukat arkada ş ile 100 milyon lira mesle ğinde

para kaanmış olan arkada ş ları mı zı n bu kazarıçban pay vermesi

gereklidir. Bürıda muhakkak bir kanun zoru gereklidir, o bak4m_

datı aidatları mı zı yükseltelim, şundan bundan gelir sağ layalm.

Bu te şekkül o ş ekilde yürümez.

-ayin dostlarım, şuru kabul edelirn Id, ça ğı mı zda

e ğe' ekonomik özgürlük yoksa, maddi durumumuz da kuvvetli

de ğilse bildiri yayı niamakla, makale yazmakla hiçbir yere

varamayı z. Te ş ekktillerin maddi gücü olacakt ı r, ancak ü zama

kar şı nı zdakilere kr şı güçlü olabilirsiniz8 Onun içindir,

şunu da söylemek isterim, barolar ve Barolar Birli ği bir Kc

catepe Camii Yapt ı rma Derne ği ile aynı kefeye korıulamaz.

Hepinize sevgi İ r ve saygı lar sunar ı m. (Alkış lar)

BA ŞKAN- Tc ekkür ederim Sayı n Gökhan.

Sayı n Mahir Seçirı , buyurun efendim.

AVUKAT MAHİ R SEÇEN (Sivas Delegesi)- Sayı n Ba şkan,

Türkiye baroları nı tı onuru yüksek üyeleri; daha evvel faali -

yet raporu üzerinde görü ş lerimizi arz etmek istemi ş isk de
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bizden evvel konu şan dirayetli, atil arkada ş ları mı z bizim

dü şündüklerimizi heyeti aliyenize intikal ettirdiklerinden

nazar eyledik konu ş mamı zdan. Ben bu dilekler faslind

konu şmayı daha uygun buldum Size maddi bir vak ı a anlatmak

istiyorum. Bir mensucafabrikası nda curftları , mensucat

ruftları sat ı lı x muayyen zamanlarda. Bu n ıe ısucat curuftları-
nı n sat ı lması fabrika statüUne göre bir komisyon marifetiyle

icra edilmektedi	 Kmisyon toplar, al ı cı lar yerlerini al ı r
komiyon yerini al ı r, komisyoiı ba şkanı etrafı na bakı nı r, bir

komisyon üyesini görmez; zile basar ve vazifeliye bizim.hulh

nıü şavirini ça ğı r der, Hukuk mü şaviri deyince alı cı zümrenin

de rhal tecessüsleri tahrik edilmi ş olur ve alı cı sorar.
Sayı n Ba şkan, bu hukuk mü şaviri kim ola ki? Say-la Ba şkand,
bizim rnilessesenjn avukat ı n 0 clanıı, bu i ş te bulunacak der0
Ba ş can da tabii bu komisyonun üyesidir der. 0 haldevukaJ

tı n girdiği i ş ten hayı r gelmez, Allaha ı smarladı k derv e ko-
misyonu terk eder0

Barolar Birli ğinin Sayın Baskan Vekili haf ı zam beni
aldatmı yor ve do ğru da yazdı ysam ş öyle buyurdular; Bu meslek

te namuslu kalmış bir ki şi hayatinin	 kadar her nele'te

namuslu kalır, Şimdi u msle ğ in me şvedi mi bozuktur acabal,

ama bunda bir, hakikat payı var, Sa ı na şkn ekiJJ:ui yerme

için söylemiyorum, do ğruyuifade etti ği için söylüyorum,

Avukat ı n girdi ği ite hayı r kalmaz demek, avukatn onurunu,

mesleki faaliyeti ni zedeleyici bir.telakkînin ifadesidir,

Eğri oturup doğ ru konu şalı m. E'ğc-r birtakı m kararnameler

*
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ile faaliyetlerimizde tanditler meydana geliyorsa ki, şiddet-

le kı nı yorurn ve bunları kabul etmiyorum, ama mesle ğin veka'ı-

n ıkorurna durumunda olan hizlerin veya meslek te şekkUllerii-

zin bunu daha ciddi, 'daha aktUel ve daha mUessir bir şekil e

icra etmelerinin neticesidir ki bizim bireysel faaliyetlerrniz

ve toplu olrak da haysiyetiniz her zaman için bur kuvvet esi-

si z ı nımarıda daima baaka rr ıerciler huzurunda o şekilde o tip e

görülmeye cek, mesleki faaliyetlerimi. zin kas ı tlanmasi yolun

da girilrııeyecektir,,

Bir arkada şı mı z güzel konu ştular, gtzel söylediler;

geçmi şte çok ş ey yapı lmışt ı r muhakkak 're ge ç mi şte yapı lmayrn
çok şey de vardı r. Bn bir ba şka hususu daha sormak istiyoum

Bu meslek bir ilim, bir bilgi, bir tecrübe ve bir'nanıus rnele-

ğİ midir, yoksa bu bir tezgam mesle ğ midir? Kalk beyninde

bu.nlr her aman için sbrulagelmektedir. Bu i şin icas ı nda

elbetteki tezgahtarlığı n bU rUk şekilde cari, olduğu avukat

arkada şları mı z tsra::'.ndan kesvetle mü şahade edilmekt€dir4

Biz deriz ki, avukat ı n onurunü temin 2tmyen, avukat ı n tem ne

matuf ciddi hareketlerde iulüamajan, yainz bazı-kanuni

t şekkUl olabak muayyen zamanlarda toplanı p , muayyen şekil e

burada olmayan ki ş ileri dahi Divana adoy gösterecek ş ekild

n tertiplerlé Liriakim faliyetıeri kı s ı r hale getirmek tt-

kusundan kurtulmam ı z lazı m gelir, ki biz onurlu meslek menu-.

bu olarak bu onurumuzu muhafaza edip, halk beynindeki bu

yanlış fikri zevale uğratalı m. Aksi halde, avukatl ığı n

icrası bireysel faaliyetlerde hiçbir asma' ö'e Cidemelecel tir.
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-	 Bireysel faaliyette hiçbir zaman bbyle bir ulvi te şekkülUn

meydana gelmesine bUyük katk ı lar vermeyecek ve bu te ş ekkül

ler siyasi merciler beyninde lehimize mUdafas sanat ı , mUda

faanı n tandit edilmemesi gibi birtakım hukuki terimlerin y

edilmesine enge. .te şkfl etmeyecektir. Şu halde, evvela BirJk

te şekküllerinin, baroları rı ferdi faaliyetleri dışı nda birt-

kim politik dU şüncteler dediler arkada ş ları mı z, politik dUin-
ce doğrudur, bunu arz edeyim. Gerek barolar, gerek Barolar

Birli ği bir politik fikr'e bireysel olarak sahip oltnadığı
takdirde kendisinin istedi ği hukuk devletinin kurulmas ı na
hizmet imkanı nı da bulamayacakt ı r, Hbkukdvleti'tabir'i ha

pimizce ksinlikle yal ı n kı lı çla kesilmi ş şekilde belli şey-

ler d ğildir. Bunlar politik te şekküllerin kendi fikir va ifa-

naatları n göre şu veya bu şekildo ifade edJecek durumlar

arz edecektir, ama bir de tabii suç, mefhumuna uygufl olar1

tabii hukuk fnefhumu var. İ nsan gibi ya şama haysiyeti

sinda hukukun üstUnlU ğUpensipleri var0 Tabii bunlar elbet—

teki politik kanallar vasıtsı yla lehe olarak mUdafaan ı n J
layık olduğu.mertebeye ula ş t ı rı lması için politik karar1aran

elde edilecek şeylerdir. Kaldı ki, hukuk olarak, kültür olarak

cemiyette elif bir s ı nı fı te şkil eden avukat zUmresi, huku

UstUrılUğU pre nsiplerinde mUcadelenin takdimi ve stratejisi

de tespit etmek mecburiyetindedir.

Yeni arkada ş lar göreve seçilecekler, dışarı dan ge

len arkada ş lar burada masraflar edecekler, reylerini verip

Allaha ı smarla ık deyip gidecekler. Yine politika safhas ı
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yine politika sahas ı nda politikacı lar birtakı m taktikler

getirmek suretiyle sizi ve hepimizi birtak ı m Uzünttilere .ve

içinden ç ı kamayaca ı mı z güçltiklere sürtk1eyeceklerdir.

Sayı n Ba şkan Vekili sbledi, memleketin dört bir

kö şesinden birçok arkada şı mı z geldi, bu arkada ş ları rnı zı n,ço

lar'ı mıiaryen gayelerle geldiler, s ı rf 3-4 arkada şı mı za. rey

vermek için buraya ge1meiler. -

Son olarak şunu söylemek istiyorum ben Seçimlerde

önce bu temennilerin nazarı itibara alı nmak suretiyle seçi-

lecek arkada ş lar Uzerinde Birlie mensup arkada ş ları n hassa-

siet1e durmaları icabedr'. Biz vicdarıi bu'vazifeyi.lyıki.

ile yapt ığı mı z takdir'd, bukifrsüye getirilen erıdi şelerin

hepsini o arkadaşlar-.kendi bllnyelerinde- zaten hisediyor1ar',

bunun mUcadelesini ver ıek suretiyle hukukun UstünlU ğunU bu

memlekette 1yıkı ile herkese gösterme pozisyonunu tak ı nmı
olacaklardı r.

Birçok arkada şları mı z blki tanıyor, belki tanı nııy'or,

aday arkada ş ları mı zı lyı kı ile tanı mıyoruz, Anadolunun ğ€-

ş itli yerlerinden gelen, daha e-wvel barolar'da bulunmayanirj'

bu arkada ş ları n hiçbir'isini tanı mıyor' ve bizim temennimiz

odur ki, seçilecek arkada ş lar tek kelimeyle avukahn 0.nuru4u

koruyucu, avukat ı halk beyninıde yanlış bir şekilde tar'if esen-

lerin bu tar'ifler'inin yanlış olduğunu halkbeyninden silebilimek

imknı na sahip olabilsinler. Hiçbir arkada şı mı z bir mahkemede

hakim'aki huzuruna çıkarken hukuki terbiye ve şahsi terbiyenin

dışı nda korkusu hakim huzuruna ç ıkmamışt ı r', çıkamaz. Haki	 -
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ktirsiiye vuruyor, kaiksana lan diyr., avukata hitabediyör.j

Bir avukat ne zaman oturabi1cs ğirıi, ne zaman ayaa'kalka
bilece ğini bilebilecek durumdadı r. Geçmi ş te şuo1mustur,
olmu ş tur, bu avukatl, ğı n onurunu kouyacak bir mevzuu de ğJ1diZ'0

Benim bir ba şka dileim var, bu dilek; yeni seçie-

cek idare heyetive bagkanlar için geçerlidir. Hepimizin

şikyet etti ğimiz Yargı tayda bir rnurafaa keyfiyeti vard ı r
Bu nıurfaanı nnıaksadı nı şunca sendir ben hiç anlayamad ı m
Ceza Kanunundaki dolandı rı cı lığın tarifi ile biim fiifle
nhiz aras ı nda aykı rı laklar var. Mahkemeye gidiyorsunuz birisi.

biz zaten bu ı1ari biliyoruz, yazdanı z mı bunları , yazdı k
efendim, yazdıı nı z ı . sbyleyemezsiniz S.bylernedi ğinizi, yaz-
nıadığJ.nı zı da burada sbyleyemezsiniz. Peki biz buraya niy
geldik. *

Benim astladıım bir hadise, bana birisi dedi ki,
saniye ile ba ş ladı m; efendim biz leb demeden leblebiyi ana-
rı z dedi 0 Şimdi bakı n bu kurulda buyUksek heyetin huzurud
e	 ısasnda gbrU şUlmesi 1z ım gelen hiçbir ş ey görU şUlmedi.iz
bunları sineye çekiyoruz, burada avukatla ğı n, mesle ğin içinde
bulunduğu. durumlar ve gelecekteki durumlar ı n hiçbirisi

ştilmedi. Tandit etmi ş ler kaarnanıeyle falan, yarı n da dah1

a ğırı rıı getirirLer., var mı bir kuyvtin? Hay3rBun1ar ı rı
hiçbirisi grU şUinıedi Bana byle buyurdu1ar, biz leb demeden

leblebiyi anlar ı z, Evet biz de anlar ı z ki fazla konu ş ma

bir şey sbyle git, ç ı k Bizim cevabımz şu o1dı , dedik ki;1

Eğer sizin sbyledi ğiniz birtecziye olsayd ı , bizim burada
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bulunmanıı zada lüzum kalmazdı , ama tabii. bu fazla bir ş ey

de ğiL Biz yeni heyetten, yeni ba şkan.dan cesurca avukatl ı-

ğı n ana sorunları üzerine, özellikle avukatlığı n orıuru üze-

rine kurulacak bir birli ğin te şekkülünde ve bu mevzuuda ya-

pı lacak her türlü giri ş imlerde zannediyorurn ki bütün avukat

arkada şları mı zı n deste ğini bulaca ğı tıa iri.atuyörum. Çok şey s1öy

lenecek, ama kimse bunun zevkinde de de ğil, far'kı uda da de-

ğil. Biz bireysel olarak bir faaliyete girmi ş , • fantazi olarak

bu birlikleri te şekkül ettirmi şiz, ama yapı lmayan bir ş ey mi

var, bu. bir adıındı r elbetteki takdirre şayan.

Saygı ları nıı suharı m. (Alkış lar)

BA ŞKAN- Sayı n delegeler, Avukat Mehet Gözlükaya'

nı n bir önerisi var, e ğer müsaade 6-derseniz.bunu özetleyer

arz edece ğ im.

Sayı n deleg burada; SosyalSigortalar Kurumuna a

cak %10 oranı nda prim artt ı rı labiiece ğini, Barolar Birlii4iu

giri şimlerde bulunarak bir defaya mahsus avukat akada ş larJn

pirimlerini yükseltmek olana ğı nı sa ğ lamasnı , ayrı ca staj Ju-

r6lerenin 	 irim yat ı rı lmadığı için hizmetten sayilmiyor.,

Bu-konuda da bir hal çaresinin bulunmas ı nı önermektedir.

Eğer müsaade ederseniz bu önerinin de yeni seçilecek Yönetm

Kuruluna bir dilek tevdiine karar verilmesini takdirinize

arz ediyorum.	 -

-	 Uygun görenler?.. Kabul ediIn ıi ş tirefendiflı .

Buyurun Sayı n Kemal Gürsel.

AVUKAT KEMAL GÜREL (Gaziantep Delegesi)- Muhtre

meslekta şları nı ; inanın benden.iz ilk defa aranı zda-bulunuyorum,
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Burada bir dakika dahi olsun zaman ı nı zı almayı hiç aras hiç

difşürırnedirrı 0 Ancak .. bzellikle beni buraya gelece ğimden hab -,.
rinı olmaktan evvel bu y ı l rahatsı z eden, hepimizi ilgilendret

daha doğrusu bze.11ikla bu yı lioinde, ya ben geçmi şi bilmi o-

rum ya bu sene fevkalade bir şey oldu, ben avukat arkada ş4_

rı mı a ğı r ceza salonunda ş öbek içerisinde gbrmeye ba ş ladı rn

rahats ız olmaya ba ş ladım Nedeni çok basit, biliyorsunuz th-

kikat açı lıyor geliyor, aç ı kta de ğildi bunlar konu şuldu, ben

neri olarak bilemiyc;rum belki içlerinizde yar ı n bu ynetade

idareci olacak arkada ş ları mı z o1acakt ı r ki yok dışarı da kl±s-

te ise ler hiç -o1masa zab ı tlard g iilür diye zamanz ı atmak

cesaretini tendirade buldum.

Malumları nız, bzelliklc aca serıc-lerde ihbarlar art ı

gayesine uygun olarak yap ı 'ari ihbarlcrdn i ı re yarrlandı
çok normal, :zu edilen şey, fakat ihbar rnüessesesini isti

ınar eden ki şiler ç ı kt ı , oğa1dı ve bu dzellikle de avukat

kada ş larayans:Ldı .0 Bir mi! vekk1 ve].abct nıünasebe.ti sözde ki i -

rulmzdan evvel rio lucur s gidip falanca avukat ı vekil tayin e

tim derken, avukat ı n haberinin olması şart de ğiL Geliyor

avukat-in huzuruna, yanına da iki tane yakı nrn alıyor,fala

ca dava ile ilgili olarak v ı kaletnameyi. de yapthrdı m avuka

bey diyor sunuybr. Dava muhakkak sanki lehine bitmeye

garanti verilmi ş gibi lehine bitmedikuen. sonra bunu istis-

mar ediyor, ya paras ı nı istiyor veya çere ile irtibat kura-

ca ğı m nıfilahazas ı yla benden bir milyon aldı ciemk curetiyle

avukat ı ehdıı altı nda tutuyor, £crı - avucac:.z diye urn
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T ürkiye 'de avukatları n içinde hiçb±' leke yoktur diye nı e

Her toplumda hatal ı ki şi vardı r, noksan çalışanlar vardı r.

Bilerek veya bilm.eyerek bunun içine dü ş mü ş olanlar o1abi1ir.

Fakat bzellikle diyorum bu sene ben 8-10 tane avukat arkada-

şı mı gördüm, fakat higbirisinin isnat edil ı suçla alakası run

olduğuna dair bir emarenin bulunniad ığı nı da mü şahade ettim,

sevindit. Bunun kefale.ti nedir, yani bunun koruna ğı var mı dı r

dü şünüyorum Herhangi birimizin yaZiaae$ine gelinip böyle

bir tertibe teçebbus etseler, hahginizin bunu kar şı 1ayabiecek

ortadan kal dı ra bile cek bir tedhiri önzbren konuda korunrnt ş-

sunuz, hepinize soruyorum? Hay:Lr, avukatl ık bunun için zanne-

derim Ba şkan Vekilinin söyledi ğ . do bu iW avukatl ı kta bulu-

nup da namuslu olarak yaç:;ayobil:d.. yan ı bu namus mescies bu

kadar çirkinli ği.n içerisinde olaylara tof Lau ş , husumti

üzerine gel ıi ş olma3ı na ra ğmen 2C0 30, 'C yı l kendisini sapa-

sa ğlam ayakta ithamları n dı anda tutua kış ivo E a?gı duyaıak

ogerekir manas ı nda. anlıyoruz Şayarıı dı kka1r ı n,, güya avukalı k

muesscses ı nı korumak ı çin 5- vt 9 oa:1. Kararnamelerden ev-

velki duruma dönelim, o bir tarata. bunlar ortadan kalksa

bile, ortadan ka.ikmayo ı tahsizat Inu.au -ror, S ı radan bir dam

samimiyetsiz ihbar kndisin koz olarak kullonabilecek setviye

ve sec ıyede ıışı cumhuriyet savc ı sı ns aruka ı hakk ı nda b ı r şı-

kyet getiriyor. Avukat birnayan bir vatanda ş hakkı nda bile,

olsa, cumhuriyet savcı sı nı n kabul Gtmedi ği oluyor, bu. biz

ilgilcndirmez ıreyahut ciddi görmüyorum diyor, avukat hakkn-

-	 da olunca gUya korunak olarak Adalet kakana ı acan izin
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alı nması gerekir iken, bilakis o akatla ilgili Bakanhığı
ilgilendiriyor, tel çekiyor izni al ıyor. Şimdiye kadar tu-
tarlı veya tutars ı z ki, %99 tutarsı z Adliye Bakanlığı na ya-
zıİıyo, Bakanlı k ne avukat ı , ne şikayet eden ki şiyi bilmei,
diği için neticede buyurun tahkikat ya kı n diyor. Son soru ş-
turmarıı n aç ı lması kararı nı da yine avukat ı veya tarafı tani-
mayan en yakı n olan a ğı r ceza mahkemesi buna kar şı avukat ı n
korurıa ğı nedir? Biraz evvel syledi ğimgibi 54 ve 79 say ı lı
Kararrıamelcrjn bnlenmesi yolunda çaba gösterilece ğinden hi
şüphenı yok. Belki ba şarıya ula ş taraca ğı z, ama avukat ı n şu
anlattığı m hususlarda da korunabilmesi, taht ı ternine alma
bilmesi, en az ı ndan avukatlı k vakarı nı rı korunabilmesi baki
nıı n.dan zorunlu diyorum.

S ı rf bu sikintimm ve bu hissi	 di. getirmek
zamanları nı zj alm, hepinize saygı lar ve hürmetler sunarı .
(Alkış lar)

BA ŞKAN- Te şekkür ederiz Sayı n Gürsel.

Sbz sı rası •Sayıı Raci Yı l ıaz, Konya Delegesi ve
Divan üyerııiz, buyurun efendim.

RAC İ YILMAZ (Konya Delegesi)- Say ı n Ba şkan, Türki3
Barolar Birli ğinin sayı n üyeleri; ara rejimden ç ı kı p demoI
ratik düzenin yeniden i ş lerli ğe kavu ş ması çalış maları nı n
yapı ldığı bugünlerde hukuk yap ı mı zdaki aksaklı kları n sap-
tanmas. çalışmaları nı n yap ı labilmesi için öncelikli bu ça-
lışmaları yapabilecek şahı sları n yani bizlerin ve bunlar ı n
ba ğlı bulunduğu yasanı n antidemokratik ve yine hukukun
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UstürılUğti terneliyle ba ğda şmayan hüküriilerderı arı ndı rı lması ,

ça ğda ş hukuk anlayış ve dü şünce sine uygun yasanı n yasalla ş-

tı r'ı lrnası gerekir. Bu dü şüncenin hakim olmadığı ortamda ya-

pı lacak çalışmaları n senıere vermeyece ği tart ış aıas ı zdır. Di

le ğinıiz; yasama ve yürütme organları nı n aynı görü ş ve dU şü

ceyi. payla ş nıaları dı r'e

Muhterem dlege1er, Könya BarÖsunun genel kurul

dclegesi'oiarak huzürlunuza gelmi ş bulunuyorum ve Konya Ba-

rosuuurı görü ş lerini içeren yazı lı bir metni. Divana b ı raka-

ca ğınT. Fazla z.amanları nı zı almamak için de çok k ı sa konu şa-

ca ğı ra.

Konya Barosu olarakdile ğimiz şunlardı r; yukarı da e-

ğinildiği. gibi 54 ve 79 sayı lı Kararnamelerin tartış ması •h

zurları nzda geni şçe ve esaslı co yop ı lrııış tı r, Bundan ba şka ne-

tice olarak Avukatlık Yasası nda de ği şiklik yapan 54 ve 79

sayı lı Kara rname le rin: antidemokratik hükümle r ta şı diğı ndan

avukatlı k. mesle ğinin yapı lmasnı zorla şt ı r'dığı ndan, cvukat•

ları korkusuz ve cesaretli görev yapma duygusundan uzakla ş -

t ı rdığı ndan, baroları Adalet Bakanlığı nı n koyu vesayeti a

tına aldığı rıdan, özellikle haoları tüzel ki şiliğirıdetı ka

görevi yapmak ftrrnundan uzakla şt ı rdiğı tıdati kaldı rı lmalı . Y

sadaki vesayet ile ilgili hükümler yok edilmeli ve yapı la-

cak düzetılernelerle yasay ı rnesle ğin ça ğda ş düzeyde yapı lma-

s ı nı gerektirir yenilikler ta şı yan hükümlerle donat ı lmalı-

dı r.
Türkiye Barolar Birli ği Genel Kurulunun say ı n
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üyeleri; getirilmesini istedi ğimiz yasal de ği şiklikler' de

vardır. İş takipçilerin-n görevlerine Éon verilmelidir. ÜQ

avukat ı n bulun.nıadiğı yerlerde görev yapan bu ki şilerin ., halE

varlığı nı ±zah etmek ıtimktn de ğildir. Bu i ş takipçilerihi.Ç

olmazsa tec avukat veya iki avukat ı n bulunı crıadj.ğl yerlerde i1'9

görebilaıelidir. Stajyer avukatları n konumları yeniden gözdE ri

geçirilnıe,lI ve ekonomik yardı m yap ı labilir duruma getirim

lidir., M esleki. kredi, ve olanaklar sa ğlanmalı dı r. Avulçatin,

suçlarna ile birlikte göreve kat ı lmas ı zamanı nı geldi ği karıi

snıdayı z. Zira yasa dışı yollarla elde edilen kan ı tlarJa ö±el-

likle ikrar niteli ğini ta şıyan zor alı mlı ifadelerle sanıkla-

rı n suçlu duruma itildikler'i, kar şı mı zagelen pek çok olayi r-

dar]. saptanmışt ı r. 0 sebeple, sa vu.nm.nı nı suçlama ile birlik e

yürümesini temin edici yasal düzenlemeler' gtirilmeiidir. Bu

düzenleme hem sanı kları ve hem de kamuyu rahatlatcakt1r.

Sözleinıe son vermeden genel kurulunuzun ölüm ya

dı mı meselesini halletmesini diler, te şekkür eder saygı lar

sunarım. (Alkış lar)

BA ŞKAN- Biz te ş ekkür ederiz Sayı n Y ı lmaz.

Söz s ı rası 'Kütahya Barosu Delegesi Avukat Sayı n

Mustafa Peçeh arkada şı mı z ı n, buyurun Sayı n Peçen.

AVUKAT M[JSTAPA PEÇEN (Kütahya Barosu Delegesi)- Sayı n

Dvan, saygı d ğer meslekta Ş larJn1; Barolar Birli ği XVII.Ola ğan

Genel Kurul toplant ı sı nda Dianı n)i.müSamahaS1 alt ı nda pekçok

arka da şlrı m1Z rapor' müzaker'e ş i bblümündG dilek vetemenn-

lerini söyledikleri için şu anda salonda maalesef pek az



arkada ş rnJ kali;: ı huu:jor Ben şuse n uaule uygnn ha'eke

etmek icin dilek ve tehıenniler blUmUnde sbz a1den ı Ben d

rapor Uzakerelerindu kOLaUeamdaha geni ş ldtleye du ırabi4

cektir:ı dıı rutnu.

Muhterem 1ada ş1ar Kütahya Baro Ba şkanı olarak ben-

de niz buraya ge lmcde n evvel anket yay ı nladı -_, arkada şiarı ma

Barolar Bi:iii. top:Lanc:aı 18-19 Şubat günleri yapı 1acakt ı ,

nıcaek sorunare. huaun ında gou5 ş . isteyen arkada şlarım 1Uten

cevap1osn. cidire. Sao1aun urkada ş icı rı nn'zı d büyük bir bö1iinU

cevap verd	 Bunları bur,-,da duyurmak gbreviy1e mükellef

olduğubı 	 u;z uim: hu1unuyorum	 »

ada şlarmdarı gelen evap1ar:n herne ı he.en hep-

sinde üzerind• durulan ütefi1. bunu 54 e 79 say ı lı Kaara-

rne1e bonuau	 aten bu: gunel kurulun ana mezuu bu olduğu 7JE

ba ştarı beui bu ee • ııı , ı cin bunun üzer İ nde art ık durm

ge rC, ini. unu o»n, aJe ne bu kondr g rak y5r±c tim kurulu

arkada ş1arn ı. :.n L	 r1uij. rexorcla geni ş ele al: nmas ı Sa

ıı ndan YSnet İ ' ı Knuiu;	 ierekse Adalet BaI:anı n:n da ha ıı r

bu1unduu sab ıle rin ki top1ant:a ilk konu şmayı yapan Say

Ani:ara BO8	 kabe: ş ne. önder Sa y ok güzel şekilde ele aldı

kerıdinine te I±r1erieıi sunuyorunx Er konuda esasen

nccck çey ebL 3nm: ş ve yap ılacak şe de vapı lacakt:Lr muhak

Yeni Y5flCtiL£ buu1 ıı nun biraz er ı el verilen izahat dorultuun-

da Çar şaraha

	

	 r 1 yap ı :.a.cak olan TBMM Adale ı Komisyonundaki

lba katı lmas ı n:. ve bu husuzt ş etl:inli ğini

SU r Ldrie sini İi t :uu.m
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Anketimize gelen cevaplardarı bir diğeri; yine buIo-

nuda Sayı n Önder Sav 2 a miite şekkirim, çünkü sabahki toplantda

bu konuyu dile getirdiler. Ceza Muhakemeleri UsuliJnde Türkuye-

de son derece sakat i ş leyen haz ı rlık ve ilk tahkikat konul-

rı dı r. Arkada şları mı z haklı olarak ilk tahkikat ı n tamamen Jü-

zumsuz oldu ğunu dile getirmi ş ler ve ayrı ca hzı rlı k tahkik t ı -

nı n da gizlili ğinde hukuk aç ı sı ndan çok sakı rı calı olduğunu ve

savunmanı n ilk günden itibaren suçlama ile ba ş lanmas ı nı di e

getirmi şlerdir.

Bir di ğer inemli konu da; müessese avukatlar ı kon1su

son çı kan kararnameyle malun ı , baroya ba ğ lı olma keyfiyet. ken-

di isteklerine b ı rakı lmış bülunuyor. Bizde de birçok arkad ş la-

rı rınz var ve kendileri kat ı lmak istiyorlar, baroda kalmak isti-

yörlar, ancak aidat meselesi cüzi de olsa m2o ş lı olmaları 1a-

kı mndan onlara zor geliyor. Bu itibarla kendileri için bJ

ayrı calık istediler. Ben şahsen bu konuyu kndi bünyemizde

halletmek dü şüncesindeyim. Ybneti!n kurulunda gdrü şerek gerek-

\ tiğinde bu arkada şları mı zdan cüzi miktar alarak ba rab r'da 1a l-

maları nı sağ lama çabası na girecegim.

Antalya toplant ı s ı nda da dile getirmi ştiaı , mevzua

açı sı ndan yap ı lacak çal ışmalardan bir di ğeri de belediye

Gelir Yasas ı yla ilgilidir. Avukatlardan meslek vergisiniu -

l ı nmas ı nı n doğru olmadığı görii şündeyiz. Ayrı ca, i şyeri aç ı k

ruhsatlı dı r. Bu konuda biz Antalya toplant ı s ı nda Yrıetim

Kurulundan dilek ve temennide bulum ııu ş tuk. Bu konuda herhan-

gi bir açı klama yapı lmadı , çalışma var mı , yok mu bilemiyom.
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Ancak çok sakı nca lı dı r ve halen devam etmekte di. r. Avukat la

-	 sanki diğer herhangi bir esnafmış veya bir ticarethane sahibi

imi ş gibi i şyeri açış belgesi alma zorunlulu ğu ile kar şı kar-

şıya b ı rakı lnıakto, Bunun önlenmesi menfi çalışmalarla olmuar,

bu konunun Türkiye Barolar Birli ğince Türkiye genelinde e

alı nmas ı nı talep ediyor ve diliyoruz.

Yarı n nıalum olduğu üzere seçim yap ı lacak. Aday a

kada ş ları mı z hakkı nda bilgimiz yoktur, bu arkada ş ları mı zı n

tanı t ı 1ması ndayarar vardı r. Bunu Divandan rica ediyorum.

Saygı lar sunar ı m.

BA ŞKAN- Te şekkür ederim efendim. Konu şmonı zı n son

kı smı nı Divan olarak dü şünüyoruz.

Bururun Say ı n Sa'ı ibrahimo ğ lu.

AVUKAT KE' İVIAL SARİİ BRAHİ MO ĞLU (Ankara Delegesi)

terem arkada ş ları m; zor bir dönemden bugünlere gelmi ş olm -

nı n ve şu toplatr ı yı yapabilmi ş bulunmarnı z dahi. büyük bir

hadise ve bizim için büyük bir a şama ve mutluluk olduğu ka-

nı sı ndayım. irtakı nı yasaları n geriye doğru de ği şmesi ve bu

yasalarda yeni birtak ı m yararlı hükümlerin getirilmesi çalış-

maları nı n yap ı lması elbette yerinde olur. Ancak, ben şahse

Barolar Birli ği, barolar ve avukatlar olarak gere ği kadar avu-

katları n ve boroları n, Barolar Birli ğinin gerek siyaseti icorla

gerekse adliye ile ve özellikle Yarg ı tay ile istenen şekilde

bir diyalog kurabildi ği kanı s ı nda, de ğilim. Her şey yasa E

halledilmez, he r şey haklı olmakla da çözülrnez. İ nsEmi nıüna

sebetlerin bir ölçü ve bir mesafe içinde s ı cak tutulması

icabeder. Eskiden beri avukatlar, özellikle avukatlar ı n

ıh-

LE
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te şekkülü olan barolar ve Barolar Birliği siyasetle uğ ra ş moz.

Bu siyasetle uğra şnıazı çok de ği şik şekilde tefair ediyoruz ve

büyük bir çeki.ngcnlik de mevcut bulunmaktad ı r baro ve Barolar

Birliği nde.Mevcut siyasi iktidar eya muhalefetin yardı mcı sı

olmak anlamnda siyaset yapmak caiz de ğildir ve saygı nlığı ru..

da azalt ı r, mümkün de de ğildir, doğru da de ğildir. Ancak, ya-

saları tcdvin eden Büyük Millet Meclisidir, tasar ı ları getiren

hüküaıetlerdir ve adli yarg ı ve adliye ile avukatları n hukukuy-

la ilgili yasaları n tedvininde en etkin olan mücsseseler Yar-

gı tay, Danışta, Askeri Yargı tay gibi yargı kuruluşları dı r,

Adalet Bakanlığı dı r. Bunları ba şları ve mensuplarıyla organlar

ve ş h1slar. olarak ilgi kurmak, ili şki kurmak, dostluk kurmak

zarureti vardı r. Pekçok hallcdilmeye cek zannedilen me sei'eler

böyle yakla şı mlarla rahatl ıkla halledilebilir. Bunun emsalle-

rini de gördük, tatbik de ettik. Örne ğin; 71 ve 72 1 d bende

nizin.iarkada ş la•rı uı baro ba şkanı yapt ı lar, 0 zaman iki kere:

Re isicı mhur dahil hük:ümc.t üyelerine Ba şbaka u dahil, Anadolu

Kulübünde kokteyl verdim, arkada ş larla beraber ve Sayı n Özbey

İ mamoğ lu da; yönetim kurulurıdaydı , bir' çok arkada ş lar . syase

yapıyorsun dediler, büyük mukavcinetle kar şı la ştı m. Bunun • siya-

et olmadığı nı , ba şka türlü hareketin de barolar ı nve avukat-

ları nmcsele İerini gözmekt?, etkin olamayaca ğı nı anlatt ı m ve

Reisicum ıur genel katibi-ni gönderdi, Ba şbakanı bizzat geldi-

ler, bakanlar keza ve birçok probler.leri o zrnan gerek yasal

ve gerek özel haller ııek imkanı nı bulduk ve itiraz eden arka-

da şlarım da bunu politika olmadığı nı bizzat mü şahade ettile;r.
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Şimdi buradan şuraya gc1 ıek isterim arkndaglnr. I\

cut yasalardaki haklar ı mı z ı bugün alabiliyor muyuz?. Gççer e Z'-

de bir içtihat grdUrıı., Yargı tayı n sayğı de ğer üyelerinin

lurıduğu hukuk üstatları n verdiği bir karar. Avukat ı n biri her

nası lsa mahkemede sayg ı da kusur i şlemiş,; mahkm emi şİe,' v1e

tecil etmi şler, 647 ile paraya çevirmiler. Yarğı tay Özel Da-

iresı bunu bozuyor, diyor k ı , bu munıkun de ğildir. Çunku yargı-

da kar şı sagı sı z1ı kta bulunmu ştur. 647 1 ye girmez, tatbikedi-

lemez. Hepiniz de biliyorsunuz .hyle bir ayr ım yok. Geçen de

ikinci bir karar daha okudum, ayn ı eki1de, yani acaba bu
özelli ği ini var diye dti şüntiyorduLn, demek ki avukat hakime
kar şı herhangi şekil ve surette, tabii hiçbirimiz istemeyiz,

hiçbir avukat sayg ı da kusur etmemE31idir, hele hele hakarette
bulunmama l ı dı r, yani hiçkimse nin arzu etmeyc e ği bir şeydir,

ama oldu, inan- hali. Paraya çevirme, tecil etme. Neden? .D-

vacı sı hakim olduğu için olmadı bu.	 -

Ayrı ca 6136 sayı lı Yasanı n mtiddabey'e i ş tirak edilemez

diye bir hükmü vardı r avukatlık ücreti nıevzuunda. Yine son

b ı r sene zarf ı nda birkaç ta ne karar çıkt ı ve heps ı nı de Qofc

dikkatle inceledmm, Yasanı n la-fzinà ve tekdim naksadı na uy

gırn de ğil ve avukatlar ma ğdur edilmekteclir. Çünkü, 6136 sa

yı lı Yasanı n tedvininde has ı lı davaya i ştiraki yasak etmek

• beraber, davanı n neticesirıe göre yüzde bir nispetir ı tayini

me şrula şt ı rtnış idik. Bu ihlal ve ihmal edilmekte,. avukatla

ma ğdur edilmektedir, ki- bu iki çokdikkat çekici misal •old gu

için burada arz ediyorum..
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Ayrı ca Yargı tay iç ynetme1i ğine konan bir madde

ile avukat İara dosya dahi verilmemesi cihetine gidildi ğini

bizzat mü şahade ettim. Hele hele fotokopi al ınakoldukça zo

la ş m.ış bulunmaktadır son zamanlarda. Halbuki 6136 sayı lı Ajvıı_

katlık Yassı uda avukat hüviyetini ibraz etmek şartıyla adli

ve idari her dosyayı okuyabilir. Karar haline gelmi ş , TUr1C

milletine malolmu ş bir ilömı n, birheycti mııumi.ye veya 'dai^LUe

karar'ı nıu fotokopisinirı veya harcı kar' şı lığı tıda brne ğirıin

alı nmas. şu anda mümkün de ğildir. Bana resmen cevap vermi ş-

tir Birinci reisiik, şahsen aıüracaat ettim, iç ybnetmeli ğin

fi1amaddesi diyor.

Şimdi arkada1arım, bunlar aslı nda halli mümkün şey-

ler. Eskiden Ankara Barosu geleneksel yeme ğine bütün Arıkr''-

daki hekimleri, yargı mnsupiarı nrı dvet ecicrdi. Orada mes-

leyemek d ğil, onları n dtenezU1ü oykut elbette. Yalnı z

hiç olmazsa dertlerini, dava1a'ı nı avukatlar anlatma imkni-

nı bulurdu. Baro dergisini göderirdi Ankara Barosu bütün

hakimlere ve baro ba şkanlari geleneksel şekilde her dergi

bir ba ş makale yazardı , baroları n ve avukatlar ı n dertlerir

ve davaları na i şlrdi ve bu bütün hakimler'e gbtıderilir'di.

Bunlar şimdi yapı lmaz oldu. Halbuki daha da geni ş şekilde

yapı lmas ı nda bunun arur'et var, kı sı t1anası de ğil.

Barolar Birliği dergisi zot6n bir. zamandı r ben de

almıyorum acaba yaz mı geçtiler ç ıkarmaktan, onu bilmiyorum.

Barolar Birli ği de: ş n±na uygun bir dergi ç ı karıp, avukatla-

rin barolarıu, Barolar Birliğini dertlerini 1sanı münasipie
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o dergilerde yazalı lor, çzeli1cr ve yargi organlarina

Yargı tay, Danıştay ve Askeri Yargı tay Uye1erne gnderme1i1

ler. Ayrı ca zaman. zaman kokteyl veya ba şka . şekillerde dert

lerini, d.avaları nı anlatma o1an.akla ı rıı da temin etmeleri.

gerekir.

Arkada ş ları nı , yine bu kpa1ı dönemde genel kurud

nıürafaa icrat ı sı rası nda avukat ı n bulunamayaca ğı , nıuraafy

icrası yapı lrnayaca ğı şeklinde hUkütnç ıktı ve bir' savurınıa y.-

lunıuz ki, son derece bnemli bir savunma yolurr ıuz t ı kandı ve

bu yine kanı m odur ki; diyalog yoklu ğurıdandı r. Çünkü, bunu

hazı rİ yarı ,Yargı tay mensupları dır, idareciler'idir bu kanunıjı.

hazı rlayan. Onun için bu temaslara bundan: sonra seçilecek

arkada şları mı z ı n ciddiyetle önei vermeleritıde zaruret var

ve genel kurulları n da u hususta yapı lacak maraflar'a itit'az

edece ği zahnı uda da de ğilim;

-	 Muhterem arkada ş larım, vakit, geç oldu, daha fazla

ba şı nı zı a ğ x'ı trnak istemem, saygı lar sunarı m. (Alkış lar)

BA ŞKAN— Te ş ekkür ederim Sayı n Sarı ibrahimo ğlu.

•	 B5ylece gütıdemimizde gbrü şülrııesi gereken konular'i

tamamlamış bulunuyoruz.

Şimdi dilek ve ternehniler k ı smı nda Sayı n Peçen

kada şı mı zı nve delege arkada şları mı zı n ifade etti ği; Birlik

or'ganları na talip arkada ş ları t ıaıyalı m unerisini yerine

getirerek toplant ıyı kapatmak istiyorum.
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Türkiye7 Barolar Birli ği Ba şkan adaylığı için 3 de-

lege arkada şı mı z isimleri ıi yazdı rmış bulunuyor1r..

•	 'İ tarıbül Delgesi Avukat Sayın E'iniiaaltaoğlu

Halen Ba şkan Yardımcı sı olan Ankara Delegesi Mu-

kat ı Syarı 'eonau Evren (A.lka şlar)
•	

.
	

Izmir Delegesi Avukat Sayı n İ skender Özturanlı

Birlik Yonet ı nı Kurulu adaylığı ı çin istekli olan

arkada şlarımı zı n isimlerini okuyorum, burada olan arkada ş-

ları mız lütfen ayağa kalkarak kendilerini tanıtsı nlar,

Balıkesir Delegesi Avukat Sayın Vedat Burcuoğlu

Zonguldak De1egei Avukot.Say ı n Burharı Karaçelik

Manisa DelegesiAvükat. Say ı n Teoman E'rgül

Adana Delegesi Avukat. Sayın Ziya Bilga

ydı n Delegesi Avukat Say ı n Hilmi :cerik

Manisa Delegei Avukat Sayın Yüksel Keskin

Bursa Delegesi Avukat Say ı n Emin Ergin

Eski şehir Delegesi Avukat Say ın Şahap Demirer

Ankara Delegesi Avukat Say ın Naöi I şık Morova

nka'a Delegesi Avukat Say ı n Turan Asla. ı

Istanbul Delegesi Avukat Sayın Salih Nuri Tüzel

İstanbul Delege$i Avukat Sayın B-urhan Güngör

Ankara Delegesi Avukat Say ı n VEdat Karadil

Sanısüu Delegesi Avukat Say ı n İsrna1 Tarhan

Izmir Delegesi Avukat. Sayı n Güney Dinç

Disiplin Kurulun aday olanarkada,şİa ınıı zı n isim-

lerini okuyorum. . . 	 .	 •	 . 	 •	 .
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Elazığ Delegesi Avukat Sayı n Hayati Ek şi
Ankara Delegesi Avukat Sayı n Özbey İ mamoğ lu
Ankara Dlegesi Avukat Sayı n Ayhah Erol
Izmir Delegesj Avukat Say ı n LUtfU Kalı nç
İ stanbul Delegesj Avukat Sayı n Mustafa Demirci
Ankara Delegesi. Avukat Sayı n Zeki. Saatç ı ağlu
Tokat Delegesj Avukat Say ı n Ömer Dedeo ğlu

Detictle,,ne Kuruluna aday olan arkada ş la ı nı n isim-
lerini okuyorunı :

Ankara Delegesi Avukat Sayı n Tayyar Selçuk
Isparta Delegesi. Avukat Say ı n Gtingör Çakmakç.
İ znıirD€ ıeges± Avukat Sayı n Altan Ülgen

Böylece organlara aday olan arkada ş - arım1 iim-
leritıj de okumu ş bulunuyorum. Bu dosyay ı okuduğumjsjmej
yazarak ilçe Seçim Kurulunu bldirece ğjz ilçe Seçim Kurulu
bunları bastj.racak yarı n sandık alanı nda muhtelif yerler€
a$tı racak, onlardan arkada ş 1arı z yarı n sabah 9.00 ila
17.00 arası nda diledikleri herhangi bir saatte lUtfen bura-
ya gGlerek oyları nı kullanacaklardı r.

Seçim yine bu salonda olacakt ı r.
Barolar Birli ği Ba şkanlığı için bir arkda şı mı zı n

ismi yazJ.J..acak. Birlik Yönetim Kuruluna 10arkada ş .maz ta-
lip, bizim Avukatl ık Yasası na göre yar ı danı bir fazlaya oy
vermemiz gerekiyor. Eksik yoz ı lan isim listesi geçersiz
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sayı lacaktı r. Buna göre en az 6 ismi yaztnamaz gerekiyor.

Disiplin Kuruluna 7 üye seçilecek, yandan bir faz-

la, bir hesaba göre 5 isim yaz ı lmış olacak.

Denetleme Kuruluna 3 arkada şımı z seçilcek, oraya

da herhalde üçünü birden yazmamı z gerekecek.

Ba şka herhangi bir organ seçimi de söz konusu de ği:

Seçilcek isimler yarı n sandık kurulunun üye ark-

da şları tnı za verece ği bo ş beyaz k ğıt1ora üye arkada şları mı-

zın hücreye girerek kendi elleriyle- yazmalar ı ve yine veri-

lecek mühürltj zarfa bu pusulay ı koyup sandığ atmalarıyla

olacak. Tasrifi tamamen yeni Kararname uyarı nca Sandık Ku-

rulu yapacak. Muhtelif, sandık kurulu olacağı nı sanmıyorum,

hehalde bir andık yetecek. Seçim sistemi de bu şekilde

geli şecek.

Ba şka bir husus varsa onu da aydı nlatalı m.

Birlik Yönetin Kuruluna bir arkda şımı z daha talip

oldu, Avukat Sayan Tacettin De ğer Kocaeli Delegesi.

Sabahtan bu yana gayet olgun ve anlayışlı bir hava

içinde sürdürdü Genel Kurul Toplant ı sı nı arkada şlarımı z.

Divana gösterdi ğiniz kolarlaktan ötürü hepinize

te şekkür edenim

Seçilecek arkada şlara şimdiden ba şarı lar diler,

hepinize iyi yolculuklar dilerim.

-	 Toplant ıyı burada kapat ıyorum. (Alkışlar)
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